
معاون عمرانی استاندار کرمان:

تصویب ۱۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار راه های روستائی 
 در سفر ریاست جمهوری
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 فرمانده انتظامی استان کرمان اعلام کرد

سهم 46 درصدی حوادث 
 رانندگی در محورهای روستایی

فرمانده انتظامی اسـتان کرمان گفت: نیاز اورژانسی به 
هشـت پاسـگاه و پلیس راه در اسـتان کرمان داریم که 

امسـال مجوز دو مورد را گرفته ایم.سـردار عبدالرضا ناظری در جلسـه کمیسـیون 
راه هـای اسـتان کرمـان اظهـار کرد: بـا توجـه به فرارسـیدن سـال تحصیلـی جدید، 
لازم اسـت به موضـوع ترافیک و تسـهیل عبـور و مـرور در اطـراف مـدارس توجه 

جـدی صـورت بگیرد.

رئیـس اداره معمـاری و طراحـی شـهری اداره کل راه و 
شهرسـازی جنـوب کرمـان از انعقـاد قـرارداد مطالعـات 

سـاماندهی حاشـیه هلیل رود در شـهر جیرفت خبـرداد . رئیـس اداره معماری و 
طراحی شهری اداره کل راه و شهرسـازی جنوب کرمان در حاشیه بازدید مدیرکل 
راه و شهرسـازی جنـوب کرمـان از هلیـل رود گفـت: رودخانـه هلیـل بـه عنـوان 
عنصر حیات بخش در شـکل دهی به سـاختار شـهر جیرفت  نقـش مهمی دارد و 
با توجه بـه اهمیت موضوع پس از بازدیـد معاون معماری و شهرسـازی وزیر راه 
و شهرسـازی، ردیف بودجـه  مطالعاتی طـرح فوق مـورد تایید قرار گرفـت و بعد 
از آن با انعقاد قرارداد با مهندسـین مشـاور طرح، مطالعات سـاماندهی حاشـیه 

هلیـل رود در شـهر جیرفت آغاز شـده اسـت.

درخواست مدیرعامل شرکت معادن زغال سنگ کرمان از 
 نمایندگان مجلس و مدیران اجرایی استان:

تبدیل ضریب بازنشستگی 
کارگران معادن زغالسنگ 

 استان از 1/5 به ۲

رئیس اداره معماری و طراحی شهری 
 اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان اعلام کرد

انعقاد قرارداد مطالعات ساماندهی 
حاشیه هلیل رود شهر جیرفت 
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ادغام کانون
  از کجا آب می خورد؟

خبـر درخواسـت واگـذاری کتابخانه های 
کانون به نهاد کتابخانه ها که منتشر شد، 
آه از نهاد نویسـندگان کـودک و نوجوان و 
کانونی هـا بلنـد شـد. آنهـا گفتند کـه این 
تصمیـم اشـتباه اسـت. گفتنـد کـه ایـن 
ادغـام بیشـتر بـوی انحـال می دهـد. 
گفتنـد و دلایل بسـیاری هـم آوردنـد در 
سـوگ نامه هایی کـه نوشـتند و بیانیـه ای 
کـه دادنـد. امـا چگونـه می شـود کـه این 
حرف هـا را پیـش از چنیـن تصمیمـی از 
متخصصان نشنیده و نظرشان را نپرسیده 
باشـند.چگونه می شـود بـدون بررسـی 
نقطـه پایانی بر نیـم قرن تجربـه  ی ترویج 
کتـاب و فعالیت هـای فرهنگـی ایـن 
نهـاد گذاشـت.جالب اسـت کـه بـه جـز 
نویسـندگان کـودک و نوجـوان، بسـیاری 
از مربیـان کانـون، حتـی آنها کـه امـروز در 
کانون مشغول به کار نیسـتند یا به دلیل 
کاسـتی ها از آنجا رفته اند هـم این پیوند 
را مبـارک نمی دانند.دلیـل مخالفت هـا 
هـم معلـوم است.درخواسـت کنندگان 
ادغام به کمیت نگاه می کنند و مخالفان 
نگـران از دسـت رفتـن کیفیت هسـتند. 
وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـامی گفتـه 
این تصمیـم با هـدف کاهـش زیان دهی 
و  فکـری کـودکان  پـرورش  کانـون 
نوجوانـان و تأمیـن بخشـی از هزینه هـا 
از محـل کاهـش و صرفه جویـی مطـرح 
می شـود. آیا در ارزیابـی این ضـرر و زیان 
بـه قیمـت و ارزش دسترسـی کـودکان 
گوشـه و کنار کشـور به خدمات فرهنگی 
کانون هـم توجهی شـده اسـت. بـه نظر 
می آیـد نـه. تعریـف کتابخانـه در نـگاه 
متخصصان کـودک نه یک چاردیـواری با 
انبوه قفسـه های کتـاب، که وجـود مربی 
توانمند و انجـام فعالیت های تخصصی 
مرتبط بـا کتـاب و فرهنـگ و هنر اسـت. 
کاری که در بیش از ۸۰۰ کتابخانه ی کانون 
در ایـن سـال ها انجـام شـده و می شـود.
امـروز دیگـر خیلـی از فعـالان ایـن حوزه 
می دانند کـه ترویج کتابخوانـی و پرورش 
کودکان نه به بزرگی و شـکوه سـاختمان 
و تعداد کتاب است که مربیان ترویج گر 
می تواننـد با یک کیسـه کتـاب باکیفیت 
و کمـی خاقیـت زندگی جمـع بزرگـی از 
کودکان را بهبود ببخشـند. کتابخانه های 
سیار کانون یکی از همین نمونه هاست.
امـا نهـاد کتابخانه هـا آنجـا کـه از جایـگاه 
مؤثرش بـه عنوان متولی امـر مهم کتاب 
و ترویـج کتابخوانـی می گویـد بـر کمیت 
دسـت می گـذارد و تعـداد سـاختمان 
و سـالن و تعـداد اعضـا: »بـا سـه هـزار 
و ۷۲۰ کتابخانـه عمومـی در سراسـر 
کشـور )دو هـزار و ۷۳۲ بـاب نهـادی، 
۸۵۴ باب مشـارکتی، ۲۷ باب مسـتقل، 
۱۰۷ سـالن مطالعاتـی(، دارای بیـش از 
۴۵ میلیـون نسـخه کتـاب، بـا بیـش از 
۱۰ میلیون عضـو و قریب بـه دو میلیون 
عضـو فعـال کـه تقریبـاً نیمـی از آنهـا را 
 کودکان و نوجوانان تشـکیل می دهند.«

منتقـدان ادغـام می خواهنـد بداننـد آن 
کسـی که ماشین حساب دسـت گرفته و 
ضـرر و زیـان کانـون را محاسـبه کـرده آیا 
در کودکی عضـو کتابخانـه کانون بـوده یا 
نـه. بی شـک نبـوده. آیـا ایـن درخواسـت 
بـر اسـاس پژوهـش و ارزیابـی عمیـق از 
تبعات این ادغام گرفته شـده. یـا صدای 
ذینفعـان مثـل همیشـه شـنیده نشـده 
و قـرار اسـت ناگهـان بـا تغییـرات روبـرو 

شـوند. | پیـام مـا

نداشتن همکاری شرکت های هواپیمایی با استان، صدای کرمانی ها را در آورد استعفای زاهدی وفا تکذیب شد

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی ضمن تکذیب 
استعفای وزیر پیشنهادی تعاون،کار،رفاه اجتماعی گفت: نامه 
معرفی زاهدی وفا ۲۹ شهریور در صحن علنی مجلس اعلام 

وصول خواهد شد. 
احمد امیرآبادی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی ایرنا برخی 
شایعات در فضای مجازی مبنی بر عودت نامه معرفی زاهدی وفا 
به عنوان وزیر پیشنهادی تعاون،کار، رفاه اجتماعی و استعفای 
زاهدی وفا را تکذیب کرد و گفت:  ۲۹ شهریور ماه معرفی نامه 
زاهدی وفا به عنوان وزیر پیشنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی 
در صحن علنی مجلس اعلام وصول خواهد شد و مجلس بعد از 

یک هفته کاری جلسه رای اعتماد را برگزار می کند. 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: زاهدی 
وفا در طول مدت سرپرستی اش در وزارت تعاون کمتر با 
نمایندگان  مجلس تعامل و ارتباط داشت تا اخلاق مداری خود 
را نشان دهد و رئیس جمهور را در معذورات اخلاقی برای معرفی 

اش به عنوان وزیر پیشنهادی قرار ندهد. 
عضو هیئت رئیسه مجلس تصریح کرد: وزیر پیشنهادی تعاون، 

کار، رفاه اجتماعی پس از معرفی به مجلس تعامل و ارتباط خود 
را با نمایندگان آغاز کرده و در مجامع برخی استان ها حضور 

یافته است. 
وی با تاکید بر اینکه اقبال خوبی در مجلس برای رای اعتماد 
به زاهدی وفا وجود دارد، گفت: زاهدی وفا در طول دوران 
سرپرستی اش بر وزارت تعاون این وزارتخانه را به دور از 
حاشیه های سیاسی و با مدیریت علمی، منطقی و عقلانی 

اداره کرد.
رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس شورای اسلامی زاهدی وفا 
را نیرویی ارزشی با سابقه ایثارگری و جانبازی خواند و گفت: 
او امتحان خود را در دوران دفاع مقدس برای دفاع از مملکت و 
ناموس ملت در روزهای سخت پس داده است. وی در خصوص 
برخی شایعات در فضای مجازی مبنی بر دوتابعیتی بودن 
فرزندان زاهدی وفا گفت: این موضوع را مورد بررسی قرار دادم 
همسر و فرزندان وزیر پیشنهادی، تابعیت هیچ کشور را ندارند. 
امیرآبادی اظهار داشت: طبق آئین نامه داخلی مجلس شورای 
اسلامی کمیسیون های تخصصی باید ابعاد مختلف سوابق 
علمی و اجرایی وزیر پیشنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی را 
مورد بررسی قرار دهند  از جمله این ابعاد می تواند استعلام از 

دستگاه های امنیتی باشد. 
عضو هیئت رئیسه مجلس تصریح کرد: وزیر پیشنهادی تعاون 
کار و رفاه اجتماعی برای ایجاد تغییر و تحول در این وزارتخانه 

برنامه دارد و این برنامه را به مجلس ارائه خواهد داد. 
امیرآبادی اظهار داشت: سه شنبه و چهارشنبه هفته آینده 
زاهدی وفا وزیر پیشنهادی تعاون کار و رفاه اجتماعی در 
کمیسیون تخصصی حضور خواهد یافت و برنامه های خود را به 

نمایندگان ارائه می کند.

 مدیرکل فرودگاه های استان کرمان بیان کرد: مقرر 
شده شرکت های هواپیمایی ماهان و معراج برنامه هایی 
درخصوص اعزام زائران اربعین در استان داشته باشند 
که متاسفانه هر دو شرکت این پروازها را برقرار نکردند 
و مراتب اعتراض را به شرکت هواپیمایی ماهان اعلام 

کرده ایم. علی جزینی.زاده در هشتمین جلسه ستاد 
اربعین استان کرمان گفت: آمادگی فرودگاه های 
استان کرمان را برای اعزام زائران اربعین به دستگاه ها و 

شرکت های مربوطه اعلام کردیم.
طبق گفته مدیرکل فرودگاه های استان کرمان، مقرر 
شده شرکت های هواپیمایی ماهان و معراج برنامه هایی 
درخصوص اعزام زائران اربعین در استان داشته باشند 
که متاسفانه هر دو شرکت به دلیل نقص فنی و عدم 
آمادگی ناوگان این پروازها را برقرار نکردند و این در 
حالی است که در استان های دیگر این پروازها انجام 
شده و مراتب اعتراض را به شرکت هواپیمایی ماهان 

اعلام شده است.
فتحی مسئول مشارکت های مردمی ستاد اربعین 
استان کرمان در این جلسه خواستار برخورد با 
شرکت های هواپیمایی به علت نداشتن همکاری با 

استان کرمان شد.
او با اشاره به بازی که شرکت های هواپیمایی سر کرمان 
در آورند، خطاب به استاندار کرمان گفت: باید اتفاق 
جدیدی در این زمینه در استان رقم بزنیم و با تعارف 
تکه پاره کردن این مشکل حل نمی شود و لازم است 

تصمیم جدی در این زمینه بگیرید.
علی بابایی فرماندار کرمان نیز در این جلسه گفت: 
مراسم پیاده روی جاماندگان تحت عنوان پیاده روی 
اربعین حسینی »از حرم تا حرم« در کرمان برگزار 
می شود، گفت: این مراسم باشکوه از حرم مطهر شهدای 
گمنام دانشگاه آزاد اسلامی آغاز و در حرم مطهر ابناء 

موسی بن جعفر )علیهم السلام( جوپار پایان می یابد.
بابایی در ادامه تصریح کرد: خدمات مورد نیاز زائران در 
طول مسیر از جمله آب آشامیدنی و سرویس بهداشتی 

سیار با همکاری دستگاه های متولی، تامین می شود.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

دولت برنامه مشخصی برای 
ترمیم فقر آموزشی بعد کرونا ندارد

بررسی اثر کرونا بر فقر آموزشی در گفت وگو با احمد میدری و علی اصغر فانی
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تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   شــهریور   ۲4 پنجشــنبه        131۹ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

 عمود  عمود 757757  
حال و هوای موکب های ایرانی در مسیر پیاده روی اربعین حسینی

تا چشم کار می کند جمعیـت سیاهپوش می بینی. مقصد همه یکی است. 
عمود 757 را که ببینی یعنی نصف راه را آمده ای

معـاون امـور عمرانـی اسـتاندار کرمـان 
گفـت: ۱۱۰۰ میلیـارد تومـان اعتبـار بـرای 
راه هـای روسـتائی اسـتان در سـفر هیئـت 
دولت مصوب شـده است.سید مصطفی 
آیت اللهی موسـوی در جلسـه کمیسـیون 

راه هـای اسـتان کرمـان اظهـار کـرد: ۱۱۴ 
نقطه حادثـه خیز درون شـهری در اسـتان 
شناسـایی شـده کـه امسـال رفـع شـوند و 
تاکنـون ۳۵ نقطـه اصـاح و ۱۶ نقطـه در 
دسـت اقدام اسـت و ۴۷ درصد کار انجام 

شـده اسـت. او افـزود: ۱۴۰ نقطـه حادثـه 
خیـز در محورهـای بـرون شـهری اسـتان 
نیـز شناسـائی و بـه تهـران ارسـال شـده تـا 
تاییـد نهایـی شـده و در دسـتور کار اصاح 

قـرار بگیـرد.

یادداشت
نرکس جودکی 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی فراخوان شناسایی سرمایه گذار 
پروژه کاهش هدررفت آب در سطح استان کرمان

شماره 196/الف/1401-6
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد به استناد بند ت تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 و آیین نامه معاملات شرکت های آب 

و فاضلاب از طریق انتشار فراخوان و با رعایت قوانین، مقررات و آیین نامه های مربوطه نسبت به شناسایی متقاضیان ، جهت تامین منابع 
مالی و مشارکت در پروژه های کاهش هدر رفت آب محدوده مشخص شده با استفاده از ساز و کار بیع متقابل و با شرایط ذیل اقدام نماید:

شبکه  در  آب  ظاهری(  و  واقعی  رفت)  هدر  پروژه: کاهش  *موضوع 
شامل  مرتبط  های  فعالیت  طریق  از  انتقال  خطوط  و  توزیع  های 
های  شبکه  انتقال،  خطوط  بازسازی  و  اصلاح  نشت،  رفع  و  شناسایی 
توزیع و انشعابات آب و رفع انشعابات غیرمجاز مطابق اسناد در محدوده 

مشخص شده.
*سرمایه پذیر: شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

*دوره اجرا: حداقل 12 ماه 
*دوره واگذاری فاضلاب/ پساب /آب معادل: با ارائه مدل مالی

*محدوده پروژه: شهرهای رودبار، قلعه گنج، فهرج، منوجان، ماهان، 
کهنوج ، جیرفت، شهداد، بم

*پیش بینی میزان صرفه جویی آب: 1.7 میلیون مترمکعب در سال 
*نحوه بازگشت اصل و سود سرمایه: از محل تامین منابع آبی اعم از 
آب یا پساب )با اولویت فاضلاب خام، پساب، آب آلوده و فاقد کیفیت 
آب  تا سقف حجم  و  پذیر(  سرمایه  تشخیص  با  آب شرب  یا  و  شرب 
صرفه جویی شده بواسطه کاهش هدر رفت که جهت استفاده در مصارف 

صنعتی در اختیار سرمایه گذار قرار می گیرد.

سابقه  داشتن  و  نیاز  مورد  سرمایه  تأمین  امکان  با  حقوقی  شخص 
مدیریتی، اجرایی و بهره برداری پروژه در صنعت آب و فاضلاب.

ج( سرمایه گذاران واجد شرایط می توانند از تاریخ 23/ 1401/6 تا پایان 
وقت اداری مورخ 16/ 1401/7 اظهارنامه اعلام آمادگی و امکان تامین 
برای  را  به همراه طرح فنی و مالی پیشنهادی خود  منابع مالی پروژه 

تغییرات  آخرین  آگهی  اساسنامه،  همراه  به  مدنظر  شهرهای  از  یک  هر 
شرکت و دارندگان امضای مجاز، تصویر مصدق کارت ملی و شناسنامه 
دارندگان امضای مجاز و مدارک دال بر احراز توان سرمایه گذاری را به 
دفتر قراردادهای شرکت آب و فاضلاب استان کرمان واقع در بلوار 22 

بهمن ابتداي بلوار ساوه، تحویل نمایند.

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

آب امانتی الهی برای همگان، پس با صرفه جویی در آن، امانتداری صالح باشیم
وم

  د
ت

نوب

الف( شرح مختصر پروژه

ب( شرایط متقاضیان سرمایه گذاری

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای
واگذاری امور راهبری و نگهداری تاسیسات مرکز آموزشی درمانی شهید باهنرکرمان

شماره مناقصه: 82/19/7/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

واگذاری  امور تاسیسات بیمارستان شهید باهنر کرمانموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونیکی 

www.setadiran.ir دولت

ب( پایگاه ملی مناقصات 

http://iets .mporg.ir  
    )صرفاً جهت مشاهده(

13/433/881/620 ریالبرآورد یکساله )ریال(

671/694/081 ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز شنبه مورخ 1401/7/2 دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت 14:30روز دوشنبه مورخ 1401/7/18

از ساعت11:30 روز سه شنبه مورخ 1401/7/19بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10روز یکشنبه  مورخ 1401/7/10در محل امور اداری بیمارستان باهنر کرمان  برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: 1381715
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احداث بزرگترین مرکز 
شیمی درمانی جنوب شرق 

کشور در کرمان
استاندار کرمان گفت: مجهزترین و بزرگترین مرکز شیمی درمانی 
جنوب شرق کشــور در کرمان در حال احداث است که از تجهیزات 

هایتک در آن استفاده می شود.
محمدمهدی فداکار در حاشــیه بازدید از روند ســاخت بزرگترین 
مرکز شــیمی درمانی و پرتودرمانی جنوب شــرق در استان با بیان 
اینکه پیشرفت مجموعه های یاس رضایتمند بوده اظهار کرد: از  سه 
مجموعه ای که خیریه یاس در حال تجهیز دارد، بازدید شد که یک 
مجموعه در خیابان خواجو بوده که توسط یک خانواده خیر در حال 
ساخت است و امیدواریم تا پایان سال جهت درمان و بستری بیماران 

سرطانی به بهره برداری برسد.
 فداکار ضمن بازدید از مجموعه بخش های آنکولوژی و هماتولوژی در 
بیمارستان افضلی پور اظهار داشت: این پروژه که کلینیک صالحین 
نامگذاری شده نیز با نیت و حمایت مالی خیرین احداث شده و بخشی 
از آن در حال احداث است.  وی در ادامه بازدید از بخش سوم مجموعه 
افزود: بخش سوم مجموعه ای از رادیوتراپی و خدمات  وابسته ای است 
که به شدت هزینه بر است و تجهیزات زیادی می خواهد و مجهزترین 
و بزرگترین مرکز شیمی درمانی جنوب شرق کشور است که در حال 
حاضر از تجهیزات هایتک در آن استفاده می شود و این پروژه بسیار 
بزرگی در درمان بیماران سرطانی در استان است که کار بسیار بزرگی 
خواهد بود.   فداکار با اشاره به اینکه برای ساخت این مجموعه ها نزدیک 
به یک صد میلیارد تومان تا به الان از خیران کمک گرفته شده است، 
خاطرنشان کرد: اگر تمام هزینه ها را تا به امروز محاسبه کنیم، بیش 
از سه برابر این عدد خواهد بود که امیدواریم همه آنها تا پایان سال به 

بهره برداری برسد.

استاندار کرمان درجلسه ستاد اربعین مطرح کرد

نقد به شرکت های 
هواپیمایی وارد است

 استاندار کرمان با اشاره به عدم همکاری شرکت های هواپیمایی برای 
اعزام زائران اربعین از کرمان اظهار کرد: نقد به شرکت های هواپیمایی 
وارد است و شرکت های دیگر باید در فرودگاه کرمان حضور داشته باشند 
و به استان کرمان در این قضیه ظلم شده و در حالی که مردم آمادگی 

پرداخت هزینه سفر داشتند اما پروازی وجود ندارد.
محمدمهدی فداکار در هشتمین جلسه ستاد اربعین استان کرمان 
گفت: برای بازگشت زائران اربعین تدابیر لازم اندیشیده شود تا با مشکل 

مواجه نشوند.
او، با بیان این مطلب که موکب های عراقی از روز اربعین جمع می شوند، 
در ادامه عنوان کرد: برای ایمنی و امنیت افرادی که در مراسم جاماندگان 
اربعین شرکت می کنند تدابیر لازم اتخاذ شود و مسیری برای عبور و 

مرور خودروهای امدادی در نظر گرفته شود.
استاندار کرمان با اشاره به وضعیت استان کرمان و مشکلاتی که در مرداد 
به دلیل وقوع سیل داشته است، عنوان کرد: استان کرمان در حد توان 

خود به اردوگاه اهواز کمک کرده است.
او بر لزوم بهره گیری از تجربیات تاکید کرد و افزود: باید نقاط قوت و ضعف 

شناسایی شود تا در سال های آینده با کمترین مشکل روبرو باشیم.
فداکار با اشاره به عدم همکاری شرکت های هواپیمایی برای اعزام زائران 
اربعین از کرمان اظهار کرد: نقد به شرکت های هواپیمایی وارد است و 
شرکت های دیگر باید در فرودگاه کرمان حضور داشته باشند و به استان 
کرمان در این قضیه ظلم شده است و در حالی که مردم آمادگی پرداخت 

هزینه سفر داشتند اما پروازی وجود ندارد.
او با تبیین اقدامات صورت گرفته در اســتان بــرای برگزاری اربعین 
حسینی و اعزام زائران، تاکید کرد: رسانه ها خدمات را هم در اخبار خود 

انعکاس دهند.
او با بیان این مطلب که قرارگاه حمل و نقل تا پایان بازگشت همه زوار 
فعال باشــد، تصریح کرد: در بحث حمل و نقل تذکــرات لازم داده و 

تمهیداتی در نظر گرفته شود تا حادثه ای پیش نیاید.

تـا چشـم کار می کنـد جمعیــت سـیاهپوش 
می بینی. مقصد همه یکی اسـت. عمـود 757 را 
که ببینی یعنـی نصـف راه را آمـده ای. هر لحظه 
کـه بـه ظهـر نزدیک تـر می شـویم، هـوا گرم تر 
می شـود و زوار بـا پارچـه و چفیه هایی کـه روی 
سـر می اندازند خودشـان را از تیغ تیـز آفتاب در 
امان نگـه می دارند. تابلـوی کنار جاده چشـم ها 
را تر می کند؛  کربـلا 40 کیلومتر. دو پسـر جوان 
با سـینی از موکب بیـرون می آینـد و لیوان های 
دمنوش را مقابـل زوار می گیرند. تعارف می کنند 
بـرای چنـد دقیقـه در موکب شـان اسـتراحت 
کنیـم و از ایـن دمنوش هـا بخوریـم. چند پسـر 
جـوان داخـل موکـب مشـغول آمـاده کـردن 
دمنـوش هسـتند و گروهـی دیگـر بطری هـای 
آب معدنـی را از دیگ پـر از یخ بیرون می کشـند 
و بـه دسـت زوار می دهنـد. اینجـا کسـی بیـکار 
نیسـت. همه سـعی می کنند زوار رفع خسـتگی 
کنند و سرحال مسـیر باقی مانده تا کربلا را طی 
کنند. کسـی آرام و قرار نـدارد و همه می خواهند  
بـه زوار خدمـت کننـد.  سـعید چفیـه اش را در 
هـوا می چرخانـد تـا نسـیم آن صـورت زوار را 
کمـی خنـک کنـد. یکـی دیگـر جلـوی آفتاب 
می ایسـتد تا سـایه ای باشـد برای زائری خسته. 
کمی آن طـرف تر ایمـان به زبـان عربی بـه زوار 
عراقـی خوشـامد می گویـد و از آنهـا می خواهـد 
بـرای اسـتراحت و نوشـیدن دمنـوش گیاهـی 
داخل موکب بیاینـد. زائـران بعد از اسـتراحت و 
نوشـیدن دمنوش دوباره راهی می شـوند. لحظه 
خداحافظی یکی از بچه هـا با صدای بلنـد از آنها 
می خواهـد لحظـه زیـارت ضریح شـش گوشـه 
امام حسـین )ع( خادمـان موکب شـباب رضوی 
را فرامـوش نکننـد. اردوهـای جهـادی و راهیان 
نـور حـال و هـوای خـودش را دارد. حـالا همان 
جمع هر سـال دو هفتـه مانده بـه اربعین همین 
جـا موکب برپـا می کنند تا ایـن بار به عاشـقان و 

زوار امـام حسـین )ع( خدمـت کنند.
 ایمـان آهنگـر، مسـئول موکـب شـباب رضوی 
تلفنـی وسـایل مـورد نیـاز را سـفارش می دهد 
و می خواهـد در اولیـن فرصـت بـه دسـت آنهـا 
برسـد. تعـداد زواری کـه بـه موکـب می رسـند 
هـر لحظـه بیشـتر می شـود و خادمـان موکـب 
تـلاش می کننـد بـه همـه دمنـوش بدهنـد. 
ایمـان با اشـاره بـه اینکه ۲0 نفـر از دانشـجویان 

و فارغ التحصیل هـای دانشـگاه شـهید بهشـتی 
ایـن موکـب را برپـا کرده انـد، می گویـد: »سـال 
۹4 ایـن موکـب در مسـیر جـاده نجف بـه کربلا 
در عمـود 757 بنا شـد. وقتـی طـرح برپایی این 
موکـب را مطـرح کردیـم بـا اسـتقبال بچه های 
دانشـگاه و بسیج دانشـجویی مواجه شـد و از آن 
موقـع به بعـد بچه هـا بـرای خدمـت بـه زوار هر 
سـال لحظه شـماری می کننـد. هـدف از برپایی 
ایـن موکـب در کنـار خدمت رسـانی بـه زوار، 
خودسـازی دانشـجویان است. دانشـجویانی که 
اینجـا خدمـت می کننـد 1۹ تـا ۲1 سـال سـن 
دارنـد و بـا اینکـه در اردوهـای جهـادی حضـور 
داشـته اند ولـی ایـن سـفر مهم تریـن سـفر آنها 
اسـت. اینجا وقتـی بـه زوار خدمت می کنـی، به 
خودسـازی و رشد انسـانی می رسـی. چند سال 
اول مراسـم عـزاداری برگـزار و از زوار پذیرایـی 
می کردیم امـا دنبال این بودیـم خدمت جدیدی 
ارائه دهیم کـه با موکب های دیگر تفاوت داشـته 
باشـد. با توجه به تجربیاتی که از سـال های قبل 
داشـتیم و نیازسـنجی از زائـران بـه ایـن نتیجه 
رسـیدیم مشـکلات گوارشـی و تغییـر آب و هوا 
و تغذیـه از مسـائلی اسـت کـه بیشـتر زوار با آن 
دسـت بـه گریبـان هسـتند. بـه همیـن دلیـل 
تصمیـم گرفتیـم نـوع پذیرایـی از زوار را تغییـر 
بدهیـم و بـا اسـتفاده از طـب سـنتی و توصیـه 

طبیبـان دمنـوش بـه زوار بدهیم.«
ایمـان از صحنه هـای مانـدگاری کـه در مسـیر 
پیـاده روی اربعیـن بـا آن مواجه شـده می گوید: 
»اینجـا همـه بـرای خدمـت بـه زوار امـام 

حسـین)ع( از همـه چیـز می گذرنـد. 
عراقی هـا بـا هـر نظـر سیاسـی و بـا هـر تفـاوت 
فکری کـه دارنـد، اختلافـات را کنـار می گذارند 
و در ایـن ایـام بـه زوار خدمـت می کننـد. خیلی 
از عراقی هـا زمین هایشـان را رایـگان در اختیـار 
ما قرار می دهنـد تا بـرای خدمت بـه زوار موکب 
برپـا کنیم. خیلـی از بچه هایـی کـه در موکب ها 
خدمت می کنند آرزو دارنـد در پیاده روی حضور 
داشته باشـند و به زیارت بروند اما خدمت کردن 
بـه زوار هم فضیلت اسـت. فرض کنید در مسـیر 
پیـاده روی اربعین هیـچ موکبی وجود نداشـت و 
این همه زائر خسـته و تشنه و گرسـنه به زیارت 
می رفتند و همیشـه نگران وضعیت شـان بودند. 
مـا سـعی می کنیـم ایـن نگرانی هـا را برطـرف 
کنیـم تـا زائـر بـدون هیـچ دغدغـه ای فقـط به 
رسـیدن به کربـلا و زیـارت فکـر کنـد. بنابراین 
هر چقدر در دسـتگاه امـام حسـین)ع( پایین تر 

بیاییـد و بـه زوار خدمـت بیشـتری کنیـد بالاتر 
می رویـد. زواری کـه 40 کیلومتر از نجـف پیاده 
می آینـد تـا بـه ایـن نقطـه برسـند در نیمـه راه 
در موکب شـباب رضـوی اسـتراحت می کنند و 
برای ادامه مسـیر آماده می شـوند. شـاید خیلی 
از بچه هـای موکـب فرصـت نکننـد بـه زیـارت 
بروند اما سـفر اربعیـن و خدمت بـه زوار بهترین 

لحظاتـی اسـت کـه تجربـه می کنیم.«
موکـب مسـجد جمکـران را خیلـی از زوار 
می شناسـند. اینجـا خسـتگی و گرمـای هـوا 
مانـع عاشـقان امـام حسـین )ع( نمی شـود. 
حجت الاسـلام مهـدی  هاشـمی زاده، مدیـر 
موکب جمکران می گویـد: »ما در عمـود 10۹0 
و 18 کیلومتری کربلا هسـتیم. اینجـا زوار برای 
رفع خستگی وارد موکب می شـوند و موقع اذان،  
نماز جماعـت برپـا می کننـد. امدادگـران هلال 
احمـر هم کنـار موکـب مشـغول درمـان زواری 
هسـتند که گرمـازده شـده اند.« حجت الاسـلام 
 هاشـمی زاده بـا اشـاره بـه اینکـه 300 خـادم 
در موکـب مسـجد جمکـران خدمـت رسـانی 
می کننـد، می گویـد: »8 سـال قبل ایـن موکب 
برپـا شـد. زمین هـای ایـن منطقـه در اختیـار 
عشـیره های عـرب اسـت و آنهـا بـرای برپایـی 
موکـب زمیـن را در اختیـار مـا قـرار داده انـد. با 
توجـه بـه جایـگاه مسـجد جمکـران در بیـن 
شـیعیان تصمیـم گرفتیم در مسـیر پیـاده روی 
اربعیـن حضـور ثابـت داشـته باشـیم و بـه زوار 
خدمت رسـانی کنیم. بنابراین زمیـن را خریدیم 

و موکـب مسـجد جمکـران را برپـا کردیـم. این 
زمیـن ۲ هـزار و 500 متـر مربـع اسـت کـه بـا 
مشـارکت خیرین خریـده شـد و قسـط اول آن 
را هـم پرداخـت کرده ایـم. بـاور کنیـد چیـزی 
بالاتـر از خدمت به زواری نیسـت که این مسـیر 
طولانـی را بـرای زیـارت می آینـد. گرمـای 48 
درجـه و گردوغبار هم مانـع آنها نمی شـود. زن و 
مرد، پیر و جـوان،  معلول و جانباز همه به عشـق 
زیارت امام حسـین )ع( قدم به جـاده می گذارند. 
ما هـم وظیفه داریـم به ایـن زوار خدمـت کنیم. 
در کنـار پذیرایـی از زوار خیمـه گل نرگـس را 
هـم ویـژه کـودکان برپـا کردیـم و تا حـد امکان 
امکانـات رفاهـی را بـرای زوار فراهـم می کنیـم. 
همـه تـلاش خادمـان موکب این اسـت کـه زائر 
امام حسـین)ع( با حال خسـته بـه زیـارت نرود 
و در طول مسـیر دغدغه ای جز رسـیدن به حرم 
دوسـت و زیارت نداشته باشـد.« با نزدیک شدن 
بـه اربعیـن هـر سـاعت بـه جمعیـت زوار اضافه 
می شـود. خادمـان موکب هـای ایرانـی و عراقی 
زوار را برای اسـتراحت و پذیرایی به موکب شـان 
دعوت می کنند. همـه عجله دارند تـا روز اربعین 
در بین الحرمیـن باشـند. بعضی هـا هـم زیـارت 
کرده انـد و دارنـد برمی گردنـد. مرد دسـتانش را 
بـرای قدردانـی از خادمـان موکب بـالا می گیرد 
و می گویـد: »همه شـما خادمـان را کنـار ضریح 
حضرت عباس)ع( حسـابی دعـا کـردم. اجر کار 
شـما از ما کـه بـه زیـارت رفتیـم خیلی بیشـتر 

اسـت.«

قیمت مرغ سرانجام پس از گذشت 4 ماه از اصلاح 
ارز ترجیحی در کشورمان به نرخ مصوب رسید و در 
برخی از مناطق نیز از نرخ مصوب فراتر رفت ولی با 
این حال وزارت جهاد کشاورزی به منظور جلوگیری 
از هرگونه ســودجویی طی یک هفته اخیر تلاش 

کرده تا این بازار رنگ ثبات و آرامش به خود بگیرد.
بــه گــزارش ایــران، در این خصوص حســین 
دماوندی نژاد، معاون وزیر جهاد کشاورزی درباره 
گران شدن قیمت مرغ در بازار گفت: گزارش هایی 
درباره گران فروشــی مرغ به هر کیلوگرم ۶5هزار 
تومان داریم اما با توجــه به اینکه قیمت مرغ زنده 
4۲هزار تومان است، حداکثر قیمت این محصول 
نباید بیشتر از ۶0هزار تومان باشد.  به گفته »مسعود 
امراللهی« سرپرست دفتر بازرســی و نظارت بر 
کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی نیز گفت، 
هیچ مشکلی در تأمین مرغ مورد نیاز مردم در سراسر 
کشور وجود ندارد و برای مقابله با گرانی نیز تعداد 
گشت های روزانه بازرسی در کشور افزایش یافته 
اســت.  رئیس اتحادیه فروشندگان پرنده و ماهی 

تهران نیز در خصوص نوسان قیمت ها در بازار گفت: 
قیمت مرغ همان نرخ مصوب یعنی 5۹ هزار و 800 
تومان است که در واحدهای صنفی ۶0 هزار تومان 
عرضه می شود و قیمت بالاتر از این، تخلف محسوب 
می شود. مهدی یوســف خانی افزود: رعایت نرخ 
مصوب الزامی است و واحدهای صنفی حتی اگر 
مرغ را گران خریده باشند، نمی توانند بیش از نرخ 

مصوب مرغی عرضه کنند.
توزیع روزانه 500 تن مرغ 48 هزار تومانی 

در سراسر کشور
رضا سالمی، مدیرکل پشتیبانی امور دام استان تهران 
در گفت و گو با »ایران« اظهار کرد: شرکت پشتیبانی 
امور دام جهت تنظیم بازار به توزیع مرغ های ذخیره 
شده خود در بازار روی آورده است. وی افزود: از این رو 
بدون هیچ محدودیتی در توزیع از تمامی اتحادیه ها، 
تشکل ها، تعاونی ها، فروشــگاه های زنجیره ای و 
عرضه کنندگان در میادین میــوه و تره بار دعوت 
می شود به شرکت پشتیبانی امور دام استان خود 

مراجعه کــرده و مرغ را با قیمــت 45 هزار تومان 
دریافت کنند، با ایــن حال برای مصرف کنندگان 

قیمت 48 هزار تومان تعیین شده است.
مدیرکل پشتیبانی امور دام استان تهران تصریح کرد: 
تا قبل از این چون قیمت مرغ گرم و کشتار روز در 
بازار پایین تر از قیمت مصوب ستاد تنظیم بازار)5۹ 
هزار و 800 تومان( بود طبیعتاً تمایلی به خرید مرغ 
منجمد در سراسر کشور نبود ولی در حال حاضر 
چون قیمت مرغ به نرخ مصوب رسیده و در برخی 
از مناطق نیز به بالاتر از این نرخ رسیده، تقاضا برای 

خرید مرغ منجمد افزایش یافته است.
سالمی در ادامه خاطر نشــان کرد: با آنکه شرکت 
پشــتیبانی امور دام هیچ محدودیتی برای عرضه 
مرغ به هر میزان به خرده فروشی ها ندارد ولی غالباً 
عمده خریداران حداقل یک تن مرغ در هر سفارش 

خریداری می کنند.
توزیع مرغ منجمد تا حاکم شدن 

آرامش بر بازار ادامه دارد

محمد جعفری با بیان اینکه وضعیت گوشت مرغ 
به نرخ مصوب رسیده است، اظهار داشت: با توجه 
به افزایش قیمت گوشــت مرغ در بازار، شــرکت 
پشتیبانی امور دام از 10 شهریورماه به منظور تنظیم 
بازار این محصول ورود کــرده به طوری که اکنون 
قیمت گوشت مرغ در بازار به قیمت مصوب نزدیک 
شده است. معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی 
امور دام کشور اضافه کرد: پیش از این شرکت مازاد 
گوشت مرغ کشور را برای حمایت از تولیدکنندگان 
داخلی خریداری کرده بود. بنابراین ذخایر ما مطلوب 
است و هیچ کمبودی در این خصوص نداریم و هر 

زمان که بازار نیاز داشته باشد ورود می کنیم.
به گفته او، طبق مصوبه دولت قیمت هر کیلوگرم 
مرغ زنده 40 هزارتومان و مصرف کننده 5۹ هزارو 
800 تومان تعیین شده بود که اکنون نیز به طور 
مجدد با ورود شرکت پشتیبانی امور دام این رقم به 

نرخ مصوب نزدیک شده است.
جعفری تصریح کرد: براساس معرفی نامه کارگروه 
تنظیم بازار استان ها هر کیلوگرم مرغ منجمد در 
سردخانه های شرکت پشتیبانی امور دام استان ها 
با قیمت 45 هزار تومان در اختیار مباشــران قرار 
می گیرد. البته کارگروه های تنظیم بازار استانی خود 

تعیین کننده نرخ مرغ منجمد در استان ها هستند.

حال و هوای موکب های ایرانی در مسیر پیاده روی اربعین حسینی

عمود 757 
تا چشم کار می کند جمعیـت سیاهپوش می بینی. مقصد همه یکی است. عمود 757 را که ببینی یعنی نصف راه را آمده ای

تنظیم بازار با توزیع مرغ 48 هزار تومانی

گزارش
    ایران

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان خبر داد
مدارس استان آماده حضور

 650 هزار دانش آموز
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان با اشاره به اینکه همه 
مدارس استان کرمان برای ســال تحصیلی جدید آماده شده اند 
و ۶50 هزار دانش آموز از دوم مهر به مدرسه خواهند رفت، بیان 
کرد: مدارس حتماً حضوری خواهد بود، توزیع کتب درسی آغاز 

شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان امروز چهارشنبه ۲3 
شهریور در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه دانش آموزان به علت شــیوع بیماری کرونا مدتی از 
فضای مدرســه دور بودند، اظهار داشت: این موضوع هم آموزش 
و پرورش و هــم خانواده ها را با ســختی ها و چالش هایی روبه رو 

کرده است.
رضایی با اشاره به اینکه ســال تحصیلی قبل حدود یک ماه و نیم 
و از 14 فروردین 1401 دانش آموزان در مدرسه حضور یافتند، 
گفت: در این مدت تمام مدارس به صورت حضوری فعالیت خود 

را آغاز کردند.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان با بیان این که آموزش 
حضوری با غیرحضوری قابل مقایسه نیست، افزود: بعد از دو سال 

وقفه در آموزش حضوری چاره ای جز بازگشایی مدارس نداریم.
او با اشاره به اینکه به لحاظ رعایت شیوه نامه های بهداشتی، پروژه 
مهر به خوبی اجرا شــده، بیان کرد: مانور بازگشایی مدارس در 
۲1 شهریور 1401 اجرا شــد و بازدیدی که از چند مدرسه شهر 
کرمان داشتیم که گویای آمادگی لازم مدارس برای شروع سال 

تحصیلی جدید بود.
رضایی گفت: تعداد زیادی از مدارس از مهر 1401 وارد مدار کاری 
آموزش و پرورش می شود که تا حد زیادی چالش کمبود فضای 

آموزشی را رفع می کند.
او با اشاره به اینکه همه مدارس استان کرمان برای سال تحصیلی 
جدید آماده شده اند و ۶50 هزار دانش آموز از دوم مهر به مدرسه 
خواهند رفت، بیان کرد: مدارس حتماً حضوری خواهد بود، توزیع 
کتب درسی آغاز شده و ۲0 مدرسه نیز آماده شده تا دانش آموزان 

در فضای نو و مستحکم به تحصیل مشغول شوند.
او در ارتباط بــا اجرای طــرح رتبه بندی معلمــان گفت: طرح 
رتبه بندی معلمان در حال انجام است و مدارک و مستندات هم در 

سامانه توسط همکاران در حال بارگذاری است.

معاون امور عمرانی استاندار کرمان گفت: 1100 میلیارد تومان 
اعتبار برای راه های روستائی استان در سفر هیئت دولت مصوب 

شده است.
سید مصطفی آیت اللهی موسوی در جلسه کمیسیون راه های 
استان کرمان اظهار کرد: 114 نقطه حادثه خیز درون شهری 
در استان شناسایی شده که امسال رفع شوند و تاکنون 35 نقطه 
اصلاح و 1۶ نقطه در دست اقدام است و 47 درصد کار انجام شده 
است. او افزود: 140 نقطه حادثه خیز در محورهای برون شهری 
استان نیز شناسائی و به تهران ارسال شده تا تایید نهایی شده و در 

دستور کار اصلاح قرار بگیرد.
موسوی تصریح کرد: برای حذف و اصلاح نقاط حادثه خیز 350 
میلیارد تومان در سفر ریاست جمهوری به استان مصوب شد که 
برای نخستین بار این اتفاق افتاد و با توجه به کمبود راهدارخانه ها، 

در سفر برای این موضوع نیز 150 میلیارد تومان اعتبار دیده شد.
معاون استاندار کرمان با اشاره به تصویب 1100 میلیارد تومان برای 
راه های روستائی استان در سفر هیئت دولت بیان کرد: برای باند 
دوم محور کرمان – کوهپایه نیز تصمیماتی اتخاذ و برای تکمیل 

باند در سفر ریاست جمهوری اعتبار گذاشته شد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ علی رضایی رئیس پلیس راه شمال 
استان کرمان نیز در این جلسه اظهار کرد: در پنج ماهه سال جاری 
۹ درصد کاهش حوادث رانندگی و 8 درصد کاهش تلفات را داشته 
ایم. او با اشاره به جان باختن ۹۹ نفر از مصدومان تصادفات رانندگی 
در بیمارستان ها افزود: اگر توجه بیشتری در وزارت بهداشت و 
بخش درمان صورت بگیرد تعداد قابل توجهی از تلفات کم می شود.
رضایی بیان کرد: بیشترین تصادفات منجر به فوت مربوط به 
شهرستان های کرمان، سیرجان، زرند و شهربابک و بیشترین 

تلفات را نیز سه شهرستان اول دارند.
رئیس پلیس راه استان کرمان گفت: واژگونی یکی از چالش های 
استان در حوادث رانندگی است که اغلب به دلیل سرعت و یا 

خستگی و خواب آلودگی اتفاق می افتد.
او با اشاره به اینکه به ازای هر 1۲0 کیلومتر در استان کرمان 
یک دوربین داریم، گفت: اولویت ما برخورد با متخلفان سرعت 

غیرمجاز است.

 فرمانده انتظامی استان کرمان گفت: نیاز اورژانسی به هشت 
پاسگاه و پلیس راه در استان کرمان داریم که امسال مجوز دو 

مورد را گرفته ایم.
سردار عبدالرضا ناظری در جلسه کمیسیون راه های استان 
کرمان اظهار کرد: با توجه به فرارسیدن سال تحصیلی جدید، 
لازم است به موضوع ترافیک و تسهیل عبور و مرور در اطراف 

مدارس توجه جدی صورت بگیرد.
او افزود: نیاز است شورای ترافیک شهرستان ها با همکاری 
فرمانداران مصوبات خاصی داشته باشند تا سال ایمنی را در حوزه 
ترافیکی برای دانش آموزان داشته باشیم ضمن اینکه رانندگان 
سرویس مدارس، خانواده ها ودانش آموزان را باید آموزش دهیم.

ناظری با اشاره به پیک بازگشت زائران اربعین عنوان کرد: باید 
همه عزیزان پای کار باشند تا حادثه ای برای زائران پیش نیاید.

فرمانده انتظامی استان کرمان در ادامه با اشاره به اینکه سازمان 
ها و نهادها نقش خود را در بحث ترافیک و ایمنی راه ها ایفا نمی 
کنند، گفت: بخش عمده ترافیک محورهای استان کرمان 
را معادن و شرکت ها دارند و در برخی محورها روزانه 1000 
سرویس برای یک معدن در شیفت های مختلف رفت و آمد 
دارند.  او اظهار کرد: 4۶ درصد از حوادث رانندگی در محورهای 
روستائی اتفاق می افتد که به دلیل کمبود امکانات و نیرو در این 
محورها کمتر حضور داریم و درخواست داریم از اعتبارات سفر 
ریاست جمهوری به حوزه ما اختصاص داده و برای توسعه پاسگاه 

های پلیس راه کمک شود.
ناظری بیان کرد: نیاز اورژانسی به هشت پاسگاه و پلیس راه در 

استان کرمان داریم که امسال مجوز دو مورد را گرفته ایم.
فرمانده انتظامی استان کرمان با اشاره به اینکه 50 درصد از 
جانباختگان حوادث رانندگی در بیمارستان ها فوت می کنند، 
افزود: با وجود تلاش شبانه روزی همکاران اورژانس، فاصله بین 
نقطه حادثه تا محل درمانی زیاد است که باید به دانشگاه های 
علوم پزشکی توجه کرده و با بالا بردن امکانات اورژانس و توسعه 
اورژانس هوایی با توجه به گستردگی استان، برای کاهش تلفات 

حوادث گام برداریم.

رئیــس پلیــس راهنمایــی و رانندگی 
فرماندهی انتظامی استان کرمان گفت: 
۲5 درصد تصادفات در بازه زمانی 8 شب 
تا 1۲ نیمه شــب رخ می دهــد و یکی از 
علت های اصلی این است که کرمان شهر 

تاریکی است.
رئیــس پلیــس راهنمایــی و رانندگی 
فرماندهــی انتظامی اســتان کرمان در 
جلسه کمیسیون راه های استان کرمان 

اظهار کرد: در پنج ماهه سال جاری در حوادث رانندگی درون شهری استان کرمان 
تاکنون ۹۹ نفر جان باخته داشتیم که نسبت به سال قبل ۹ درصد افزایش داشته است.
سرهنگ اسماعیل خوشوقت با اشاره به اینکه مجروحین تصادفات رانندگی در بازه 
زمانی مذکور 40۹۲ نفر بوده که رشد دو درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل را 
نشان می دهد، افزود: 50 درصد از جان باختگان تصادفات درون شهری استان مربوط 

به شهر کرمان است.
او با اشاره به کاهش ۲4 درصدی در سرجمع تصادفات درون شهری استان کرمان در 
سال جاری بیان کرد: ۲5 درصد تصادفات در بازه زمانی 8 شب تا 1۲ نیمه شب رخ می 
دهد و یکی از علت های اصلی این است که کرمان شهر تاریکی است و ضرورت دارد، 
نسبت به اجرای سیستم روشنایی به ویژه در معابر بزرگراهی و حواشی شهر اقدام شود.
رئیس پلیس راهور اســتان کرمان گفت: 4۶ درصد حوادث مربوط به موتورسیکلت 
سواران است و لازم است برای کاهش حوادث در این زمینه در حوزه فرهنگی و استفاده 

از کلاه ایمنی بیشتر کار شود.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان از برگزاری 
رویداد ملــی »شــور عاطفه ها« در آســتانه 
بازگشــایی مدارس با هدف تأمیــن مایحتاج 
دانش آموزان نیازمند در استان کرمان خبر داد.
مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمــان با بیان 
اینکه حدود 40 هــزار دانش آمــوز و 3 هزار 
و ۶00 دانشــجو تحت حمایــت کمیته امداد 
استان کرمان قرار دارند گفت: هم زمان با سال 
تحصیلی جدید رویداد ملی »شــور عاطفه ها« 

با هدف تأمین مایحتاج تحصیلی دانش آموزان نیازمند در استان کرمان برگزار می شود.
ناصر عســکری نژاد، با بیان اینکه شــور عاطفه ها پنج شــنبه ۲4 شــهریورماه در محل 
پایگاه های سطح شهر و ۲5 شــهریورماه در محل مصلی های نماز جمعه برگزار می شود 
افزود: مرحله دوم شور عاطفه ها نیز روز شــنبه ۹ مهرماه با همکاری آموزش وپرورش در 
سطح مدارس سراسر استان برگزار خواهد شد. عسکری نژاد ادامه داد: 100 پایگاه شور 
عاطفه ها در میادین اصلی شــهرها به منظور جمع آوری کمک های مردم راه اندازی شده 
اســت. مدیرکل کمیته امداد کرمان ادامه داد: مردم نیکوکار استان هم چنین می توانند 
کمک های غیر نقدی خود را علاوه بر پایگاه های سطح شهر به دفاتر کمیته امداد و مراکز 
نیکوکاری سراسر استان تحویل دهند. عســکری نژاد بیان کرد: این نهاد در نظر دارد با 
کمک های نقدی و غیر نقدی مردم نیکوکار در رویداد ملی »شــور عاطفه ها« نسبت به 
تأمین بســته های حمایتی تحصیلی برای دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت این 
نهاد اقدام کند که تهیه نوشــت افزار، کیف، کفش و پوشــاک در کنار ملزومات آموزشی 

ازجمله این کمک ها خواهد بود.

رئیس اداره معماری و طراحی شــهری اداره کل راه و شهرسازی جنوب 
کرمان از انعقاد قرارداد مطالعات ســاماندهی حاشــیه هلیل رود در شهر 

جیرفت خبرداد 
رئیس اداره معماری و طراحی شــهری اداره کل راه و شهرسازی جنوب 
کرمان در حاشیه بازدید مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از هلیل رود 
گفت: رودخانه هلیل به عنوان عنصر حیات بخش در شکل دهی به ساختار 
شهر جیرفت  نقش مهمی دارد و با توجه به اهمیت موضوع پس از بازدید 
معاون معماری و شهرسازی وزیر راه و شهرسازی، ردیف بودجه  مطالعاتی 
طرح فوق مورد تایید قرار گرفت و بعد ازآن با انعقاد قرارداد با مهندســین 
مشاور طرح، مطالعات ساماندهی حاشیه هلیل رود در شهر جیرفت آغاز 

شده است.
اســلام گیلانی در خصوص مبلغ اختصاص یافته به طــرح مذکور اظهار 
داشــت: مبلغ 4 میلیارد و ۶00 میلیون ریال برای مطالعات طرح در نظر 

گرفته شده است 
او در مورد محدوده طرح گفت: این طرح از محله رهجرد تا پل دوم هلیل رود 

و حوزه طراحی آن داخل محدوده قانونی شهر جیرفت است. 
او در خصوص اهداف پروژه بیان کرد: احیا هویت رودخانه ای شهر جیرفت 
در نظام شهرهای ایران ،ایجاد منظر شهری سبزینه،  بوجود آوردن جاذبه 
برای حضور گردشگران  و ایجاد فضای تفریحی بخشی از اهداف این طرح 

است.

رئیس پلیس راهور استان کرمان خبر داد

تاریکی شهر کرمان یکی از عوامل 
تصادفات درون شهری

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان:

رویداد »شور عاطفه ها«
 در کرمان برگزار می شود

رئیس اداره معماری و طراحی شهری
 اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان اعلام کرد

انعقاد قرارداد مطالعات ساماندهی 
حاشیه هلیل رود شهر جیرفت

معاون عمرانی استاندار کرمان:
تصویب 1100 میلیارد تومان 

اعتبار راه های روستائی در سفر 
ریاست جمهوری

فرمانده انتظامی استان کرمان اعلام کرد

سهم 46 درصدی حوادث 
رانندگی در محورهای روستایی
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وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به 
گزارش فصلی مرکز آمار ایران از رشد تولید 
ناخالص داخلی و ارزش افزوده کشور گفت: 
بر اســاس این آمار بخش صنعت در بهار 
امسال رشــد 5.1 درصدی را تجربه کرده 

است.
به گــزارش خبرگزاری موج، ســیدرضا 
فاطمی امین در حاشــیه نشست هیات 
دولت در حیاط پاستور در جمع خبرنگاران  
افزود: بخش صنعت در فصل گذشته شاهد 
رشــد در حوزه ســرمایه گذاری نیز بوده 

است.
بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، اقتصاد 
ایران در بهار امسال رشــد 3.8 درصدی 
تولید ناخالص داخلی را ثبت کرد که این 
شاخص بدون محاســبه نفت به رشد 4.3 

درصدی رسید.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به 
دغدغه رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
بحث جذب ســرمایه بــرای بخش تولید 
اظهار داشــت: وزارت صمت با همکاری 
بانک مرکزی و وزارت اقتصاد، کارگروه ویژه 
ای برای این کار تشکیل داده و هماهنگی 

های خوبی انجام شده است.
وی با بیان اینکه 50 هــزار میلیارد تومان 
برای نوسازی واحدهای تولیدی از طریق 
بازار ســرمایه در نظر گرفته شــده است، 
افزود: اگر شــرکت های دولتی وارد بازار 
بورس و اوراق بهادار شــوند، بانک ها آن را 

ضمانت می کنند.
وزیر صمت درباره اهمیت حضور در اجلاس 
شانگهای نیز به خبرنگاران گفت: عضویت 
در مجامع بین المللی سبب تسهیل تجارت 
خارجی کشور می شود هرچند تراز تجاری 
کشور مثبت بوده و روند رو به رشدی دارد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره عملکرد 
این وزارتخانه در پنجره واحد خدمات دولت 
نیز گفت: ارتباط و همــکاری های وزارت 
صمت با پنجره واحد برقرار شــده اســت 
البته برخی بخش ها از جمله سازمان که 
کارهای مطالعاتی می کنند، ضرورتی برای 

اتصال به این سامانه را ندارند.

عضو هیات رئیسه کمیسیون 
کشاورزی مجلس:

شرکت پشتیبانی امور 
دام در زمینه خرید 

دام مازاد دامداران به 
خوبی عمل نکرده

محمــودزاده عضــو هیــات رئیســه 
کمیسیون کشــاورزی مجلس، گفت: 
نصف قیمت پرداختی مصرف کنندگان 
گوشت به دست دامداران می رسد و در 
مسیر عرضه، دلالان ســردخانه داران 
و قصابی ها ســود بیشــتری را دریافت 

می کنند.
به گزارش خانه ملت، جلال محمودزاده 
عضو هیات رئیسه کمیسیون کشاورزی، 
آب، منابــع طبیعی و محیط زیســت 
مجلس شورای اســلامی، در خصوص 
اختــلاف قیمت غیرمنطقــی بین دام 
زنده و گوشت عرضه شده در قصابی ها، 
گفت: اختلاف قیمت غیرمنطقی مطرح 
شده حاصل عملکرد واسطه ها در بازار 
اســت و دامداران از این مبالغ بهره مند 

نمی شوند.
نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای 
اسلامی با اشــاره به اینکه علی رغم بالا 
بودن قیمت تمام شــده تولید گوشت 
قرمز برای دامداران به واســطه حذف 
ارز دولتــی واردات نهاده هــای دامی، 
نصف سود واســطه ها نیز به دامداران 
نمی رســد، ادامه داد: دولت و شرکت 
پشتیبانی امور دام باید دام را از دامداران 
با احتســاب قیمت تمام شــده و سود 
متعارف از دامداران خریداری کند و به 

دست مصرف کنندگان برساند.
این نماینده مردم در مجلس شــورای 
اســلامی عنوان کرد: متاسفانه شرکت 
پشتیبانی امور دام در زمینه خرید دام 
مازاد دامداران بــه خوبی عمل نکرده و 
واســطه ها و دلالان دام را در شرایطی 
که دامداران در زمینه تامین نقدینگی 
و نهاده ها دچار مشکل شده اند با قیمت 
پایین خریداری می کنند و به بازار عرضه 

می کند.
محمودزاده با بیان اینکه دامداران طی 
یک الی دو سال دام را پرورش می دهند 
اما سود واسطه ها با صرف زمان یک ماه 
بیش از دامداران اســت، تصریح کرد: 
نصف قیمت پرداختی مصرف کنندگان 
گوشت به دست دامداران می رسد و در 
مسیر عرضه، دلالان ســردخانه داران 
و قصابی ها ســود بیشــتری را دریافت 

می کنند.

رییس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف 
خاطر نشان کرد: قیمت فرش افغان نسبت 
به فرش ایرانی ارزان تر است اما از نظر کیفیت 
فرقی با فرش ایرانی ندارد از این رو استقبال 
برای خرید این فرش ها نسبت به فرش داخلی 

بیشتر است.
مسعود سپهرزاد در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، با بیان اینکه فرش های دستباف 
افغان در بازار به وفور موجود است، گفت: فرش 
افغان، در بازار داخلی فرش خارجی محسوب 
می شود این در حالیست که این فرش ها بدون 
پرداخت عوارض گمرکی وارد کشور می شوند.

وی ادامه داد: زمان خرید این فرش ها فروشنده 
به خریدار اعلام نمی کند که این فرش از سوی 
بافندگان افغان بافته شده است و زمانی که 
خریدار بعد از چند سال می خواهد فرش را 
بفروشد متوجه می شود که باید پایین تر از نرخ 

فرش ایرانی آن را بفروش برساند.
به گفته این فعال صنفی؛ قیمت فرش افغان 
نسبت به فرش ایرانی ارزان تر است اما از نظر 
کیفیت فرقی با فرش ایرانی ندارد از این رو 
استقبال برای خرید این فرش ها نسبت به فرش 

داخلی بیشتر است.
محمد هادی کمالیان رئیس اتحادیه فرش 
ماشینی و موکت در گفت وگو با خبرنگار 
از  برخی  اینکه  بیان  با  ایلنا،  اقتصادی 
تولیدکنندگان فرش ماشینی روی محصول 
خود برند ترک را حک و اقدام به فروش آن 
می کنند، گفت: واردات فرش در شرایط فعلی 
و با نوسان های نرخ ارز مقرون به صرفه نیست. 
اما فرش ترک از سال ها پیش در بازار موجود 

است و این فرش ها در بازار ایران به راحتی خرید 
و فروش می شوند. 

این فعال صنفی با اشاره به ضعف در تولید 
فرش های فانتزی، خاطر نشان کرد: در 
سال های گذشته در زمینه تولید فرش های 
فانتزی ضعف های داشتیم که این ضعف با 
واردات از ترکیه و بلژیک جبران می شد اما امروز 
دیگر این ضعف وجود ندارد و تولیدکنندگان 

داخلی این زمینه را پوشش دادند.
وی میزان تولید فرش در کشور را قابل توجه 
دانست و افزود: قیمت فرش ماشینی در بازار 
نسبت به سال گذشته حدود ۲0 تا 30 درصد 
افزایش پیدا کرد اما این افزایش نرخ نسبت به 
نرخ سایر لوازم خانگی مانند یخچال و تلویزیون 
قابل توجه نیست. کمالیان بازار خرید و فروش 
فرش دسته دوم را پررونق توصیف کرد و افزود: 
شرایط مالی مردم به گونه ای نیست که به آنها 
اجازه بدهد برای تغییر دکوراسیون منزل 
فرش خود را عوض کنند. و در سبد خرید 

مصرف کنندگان فرش ماشینی کالای درجه 
3 محسوب می شود. رئیس اتحادیه فرش 
ماشینی در پاسخ به این پرسش که آیا مازاد 
تولید زمینه ها را برای صادرات فرش ماشینی 
فراهم کرده است؟ خاطر نشان کرد: صادرات 
در این زمینه مدیریت شده نیست و تجار 
کشورهای همسایه از جمله عراق مستقیم به 
کارخانه های شهر کاشان مراجعه و با ریال اقدام 
به خرید فرش می کنند که به این نحوه خرید و 

فروش نمی توان نام صادرات گذاشت.
این فعال صنفی با بیان اینکه مواد اولیه تولید 
فرش ماشینی وارداتی است، تصریح کرد: 
مازاد تولید داریم و همین موضوع رقابت در 
این بازار را افزایش داده است و اجازه نمی دهد 
که قیمت فرش ماشینی افزایش چشم گیری 

داشته باشد.
به گفته وی؛ فرش ماشینی ۶ تا 1۲ متری 
در بازار از 5 میلیون و 800 هزار تومان تا 10 

میلیون تومان موجود است.

نماینده مردم بافت، رابرُ و ارُزوئیه در مجلس بر لزوم 
حمایت از عشایر تاکید کرد.

خبرنگار  با  گفت وگو  در  محمدی  صمدالله 
خبرگزاری خانه ملت با اشاره به کاهش تعداد عشایر 
شهرستان های بافت رابر و ارزوئیه طی سال های 
گذشته گفت: از آنجا که امروزه عشایر حمایت 
نمی شوند و در وضعیت خوبی قرار ندارند؛ اگر اعتباراتی 
که قرار است به حوزه تامین نهاده های دامی اختصاص 

یابد، می تواند کمک کننده باشد.
نماینده مردم بافت، رابرُ و ارُزوئیه در مجلس شورای 
اسلامی افزود: همواره دلگرم به عشایرمان بودیم و با 
توجه به نوع زندگی این قشر مولد و نگهبان اراضی 
و جنگل ها، دولت می تواند برای حمایت از آنان 
امتیازاتی به این قشر بدهد که انگیزه ای برای مردم 
ایجاد شود تا به زندگی روستا نشینی و عشایری 
گذشته خود بازگردند. وی در ادامه با اشاره به برخی 
مشکلات عشایری حوزه استحفاظی خود، بیان کرد: 
یک هزار خانواده عشایری در محدوده پارک ملی 
خبر)khabr( در شهرستان بافت زندگی می کردند 
که چرای دام و چشمه سارهایی داشتند اما دولت در 
سال های اخیر طرح اسکان عشایر را اجرا کرد و به 
۶0 هکتار زمین عشایر آب داد و در عوض چرای دام 

منطقه سردسیر را از آنان گرفت.
به گفته محمدی امروز تعداد این خانوارها افزایش 
یافته اما میزان آبدهی چاه های آنان کاهش یافته و 

برخی چاه ها نیز خشک شده است.
وی همچنین با تاکید بر اینکه عشایر هیچ منبع 
درآمد پایدار و پشتیبانی ندارند، گفت: 13 حلقه چاه 
در گذشته برای کشت علوفه و آبشخور دام به عشایر 
واگذار شده و خود دولت نیز برای شان چاه آب حفر 

کرده است؛ اما امروز می گویند؛ این چاه ها که خود 
دولت حفر کرده، مجوز ندارد.

محمدی ادامه داد: برخی چاه ها را پلمب کرده اند و علت 
آن را نیز نداشتن مجوز بهره برداری اعلام می کنند در 
حالی که دولت خود برای عشایر چاه حفر کرده؛ پس 
قانونی بوده است. نماینده مردم بافت، رابر و ارزوئیه 
در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: اگر این چاه ها 
حفر نمی شد هم آب کافی برای آبشخور عشایر وجود 
داشت و عشایر نیز به دنبال کشت علوفه و راه اندازی 
باغ نمی رفت اما امروز می گویند؛ باغات با درختان 30 

ساله مجوزی ندارند.
محمدی در ادامه در پاسخ به خبرنگار درباره چرایی 
سیاست های طرح اسکان و تبعات آن یادآور شد: 
سیاست دولت برای اسکان عشایر به آرامش رساندن 
آنان بود اما این سیاست، حفاظت از جنگل ها و منابع 
طبیعی و جلوگیری از آتش سوزی را نیز در پی دارد زیرا 
فکر می کردند که عشایر این مشکلات را ایجاد می کند 
درحالی که این تصور اشتباه بود و هست چرا که 

بهترین محیط بانان خود عشایر هستند و مصداق های 
این حرف نیز وجود دارد.

محمدی افزود: اگر میزان آتش سوزی های اخیر را با 
گذشته و در زمان حضور عشایر مقایسه کنیم می بینیم 
که این میزان افزایش یافته است زیرا غیر از عملکرد 
خود عشایر که حین زندگی در طبیعت، با طبیعت 
زندگی می کنند و مراقب طبیعت نیز هستند، دام های 
عشایر نیز علوفه خشک جنگل ها را می خوردند و این 

کار خود حفاظت طبیعی بود.
این نماینده مجلس گفت: امروز در منطقه  اجازه تردد 
در آن را نمی دهند لذا یک جرقه در جنگل خشک شده 
می تواند موجب آتش سوزی سطحی وسیع از منابع 
طبیعی شود.  وی ادامه داد: عشایر در واقع به نفع محیط 
زیست و منابع طبیعی عمل می کنند به شرط اینکه 
فرهنگ سازی شود و جنگل ها را به عشایر بسپارند؛ 
آن وقت خواهیم دید علاوه بر حفاظت از جنگل ها، 
می توان جنگل کاری هم کرد و این کار علاوه بر حفظ 

جنگل ها، بار مالی نیز برای دولت ندارد.

نماینده بافت، رابر و ارزوئیه:

آتش سوزی ها بعد از حذف عشایر
 از مراتع افزایش یافت

حضور فرش افغان  و ترک  در بازار ایران
رییس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف: فرش افغان جایگزین فرش ایرانی شده

معاون وزیر اقتصاد گفت: قانون سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی 
از امروز علمیاتی می شود و فعالان اقتصادی موظف هستند که در یک 
تراکنش این عملیات را به صورت الکترونیکی ثبت و یک نسخه از آن را 
برای پایگاه اطلاعاتی سازمان امور مالیاتی ارائه دهند. به گزارش خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، داوود منظور در همایش تبیین نظام پایانه های فروشگاهی 
و سامانه مودیان برای شرکت های پذیرفته شده در بورس و فرابورس 
اظهارداشت: از این پس، در همان زمان اجرای فعالیت اقتصادی انواع 
مالیات ها و معافیت  های مالیاتی مشخص می شود و دیگر دلیلی برای 
اختلاف نظرها نیست و تعیین مالیات بدون گلایه به انجام می رسد و 
این روند منجر به افزایش شفافیت  درآمدهای مالیاتی خواهد شد. رئیس 
سازمان امور مالیاتی با اشاره به تأثیرگذاری راه اندازی سامانه نقل و انتقالات 
خودرو اظهارداشت: با راه اندازی این سامانه مردم به راحتی با تلفن همراه 
و بدون مراجعه به دفترخانه و ادارات، عملیات مورد نیاز را انجام  دادند و در 
سال گذشته مالیات نقل و انتقال خودرو به هزار و 500 میلیارد تومان 
وصول شد اما این عدد از ابتدای امسال تا به امروز ۲ هزار و 700 میلیارد 
تومان بوده که پیش بینی می کنیم تا پایان سال به 5 هزار میلیارد تومان 

برسد. بنابراین راه اندازی این سامانه باعث افزایش درآمدهای دولت شد.
منظور با بیان اینکه قانون پایانه های فروشگاهی گسترده ترین نماد هوشمند 
کردن نظام مالیاتی است، ادامه داد: با این قانون تمام روند در هر مرحله از 
عملیات و اجرا قابل ثبت و رصد است و این شفافیت منجر به برقراری عدالت 
مالیاتی می شود. رییس سازمان امور مالیاتی گفت: از امروز این قانون را در 
شرکت های پذیرفته شده در بورس و فرابورس را آغاز می کنیم. قانون دائمی 
ارزش افزوده در بستر قانون فروشگاهی بنا شده  و ماده به ماده این قانون به 
قانون پایانه های فروشگاهی ارجاع داده می شود. وی با تاکید بر اینکه گروه 
اول برای اجرای این قانون شرکت های بورسی بودند، افزود: شرکت های 
بورسی بیشترین فعالیت های اقتصادی را بین بنگاه  ها دارند و وقتی عملیات 

از این شرکت ها شروع کنیم گام بلندی برای تحقق برنامه ها برداشته ایم.

اخذ 2.7 هزار میلیارد تومان 
مالیات از نقل و انتقال خودرو

فاطمی امین:
ارزش افزوده بخش 
صنعت در فصل بهار
 5.1 درصد رشد کرد
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عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه حجم بسته ها و سرعت 
اینترنت واقعی نیست، گفت: سازمان تنظیم مقررات باید شیوه کنترل 
عملکرد اپراتورها در ارائه بسته های اینترنت را اعلام کند تا مردم به راحتی 

با نرم افزارهای کنترلی این موضوع را پیگیری کنند.
لطف اله سیاه کلی درباره برخی گلایه های مردم مبنی بر کاهش سرعت 
اینترنت و اتمام زودهنگام بسته های اینترنت همراه، گفت: وظیفه سازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی تعیین ضوابط مربوط به اینترنت و 
ارزیابی عملکرد اپراتورها براساس این ضوابط و تعرفه های تعیین شده و 
جلوگیری از کم فروشی و سوءاستفاده است.نماینده مردم قزوین، آبیک و 
البرز در مجلس شورای اسلامی افزود: برداشت این است که حجم بسته ها و 
سرعت اینترنت واقعی نیست بنابراین وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 

باید درباره این موضوع شفاف سازی کند.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:
حجم بسته ها و سرعت اینترنت 

واقعی نیست

کلی فکر کردنـد تا به این نتیجه رسـیدند کـه از هم جدا 
شـوند. آن هم نه واقعی. فقـط داخل شناسـنامه. وقتش 
بود که پسرشـان به سـربازی برود. باید کاری می کردند. 
هیچ قانونی شـامل حال او نمی شـد و دل شـان نمی آمد 
که تنهـا پسرشـان راهی دیـار غربت شـود. همین شـد 
که تصمیم گرفتنـد از هم جدا شـوند، زیرا تنهـا راهی به 
نظرشـان می آمد که جلوی سـربازی رفتـن او را بگیرند.

از ایـن دسـت اتفاق هـا کـم نمی افتـد. براسـاس آمـار 
سـازمان ثبت احـوال سـال گذشـته بیـش از ۲00هزار 
طـلاق در کل کشـور ثبـت شـده اسـت کـه بـه گفتـه 
عبدالرضا مصری، نایب رئیس مجلس شـورای اسلامی، 

حـدود 30درصـد ایـن طلاق هـا صـوری بـوده اسـت.
او بـه ایـن نکتـه تاکیـد می کند کـه همـان افـرادی که 
طلاق می گیرنـد بلافاصله درخواسـت صیغه ۹۹ سـاله 

می دهنـد تـا به زندگـی مشـترک خـود ادامـه دهند.
مصـری دریافـت حقـوق پـدر بازنشسته شـده توسـط 
فرزند دختـر را یکـی دیگـر از عوامل طلاق هـای صوری 
عنـوان می کنـد و ادامـه می دهـد: »طـلاق می گیرنـد 
تـا طلاق نامـه ارائـه کـرده و زن حقـوق پـدر فوت شـده 
را بگیـرد. ایـن وضعیـت باعث شـده حداقـل 50درصـد 
بودجه کشـور برای چنیـن هزینه هایی پرداخت شـود، 
همچنین صنـدوق تامیـن اجتماعـی بیـش از 40هزار 
میلیـارد تومـان اسـتقراض بانکی داشـته تا مسـتمری 

بازنشسـتگان را بدهنـد.«
طلاقی برای دریافت حقوق

این ماجـرا بـرای امـروز و دیـروز نیسـت و سال هاسـت 
ماجـرای طلاق هـای صـوری بـرای دریافت حقـوق پدر 
یـا مـادر فوت شـده توسـط زنانـی کـه ادعـا می کننـد 
سرپرست خانواده هسـتند، ادامه دارد و این کار به عنوان 
شـگردی برای دریافت مسـتمری پدر و مادر فوت شـده 

صـورت می گیـرد.
همین ماجرا سـبب شـده بود کـه برخی از کارشناسـان 
توصیه کنند بعد از طـلاق وضعیت زوج هـای از هم جدا 
شـده بررسـی شـود تا مشـخص شـود واقعا از هـم جدا 
شـده اند یا دوباره سـر زندگی مشـترک خود برگشته اند 
که پیگیری ها بـه دلایل مختلـف عملا اتفـاق نمی افتد.
این در حالی اسـت که براسـاس مـاده 83 قانـون تامین 
اجتماعی در صورتی که فرد بازنشسـته مسـتمری بگیر 
از دنیا بـرود، همسـر متوفـی 50درصـد و فرزنـدان او تا 
۲5درصـد در صورتی که حائز شـرایط باشـند می توانند 
از حقوق او اسـتفاده کننـد. درواقـع دختـران بازمانده تا 
زمانی کـه همسـر و شـغلی نداشـته باشـند، می توانند 
مستمری بیمه شده یا مسـتمری بگیر مرحوم را دریافت 

کننـد و پـس از ازدواج تحت شـمول گرفتن مسـتمری 
پدر یا مادر فوت نشـده نخواهند بـود، از ایـن رو در برخی 
موارد شـاهد طلاق های صوری و سـپس رجوع شرعی و 
نه رسـمی به همسـر برای گرفتن مسـتمری پدر یا مادر 

توسـط زنان هستیم.
بیشتر مواقع طلاق صوری

 برای بحث حمایت است
بـه اعتقـاد بسـیاری از کارشناسـان بـا تغییـر وضعیت 
اقتصـادی خانواده هـا انجـام طلاق هـای صـوری نیـز 
تا حـدودی بیشـتر شـده که علـت اغلـب آنهـا مباحث 

حمایتـی اسـت.
دکتر فهیمه سعید درباره این عارضه در کشور می گوید: 
»یکـی از دلایـل طلاق هـای صـوری بـه دلیـل افزایش 
حمایـت صـورت می گیـرد. در واقـع برخـی از ایـن راه 
اسـتفاده می کنند تـا بتواننـد از سیسـتم های حمایتی 
مانند حقوق پدر یا مـادر اسـتفاده کنند. مـوردی که در 
این سـال ها خیلی زیاد باب شـده، سوءاسـتفاده از طلاق 
صوری برای جلوگیری از سـربازی رفتن پسـران اسـت، 
زیرا وقتی پسـری سرپرسـت خانـواده باشـد، از رفتن به 

سـربازی معاف می شـود.«
او بـا تاکیـد بـر اینکـه بسـیاری از خانواده ها از سـربازی 
رفتـن فرزندان شـان واهمـه دارنـد، ادامـه می دهـد: 
»موضـوع سـربازی از چنـد جهـت خانواده هـا را تحـت 
تاثیـر قـرار می دهـد. وقتی پسـری به سـربازی مـی رود 
نه تنهـا خانواده تـا دو سـال از شـرایط فرزندشـان نگران 
هسـتند، بلکـه او می توانـد تـا حـدودی بـا کار کـردن 
وضعیت اقتصادی خانواده ها را بهبود ببخشـد، به همین 
دلیل خانواده ها ترجیـح می دهند برای فرزندشـان دوره 

سـربازی را حـذف کنند.
او معتقد اسـت که ایـن راهی بـرای سوءاسـتفاده فراهم 
می کنـد و بسـیاری افـراد بـرای اینکـه از حقـوق پـدر و 
مادرش اسـتفاده کنند اقدام به طلاق صـوری می کنند. 
تبعات ایـن کار این اسـت که آمـار طـلاق در دفاتر ثبت 
اسـناد بـالا مـی رود و شـرکت های بیمـه ای نیـز مجبور 

می شـوند بار بیشـتری را تحمـل کنند.
سـعید با اشـاره به اینکه در بیشـتر مواقع این زن اسـت 
که با طلاق صـوری حقوق پـدر و مادر خـود را می گیرد، 
ادامه می دهد: »شرایط سـخت اقتصادی سبب می شود 
که برخی از زنـان که اسـتقلال مالی ندارند پـس از فوت 
پدر یـا مـادر اقـدام بـه طـلاق صـوری و اسـتفاده از این 
حقوق می کنند، علتش هم روشـن اسـت؛ در بسـیاری 
از موارد همیشـه زن خصوصا زنان خانه دار احسـاس نیاز 

و وابسـتگی مالی به همسـر دارند و این ترفند بیشـتر به 
این دلیـل رخ می دهد که زن اسـتقلال مالی پیـدا کند و 

احسـاس نیاز مالی به همسـرش کاهـش یابد.
طلاق صوری در خانواده های سرد

او توضیـح می دهد که بیشـتر این طلاق های صـوری در 
خانواده هایـی رخ می دهد که روابط زن و شـوهر آنقدرها 
هم با هم خوب نیسـت و در تشـریح آن می گوید: »اصولا 
در چنین شـرایطی زن و مـرد به نوعی به طـلاق عاطفی 
رسـیده اند، اما به هر دلیلی هم حاضر به جدایی رسـمی 
نیسـتند، به همین دلیل با طـلاق صـوری، خصوصا زن 
تـلاش می کنـد شـرایط مالـی اش را تـا حـدودی تغییر 
دهـد. در واقع زنی تن بـه این کار می دهـد که مهر طلاق 
در شناسـنامه اش بخورد که احسـاس امنیت اقتصادی، 
اجتماعی و عاطفی نداشـته باشـد و به این ترتیب طلاق 
صوری و ورود یـک جریان مالی به زندگی این زن سـبب 
می شـود بار سـنگین روانی که زن از گرفتن مادام پول از 
همسرش روی دوشـش سنگینی می کند برداشته شود.

او می گوید متاسـفانه بـا تغییر شـرایط اقتصـادی مورد 
دیگری از ایـن طلاق هـا را در خانواده ها می بینـم آن هم 
بـه این گونه اسـت کـه زن و شـوهر به طور رسـمی از هم 
جـدا شـده اند، اما بـه هر دلیلـی کـه مهم ترین آنهـا این 
اسـت که شـرایط اقتصادی سـخت شـده و امکان کرایه 
یا خرید خانه برای خیلی ها دشـوار شـده، زن و شـوهر با 
هم قـرار می گذارنـد که در یـک خانه زندگی کننـد. این 
زوج ها که چنـد مورد آنهـا نیز بـرای گرفتن مشـاوره به 
خودم مراجعه کرده بودند، تعریف کردند کـه هر کدام از 

آنها در یک اتاق جداگانه زندگی  کنند. هیـچ کدام کاری 
به ارتباطـات یـا ترددهای طـرف مقابـل ندارنـد و حتی 
خانم در فضای مشـترک خانه با حجاب تـردد می کند و 

این سـم بزرگی بـرای خانواده ها به شـمار مـی رود.
حکم طلاق صوری چیست؟

علی شـاه صاحبی، وکیـل پایه یـک دادگسـتری درباره 
طلاق صوری می گویـد: »یکـی از دلایلی که افـراد اقدام 
به انجام طلاق صوری می کنند، بحث معافیت سـربازی 
فرزنـد پسرشـان اسـت، بـه این معنـا کـه از هـم طلاق 
صوری می گیرنـد و بعد از مدتـی از هم جدا می شـوند.«
امـا بـا ایـن وجـود بایـد افـرادی کـه بـه ایـن کار اقـدام 
می کننـد ایـن را بدانند کـه دریافـت معافیت سـربازی 
حتـی بـرای خانواده هایـی که پـدر و مادرشـان واقعـا از 
هـم جـدا شـده اند نیـز نیازمند شـرایط ویـژه ای اسـت. 
به این معنـا که او بایـد تنها فرزنـد ذکور خانواده باشـد و 
سرپرسـتی مادر و تامین هزینه هـای خانواده با او باشـد 
در ضمن مادر هم نباید تا زمان 18 سـالگی فرزند ازدواج 

مجدد کـرده باشـد.
او توضیـح می دهد که بـه دلیـل طلاق های صـوری که 
آمـارش در سـال های اخیـر بـالا رفتـه اسـت، قانونی به 
تصویب رسـیده کـه براسـاس آن فـردی که قصـد دارد 
کارت معافیـت از خدمتـش را بگیـرد، بایـد 30 مـاه )دو 
سـال و نیم( از تاریخ طـلاق بائـن و یا طـلاق رجعی پدر 
و مادرش گذشـته باشـد. در این مـدت 30 ماهـه، صرفا 
معافیت موقـت بـه فرزند تعلـق می گیـرد و پـس از 30 
ماه، اگر شـرایط وجود داشـت معافیت دائمی می شـود .

افزایش طلاق های صوری برای دریافت حقوق والد 
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی: 30 درصد از طلاق های سال گذشته صوری بود

نا 
یس

س: ا
عک

رئیس کل بانک مرکزی با تشــریح مشــوق های در نظر گرفته شده برای 
دارندگان حســاب های تجاری، از اجرای مرحله پیش آزمایشی رمز ریال 

بانک مرکزی خبر داد.
به گزارش ایســنا، علی صالح آبادی در یک برنامه تلویزیونی،افزود: طی 
روزهای اخیر فرایند پیش از راه اندازی آزمایشــی رمــز ریال با رقم یک 

میلیارد تومان و با ارائه رمزریال به تعداد محدودی از افراد شروع و عملا مرحله پیش آزمایشی 
آن در دو بانک ملی و ملت  اجرایی شده است و دو فروشــگاه هم برای استفاده از این رمز ریال 
تعیین شدند و کار در مرحله قبل از آزمایشــی را آغاز کرده اند تا پس از برطرف کردن مشکلات 
احتمالی، وارد مرحله رســمی آزمایشی آن اجرایی شــود که امیدواریم تا پایان شهریور به این 

مرحله برسیم.
صالح آبادی با اشــاره به اینکه بانک مرکزی مجموعه اقداماتی را که در ایــن زمینه باید انجام 
می داد را آغاز کرده اســت،  افزود: این موضوع باید در هیئت نظارت بر اندوخته اســکناس به 

تصویب می رسید تا امکان آغاز رسمی کار فراهم می شد.

آغاز انتشار رمز ریال

معترضان پاکستانی کامیون های حامل گوجه فرنگی وارداتی از ایران را متوقف و 
غارت کرده و جعبه های گوجه فرنگی را به روی زمین پرتاب کردند.

به گزارش تسنیم، مقامات بخش کلات در ایالت بلوچستان پاکستان دو معترض 
را به دنبال توقف و غارت خودروهای حامل گوجه فرنگی های وارداتی از ایران 

دستگیر کردند. فرماندار کلات پاکستان گفت مقامات مسئول بررسی این حادثه که در دهم سپتامبر رخ داده 
است، تا حالا ۲ نفر را دستگیر کرده اند. معترضان کامیون های حامل گوجه فرنگی وارداتی از ایران را متوقف 
و غارت کرده و جعبه های گوجه فرنگی را به روی زمین پرتاب کردند. دستگیری ها پس از بازدید گسترده 
ویدئویی از این اعتراض در شبکه های مجازی آغاز شد. این معترضان که شعارهایی علیه دولت سر داده بودند، 
اعلام کردند اجازه واردات گوجه فرنگی از ایران را نمی دهند چون محصول خودشان آماده ارسال به بازار است.

بسیاری از کشاورزان هم در شهر مانگوچار جمع شده و بزرگراه کویته به کراچی را با تخته سنگ و موانع 
مختلف مسدود کردند. رییس انجمن کشاورزان ایالت بلوچستان پاکستان اعلام کرد کشاورزان محلی آسیب 
زیادی از واردات گوجه فرنگی و سبزیجات دیگر از ایران و افغانستان دیده اند، چون نمی توانند محصول خود 

را با قیمت واقعی عرضه کنند.

محموله وارداتی گوجه فرنگی ایران 
در پاکستان غارت شد

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن از فروش 1۶00 خانه  سازمانی 
دولت خبر داد و گفت: برخی از این واحدها پیش از انقلاب ساخته شده 

که باید به استناد قانون تخلیه و فروخته شود.
به گزارش تسنیم، علیرضا فخاری اظهار کرد: درباره برنامه تخلیه و 

فروش خانه های سازمانی اظهار کرد: این طرح شامل خانه هایی می شود که از سال های گذشته و 
برخی از آن ها حتی پیش از انقلاب در قالب طرح خانه های سازمانی با منابع دولتی ساخته شده 
است.  وی افزود: حدود ۶ هزار واحد از این خانه ها شناسایی شده و 1۶00 واحد نیز تاکنون به فروش 
رسیده است که سایر آن ها نیز باید حتما تخلیه و به استناد قانون فروخته شوند و وجوه حاصل از آن 
به خزانه دولت واریز خواهد شد.  فخاری یادآور شد: این طرح شامل خانه هایی که به عنوان اموال 

دستگاه های دولتی در اختیار و مالکیت این دستگاه ها برای استفاده پرسنل قرار دارد، نمی شود.
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: مسئولیت اصلی شناسایی خانه های سازمانی در این 
طرح بر عهده وزارت اقتصاد است و سازمان ملی زمین و مسکن در مقام اجرا کمک می کند و البته 

خود دستگاه ها نیز باید نسبت به فروش این خانه ها اقدام کنند.

دولت 1600 خانه سازمانی را فروخت

مسکن واردات بانک

کاغذ اقتصادی
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 آثـار همه گیـری کرونـا بـر زندگـی اجتماعـی مـردم جهان 
بـه ایـن سـال و ماه هـا تمامـی نـدارد. کرونـا بـر همـه ابعاد 
یـی کـه  ز بخش ها ثـر گذاشـت. یکـی ا نسـان ا زندگـی ا
بیشـترین آسـیب را از ایـن همه گیـری جهانـی دیـد، بخش 
آمـوزش بـود. در کشـورهایی کـه نظـام آموزشـی ضعـف 
بیشـتری داشـت آسـیب کرونا هم بیشـتر خودش را نمایان 
کـرد. افزایـش شـمار بازمانـدگان از تحصیـل و اثـر جدی بر 
کیفیت آمـوزش دانش آمـوزان مواردی نیسـت کـه بتوان از 
به آسـانی از آنها چشـم پوشـید. آمـوزش فراگیـر و باکیفیت 
یکـی از پایه هـای توسـعه پایـدار اسـت و روشـن اسـت کـه 
بدون داشـتن چنیـن نظامی سـخن از توسـعه بـه مثابه یک 
شـوخی تلخ اسـت. »پیام ما« برای بررسـی ابعاد آثـار کرونا 
بـر کیفیت آمـوزش در کشـور با احمـد میدری، معـاون رفاه 
دولـت پیشـین و علـی اصغـر فانـی وزیـر پیشـین آمـوزش 
و پـرورش گفت و گـو کـرده اسـت. میـدری و فانـی هـر دو 
از پیامدهـای هولنـاک کرونـا بـر نظـام آموزشـی گفتنـد و 
خواسـتار شـکل گیری یک پیش ملـی برای همـکاری دولت 

و مـردم بـه منظـور بهبـود وضـع موجود شـدند.
از نگاه شما کرونا با نظام آموزشی ما چه کرد؟ 

یا به عبارت دقیق تر کرونا به کیفیت آموزش و 
دسترسی به آموزش چه آسیب هایی زد؟

فانـی: آمـوزش و پـرورش دسـتگاهی اسـت که زیرسـاخت 
گـر  نسـانی هـر جامعـه ای را تربیـت می کنـد. ا نیـروی ا
می خواهیـم بـه توسـعه پایـدار برسـیم بایـد نیروی انسـانی 
قـوی داشـته باشـیم . نیـروی انسـانی قـوی را بایـد آموزش 
و پـرورش تربیـت کنـد و لـذا آمـوزش و پـرورش سـازمان 

توسـعه پایـدار اسـت.
کرونا یـک نکتـه مثبت داشـت که باعـث شـده آموزش های 
هوشـمند یـا مجـازی ظـرف مـدت ۶ مـاه یـا یـک سـال به 
انـدازه ۲0 سـال در کشـور مـا رشـد کنـد. یعنـی مـا از 15 
سـال پیش از آموزش مجـازی ، مدرسـه هوشـمند و کلاس 
هوشـمند حرف می زدیم امـا هیـچ کاری نمی کردیـم و فقط 
در شـعار بـود. ما بایـد از این دسـت آورد بـه نفـع دانش آموز 

و توسـعه کشـور اسـتفاده کنیم.
از طـرف دیگـر بایـد بدانیـم کـه بـر اسـاس مقـالات علمـی 
دنیـا در یکی دوسـال اخیـر در بهتریـن حالـت آموزش های 
مجـازی، شـصت درصـد آموزش هـای حضـوری اثربخشـی 
نشـان داده اسـت. ما دوسـال تحصیلی مـان در دوران کرونا 
بوده اسـت بنابراین دو تا 40 درصـد عقبیم ، چـون آزمون ها 
خیلی دقیق نبود. مـا یک عقـب ماندگی علمـی در مجموعه 
دانش آموزانمـان داریـم. کـم تحرکـی بچه هـا یکـی دیگر از 
پیامدهـای کرونـا اسـت. بچه هـا وقتـی مدرسـه می رونـد 
تحـرک دارند امـا در ایـن دوسـال اخیـر دانش آمـوز وزنش 
زیاد شـده چاقی ناخواسـته در دانش آمـوزان ما ایجاد شـده 
اسـت. مشـکل دیگر مسـئله قامت کودکان اسـت . اسـتفاده 
مـداوم از تبلـت روی سـتون فقـرات  و اسـتخوان های گردن 
کـودکان اثـر دارد و موجـب سـاییدگی می شـود. در آینـده 
ممکن اسـت کودک به جـای قامت عمـودی ، قامـت خمیده 

داشـته باشد.

ما بعد از کرونا با مسئله ترک تحصیل
 دانش آموزان هم روبه رو شدیم.

بلـه! مشـکل جدی تـری کـه کرونا بـرای مـا به وجـود آورده 
معضـل تـرک تحصیـل اسـت. در رسـانه ها اعـلام شـد سـه 
میلیـون دانش آمـوز تـرک تحصیـل کرده انـد. بـار دیگـر 
گفتنـد 4 میلیـون، آخرین بار سرپرسـت آمـوزش و پرورش 
در همیـن دولت سـیزدهم اعـلام کـرد ۹۶0 هزار نفـر ترک 
تحصیـل کرده انـد. اگـر کمتریـن آمـار را در نظـر بگیریـم 
معنایـش ایـن اسـت کـه ۹۶0 هـزار دانش آمـوز مدرسـه 
نمی رونـد و شناسـایی کردن ایـن دانش آمـوزان کار بسـیار 
سـختی اسـت. بنابرایـن بحـث تـرک تحصیـل و بازماندگان 
از تحصیـل مشـکل دیگـر کرونـا بوده اسـت . موضـوع بعدی 
تربیـت اجتماعـی بچه هاسـت یعنـی دانش آمـوز بـه دلیـل 
تنهـا بودنـش در خانـه بـا تبلـت و … کار می کنـد. تربیـت 
اجتماعـی ایـن دانش آمـوز افـول کـرده و فردگـرا و درونگرا 
شـده اسـت. بایـد بـرای تعامـل دانش آمـوزان هـم فکـری 

کرد. هـر کـدام از مـوارد یـک پروژه اسـت. 
آقای میدری شما از آسیب های کرونا به نظام 

آموزشی چه تحلیلی دارید؟
میـدری: تاثیـر کرونا بـر هیـچ بخشـی از زندگـی اقتصادی، 
اجتماعـی و… بـه انـدازه آمـوزش نبـوده اسـت زیـرا بقیـه 
بخش هـا می تواننـد برگردنـد. مثـلا بخـش گردشـگری در 
کرونا خیلی آسـیب دیـد ولی بـه محض اینکه شـاید نسـبتا 
بهبود پیـدا کـرد. در سیسـتم آموزشـی تاثیـرات ماندگاری 
نـد  ریـم کـه اگـر آن هـا را خـوب درک نکنیـم می توا دا
نسـل های آینـده را اسـیر شـرایط کرونـا کنـد. گزارشـی را 
سـازمان یونیسـف بـه همـراه یونسـکو و بنیـاد بیـل گیتس 
تهیـه کردنـد کـه تاثیـر کرونـا را بـر جهـان مـورد بررسـی 

قـرار گرفـت.
بـر اسـاس اطلاعاتـی کـه در ایـن گـزارش آمـده اسـت در 
طول یـک دهـه آینـده اگر مـا اقدامـات موثـر بـرای جبران 

آثـار کرونا نداشـته  باشـیم چیـزی حـدود ۲1هـزار میلیارد 
دلار از درآمـد کل بشـر یعنی سـالانه دوهـزار میلیـارد دلار 
درآمـد بشـر کاهـش پیـدا می کنـد. زیـرا انسـانهایی که در 
ایـن دوره از آمـوزش حضـوری محـروم ماندنـد نمی تواننـد 
نعطاف پذیـری – کـه  نایی هـا و حتـی ا کارآفرینی هـا توا
یکـی از مهم تریـن ویژگـی در زندگـی اجتماعی اسـت – را 
داشـته باشـند. زندگـی بـا همسـالان می توانـد انسـان را 
منعطـف کنـد. دانش آمـوزی کـه دو سـال مدرسـه نرفتـه 
اسـت عادت های غلـط رفتاری یادگیـری در او شـکل گرفته 
اسـت. بـر اسـاس ایـن گـزارش حـدود 1۶ درصـد تولیـد 
ناخالصـی داخلـی در ایـن یـک دهـه کاهـش پیـدا می کند 
و بایـد دولت هـا بـه کمـک  ملت هـا اقداماتـی انجـام دهنـد.
براسـاس اطلاعاتـی کـه در ایـن گـزارش آمـده اسـت همه 
کشـورها بـا پدیـده ای بـه نـام ضعـف تحصیلـی روبـه رو 
شـده اند. دو پدیـده فقـر یادگیـری را تشـکیل می دهـد 1. 
دانش آموزانـی کـه مدرسـه نمی رونـد ۲. بچه هایـی کـه در 

مدرسـه هسـتند امـا آمـوزش لازم را نمی بیننـد.
بـر اسـاس ایـن تخمیـن در دنیـا 57 درصـد دانش آمـوزان 
در دوره ابتدایـی یادگیـری لازم را ندارنـد کـه ایـن آمـار 
در دوران کرونـا بـه 70 درصـد رسـیده اسـت. این آمـار در 
کشـورهای خاورمیانـه و شـمال آفریقـا از ۶3 درصـد به 70 
درصـد افزایش پیدا کرده اسـت. بـر اسـاس تخمین هایی که 
سـازمان های بین المللـی در مـورد ایـران در دوره ابتدایـی 
دارنـد خوشـبختانه کـودکان بازمانـده تحصیلـی خـارج از 

مدرسـه زیـادی نداریـم. بـر اسـاس تخمین هایی کـه امروز 
بـر آن اتفـاق نظـر وجـود دارد 140 هـزار کـودک ابتدایـی 
قبـل از کرونـا بـه مدرسـه نمی رفتنـد کـه حـدود 30 هـزار 
نفـر آنـان کـودکان دارای معلولیت انـد و توانایـی مدرسـه 
رفتـن ندارنـد. امـا 110 هزار کـودک بـه دلایـل فرهنگی یا 

اقتصـادی مدرسـه نمی رفتنـد.
این آمار چقدر رشد کرده است؟

میـدری: بر اسـاس آماری کـه از سـوی مسـئولان آموزش و 
پرورش اخیرا اعلام شـده شـمار ایـن دانش آمـوزان به ۲10 
هـزار نفـر در دوره  ابتدایـی رسـیده اسـت. آمـار بازماندگان 
از تحصیـل در دوره متوسـطه اول و دوم همیشـه در ایـران 
لمللـی،  بالاتـر بـوده اسـت. بـر اسـاس برآوردهـای بین ا
ایـن آمـار در ایـران 3۲ درصـد بـوده اسـت کـه نسـبت بـه 
کشـورهای دیگـر کـم اسـت. در اروپـا 10 درصـد بـوده که 
بـه 14 درصد رسـیده اسـت. یعنـی 40 درصد افزایـش پیدا 
کـرده اسـت نسـبت بـه سـطح اولیـه. بنـده فکـر می کنـم 
درصدهـا در ایـران بالا باشـد. از طـرف دیگر در بحـث کرونا 
بایـد بررسـی شـود کـه چنـد درصـد کـودکان ایـران دچار 
ثیـر کرونـا بـر فقـر  ضعـف تحصیلـی شـدند. در بحـث تا
یادگیـری و فقـر آموزشـی آمارهـا در ایـران متفـاوت بـوده 
اسـت مثـلا گفتـه شـد سـه  میلیـون دانـش آمـوز گوشـی 

هوشـمند ندارنـد.
در ایـران آمـوزش مجـازی را کامـلا جایگزیـن آمـوزش 
حضـوری کردیـم. در کشـورهای دیگـر آمـوزش  از طریـق 
صـدا و سـیما ، از طریـق مدرسـه بـه صـورت نوبـت بنـدی 
انجـام می شـد. در دوران کرونـا همـه بچه هـا با هم مدرسـه 
نمی رفتنـد اما در طـول هفتـه یک بار بـه مدرسـه می رفتند 
کـه نرفتـن بـه مدرسـه تبدیـل بـه یـک عـادت نشـود. امـا 
در ایـران در سیسـتم آموزشـی توسـط معلم هـا، آمـوزش و 
پـرورش ایـن اجـازه را بـه معلمـان داد در خانـه بنشـینند 
آموزش غیرحضـوری بدهند در صورتی در کشـورهای دیگر 
اگـر مدرسـه هـم تعطیل می شـد معلـم حتمـا باید مدرسـه 
می رفـت. آن چیـزی کـه در ایـران بـه فقـر یادگیـری منجر 
شـده اسـت خـارج از مدرسـه بـودن دانش آمـوزان در دوره 
ابتدایـی نیسـت بلکـه ضعـف تحصیلـی اسـت ایـن ضعـف 
تحصیلـی در آمـوزش مجـازی بـه دلایلـی کـه مـن گفتـم 
حتمـا افزایـش پیـدا کـرده اسـت کـه نیازمنـد سـنجش 

دوبـاره هسـتیم.
آقای میدری! شما به فقر یادگیری اشاره کردید 

اما در کنار فقر یادگیری حتما کرونا بر شمار 
بازماندگان از تحصیل هم تاثیر گذاشته است . 

چقد آمار بازماندگان از مدرسه در دوران کرونا 
تشدید شده است؟

در دورانـی کـه مـن وزارت رفـاه بـودم کار مشـترکی بـا 
مبـادی  د  نسـدا ا تحـت  داشـتیم  پـرورش  و  آمـوزش 
بی سـوادی. مـا از طریـق پایـگاه اطلاعـات رفـاه ایرانیـان 
شـمار کودکانـی کـه در دوره سـنی ابتدایـی متولـد شـدند 
امـا در مدرسـه نیسـتند را بررسـی کردیـم. ایـن بررسـی 
نشـان می داد در سـال۹5 تا 1400 بیـن 130 _ 150 هزار 
کـودک ابتدایـی بازمانـده از تحصیـل بودند. بر اسـاس خود 
برآوردهـای آموزش و پـرورش در دوره متوسـطه اول و دوم 

700 یـا ۶00 هزارتـا می رسـیده اسـت.
در تابسـتان 1400 در شهرستان خرمشـهر مطالعه ای انجام 
دادیـم و متوجه شـدیم از ۲5 هزار کـودک ابتدایـی دو هزار 
نفـر آنهـا ثبت نـام کـرده بودنـد امـا در کلاس هـای مجازی 
حضور نداشـتند. اگـر مبنـا را همیـن ده درصد لحظـا کنیم 
در سـطح ملـی آمـار بالایـی می شـود. یـا در همیـن مطالعه 
معلـوم شـد حـدود 7 هـزار کـودک بـرای کتـب درسـی 
ثبت نـام نکردنـد. بنابراین اگر شهرسـتان خرمشـهر را نمونه 
بگیریـم ابعاد فقـر آموزشـی در دوره کرونا به شـدت افزایش 

پیـدا کرده اسـت.

جناب فانی از نظر شما بر اثر پیامدهای کرونا 
چقدر دانش آموز بازمانده از تحصیل داریم؟

بـل توجـه  مـا حتمـا قا رم ا بنـده الان آمـار دقیقـی نـدا
نقـلاب پیـروز شـد 7 میلیـون ۹00  اسـت. روزی کـه ا
هـزار دانش آمـوز داشـتیم بعـد از انقـلاب تـا 1۹ میلیـون 
دانش آمـوز هم افزایـش یافـت. در رابطه با ثبت نـام و آوردن 
بچه هـا بـه کلاس موفـق بودیـم یعنـی کارنامه قابـل دفاعی 
اسـت. زمانی کـه بنده وزیـر بودم هیـچ دانش آمـوزی وجود 
نداشـت کـه بـه دلیـل نبـود مدرسـه تـرک تحصیـل کـرده 
باشـد. البتـه بـه دلیـل فقـر اقتصـادی خانـواده یـا مختلـط 
بودن کلاس و مرد بـود معلـم بعضی از خانـواده اجازه درس 
خوانـدن بـه دخترانشـان را نمی دادنـد. در دوره وزارت 
بنـده 1۲0 مدرسـه در کشـور وجـود داشـت کـه فقـط یک 
دانش آمـوز در آن درس می خواندنـد یعنـی یـک معلـم و 
یک دانش آمـوز  که بـه ایـن موضـوع می گویم عدالـت کمی 
 یعنـی بـه لحـاظ کمیـت وضعمـان قابـل دفاع اسـت. امـا به 
لحـاظ کیفیـت قابـل دفـاع نیسـت. اختـلاف طبقاتـی بیـن 
مـدارس خیلـی زیـاد شـده اسـت مثـلا مدرسـه ای داریـم 
که خیلـی لاکچری اسـت و مدارسـی داریـم کـه از امکانات 
اولیـه محـروم هسـتند. بنابرایـن تقسـیم بندی عدالت کمی 
و کیفـی هـم جـا دارد کـه بایـد در آن تامل شـود. امـروز ما 
با فاصله شـدید طبقاتـی در مدارس کشـور مواجه هسـتیم.

پس در واقع معتقدید این همه گیری کرونا 
عدالت اجتماعی را در بخش آموزش ضعیف تر

 هم کرده است؟
فانـی: بلـه! دانش آموزانـی کـه گوشـی هوشـمند ندارنـد 
ز آموزش هـای آنلایـن  نسـتند در دوران کرونـا ا نمی توا
اسـتفاده کنند یا مثـلا در منطقه  آنهـا اینترنت نبـود. خیلی 
از مناطـق اینترنـت مناسـبی نداشـتند کـه بچه هـا بتواننـد 
اسـتفاده کننـد. ما یـک موسسـه خیریـه داریم به نـام مردم 
که چهـل منطقه محـروم آموزشـی را تحت پوشـش دارد در 
بعضـی از ایـن مناطق اصـلا اینترنـت نبود. مـا بـرای بچه ها 
کتاب هـای کمـک آموزشـی تهیـه می کردیـم تـا بتواننـد 

عقب ماندگـی درسی شـان را جبـران کننـد.

آقای میدری از اثر کرونا بر اقتصاد و تولید 
ناخالصی گفتند و شما هم ) فانی( سه آسیب عمده 
در پاسخ به سوال نخست صورت بندی کردید . اگر 

قرار باشد برای کوتاه مدت بتوانیم آثار زیان بار 
کرونا را کنترل کنیم و شاخص عدالت را بهبود 

دهیم چه  سیاستی باید در کشور در پیش گرفته 
شود؟

فانـی: همـان طـور کـه اشـاره کـردم بایـد در سـه زمینـه 
پروژه هایـی تعریـف شـود. مثـلا در مسـئله افـت آموزشـی 
باید بررسـی کرد کدام یـک از درس های ما پیوسـتگی دارد. 
مثـل ریاضی کـه دانش آمـوز تا ریاضـی هفتـم را یـاد نگیرد 
مباحـث پایـه هشـتم را نمی فهمـد. یـا فیزیـک، شـیمی، 

عربـی و… باید این نـوع درس ها مـورد بازبینـی دانش آموز 
و دبیر قـرار گیـرد. یعنـی کلاس هـای جبرانی برگزار شـود. 
در تربیـت اجتماعـی اردو فرامـوش نشـود اردو یـک حرکت 
دسـت جمعـی دانش آموزی اسـت. اردوهـای دسـته جمعی 
نـد تربیـت اجتماعـی را در بچه هـا تقویـت کنـد.  می توا
رسـیدگی بـه درس تربیت بدنـی هـم مهـم اسـت. تربیـت 
بدنـی باید علمی باشـد و بر اسـاس مشـکلات قامتـی بچه ها 
و چاقی شـان برنامه ریزی داشـته باشـیم مـا باید 5 سـال در 
آمـوزش و پـرورش داسـتان کرونـا را ببینیم. کرونا دوسـال 

بـوده امـا آثـارش حداقل 5 سـال وجـود دارد.
وزارت آموزش پرورش ظاهرا دارد اقدامی برای 

بخش جبرانی انجام می دهد شما با توجه به تجربه ای 
که دارید فکر می کنید می تواند موثر باشد ؟

فانـی: دولـت 1500 میلیـارد تومـن بـرای جبـران عقـب 
مـا بنظـر  ماندگی هـای آمـوزش تعییـن کـرده اسـت. ا
می رسـد وزارت آمـوزش و پـرورش یـک برنامـه منسـجم 
بـرای تـدارک ایـن داسـتان نـدارد مـن در شـورای عالـی 
آمـوزش و پـرورش عضـو هسـتم توصیـه کـرده ام تیمـی را 
انتخـاب کننـد کـه طـرح چنـد سـاله جبـران کرونـا را بـه 
لحـاظ آموزشـی، تربیتـی و رفتـاری بنویسـند. اما تـا جایی 
که خبـر دارم هیچ اقدامـی نکرده انـد کارهـای مقطعی هیچ 

جـواب نمی دهـد.
آقای میدری! تجربه ها و توصیه های سیاستی که 
در کشورهای دیگر در رابطه با جبران آثار کرونا 

در بخش آموزش مطرح شده چیست؟
بـه طـور کلـی دو نـوع فقـر آموزشـی وجـود دارد. یکـی 
یادگیـری  فقـر  و  نمی رونـد  مدرسـه  کـه  یـی  بچه ها
. طبـق پژوهـش هایـی کـه در خرمشـهر  مدرسـه رفته ها
صـورت گرفـت از صـد دختـری کـه تـرک تحصیـل کـرده 
بودند ده تای آنهـا ازدواج کرده بودند. در دوره  متوسـطه  اول 
ازدواج زودرس پدیـده ای اسـت اگر درسـت مدیریت نشـود 
می توانـد منجـر بـه طـلاق زودرس شـود. یـا پسـرهایی کـه 
مدرسـه را کامـل تـرک کـرده بودنـد و بـه مشـاغل سـختی 
مثـل تخلیه بـار در بنـدر مشـغول شـده بودنـد و تمایلشـان 
بـه درس خوانـدن بـه شـدت از بیـن رفتـه بـود. در متـون 
رفاهـی در دنیـا تذکـری داده شـده کـه اینکـه اگر کشـوری 
یارانـه پرداخـت می کنـد، ایـن یارانـه مشـروط شـود بـه 
درس خوانـدن بچه هـای خانواده هـا. در ایـران کـه یارانه هـا 
افزایـش پیـدا کـرده اسـت چیـزی حـدود نزدیـک 400 
هـزار تومـان بـه یـک فـرد یارانـه داده می شـود. بایـد ایـن 
موضـوع را بررسـی کـرد بچه هایـی کـه مدرسـه نمی رونـد 
یارانـه پرداختـی بـه آنهـا پرداختـه شـود یـا قطع شـود من 
پاسـخ صریـح نمی توانـم بدهـم ولـی ادبیـات دنیـا می گوید 
قطـع کنیـد. در قوانیـن ایـران بـر اسـاس قانـون آمـوزش 
عمومـی سـال 13۲۲ خانـواده ای کـه بچه شـان را مدرسـه 
نمی فرسـتد مجـرم اسـت. بـر اسـاس قانـون حقـوق کودک 

کـه در سـال 13۹۹ هـم بـه تصویـب مجلـس رسـید، ایـن 
موضـوع جرم انـگاری شـده اسـت. بایـد از سـوی دولـت و 
نیروهـای مردمـی یـک پویـش ملـی ایجاد شـود کـه بچه ها 
حتمـا به مدرسـه برگردنـد. حتی اگـر خانواده ای فقیر اسـت 
بایـد آموزش هـای انعطاف پذیـر داشـته باشـیم مثـلا نهضت 
سـوادآموزی بـرای این بچه هـا آموزش بگـذارد. هـر چند که 
نباید بـه کار کردن کـودک در سـنین آموزش تـن داد اما در 
مواردی کـه چاره ای نیسـت می شـود از این راه هم اسـتفاده 
کرد. از طـرف دیگـر باید بـا برگـزاری آزمون هـای هماهنگ 
و سراسـری بسـنجیم ببینـم اثـر کرونا بـر کیفیت آموزشـی 
چـه بـوده اسـت. کلاس هـای جبرانـی بـرای بچه هایـی کـه 
سـطح خوانـدن و نوشـتن شـان افـت کـرده الزامـی اسـت. 
متناسـب بـا تاثیـری کـه کرونـا بـر آمـوزش گذاشـته بایـد 

شـدت کلاس هـای جبرانـی بیشـتر شـود.

بررسی اثر کرونا بر فقر آموزشی در گفت وگو با احمد میدری و علی اصغر فانی

دولت برنامه مشخصی برای ترمیم فقر آموزشی بعد کرونا ندارد
گزارش
 پیام ما

سهم یادگیری
 دانش آموزان از کلاس های 

درس کمتر از 20 درصد
یک کارشــناس آموزش گفت: »به طور میانگین دانش آموزان و 
حتی دانشجویان دانشگاه در کلاس های درس زیر ۲0 درصد یاد 
می گیرند. من این مشکل را نیز بیشــتر در ضعف تألیف محتوای 

کتاب درسی می بینم.«
مینا توکلی: مهم تریــن و مؤثرترین رکن آموزش کتاب درســی 
است. اگر کتاب درسی استانداردهای لازم را نداشته باشد، جبران 
نقایص آن در کلاس درس توسط معلم بسیار سخت خواهد بود اما 
درصورت استانداردسازی کتاب های درسی، کار تدریس معلم و 

یادگیری فراگیر بسیار آسان خواهد شد.
همچنین براساس ســند تحول بنیادین وزارت آموزش و پرورش 
کتاب های درسی تدوین شده باید از استانداردهای خاص آموزشی 
بهره مند باشند و با حفظ جنبه های علمی در کتاب های درسی 

از ابزار های نو و تغییرات جدید شیوه های آموزشی نیز بهره شد.
در واقع کتاب های درسی باید متناســب با نیازهای دانش آموزان 
تدوین شــود و در نتیجه با برنامه ریزی درســی موثر در راستای 
پیشرفت و تربیت چند ساحتی آنها براساس سند تحول بنیادین 

پیش رفت.
با توجه به ضرورت استانداردسازی و تناسب محتوای کتب کمک 
آموزشی با برنامه درسی با محمد فقیری، عضو هیات علمی دانشگاه 

فرهنگیان در این باره به گفت و گو پرداختیم.
 تالیف کتاب های درسی تا چه میزان به ضعف در 

آموزش مرتبط است؟
تدوین و تألیف کتاب درسی در ایران بیشتر به سلیقه و تجربۀ مؤلف 
یا مؤلفان وابسته است. نظریۀ آموزشی و الگو و سبک کتاب های 
درسی برای معلمان روشن نیســت. معلمان از چیستی، چرایی و 

چگونگی اطلاع چندانی ندارند.
برای مثال، به طور روشن نمی توانند کد مبنا یا شاه بیت درس را 
استخراج کنند. این تجربه را بنده در کارگاه های کدگذاری و سبک 
شناسی که برای ۲ هزار معلم در 1۹ منطقۀ تهران برگزار کردم، به 
دست آوردم. همچنین در بررسی ۲4 کتاب دبستان به همراه 50 
معلم دبستان که تحت حمایت موسسۀ خیریه یاوری صورت گرفت 

که یکسال طول کشید.
این ضعف در تألیف کتاب های دانشگاهی در وزارت علوم نیز وجود 
دارد و تقریباَ اکثر استادان از علوم مختلفی که می تواند در تألیف 
بهتر به آنها کمــک کند، بی خبرند. برای مثــال، از انواع ویرایش 
ساختاری، محتوایی، دستوری و ... اطلاع چندانی ندارند و با مهارت 

های تدوین و تألیف یک متن پیراسته و ویراسته آشنایی ندارند.
مسأله و مشکل اصلی در کجا است؟

تقریباَ یکی از مسائل و مشکلات اساسی آموزش در ایران، دشواری 
متون درسی اســت؛ این پیچیدگی اغلب به خاطر ناپیراستگی و 
نا ویراستگی کتابهای آموزشی است؛ اســتاندارهای علوم تألیف 
کتاب مثل سبک شناسی، زیبا شناسی، کاربرد شناسی و ... در آنها 
رعایت نشده است؛ حیطه های شناختی، عاطفی و حسی حرکتی 
و معیارهای هرم بلوم در آنان ملاحظه نمی گردد؛ در نتیجه، تدوین 
کتابی که بتواند ایــن معیارها را به صورت کاربــردی به مؤلفان 

کتابهای آموزشی معرفی نماید، یک ضرورت است.
چرا پرداختن به این مسأله اهمیت دارد؟

تألیف کتاب آموزشی از دیرباز در ایران و جهان یک مسأله مهم تلقی 
می شده و اســتانداردهای خاصی را دنبال می کرده است. آگاهی 
از حوزه های مربوط به آن و تســلط بر مهارتهای تألیف میتواند از 
دشــواری و پیچیدگی محتوای درســی بکاهد، انتقال مفاهیم و 
موضوعات را آسانتر کند، موجب یادگیری بهتر شود و به پیشرفت 

علمی کشور کمک شایانی کند.
به نظر شما بازار سیاه کتاب های کمک آموزشی به 

همین علت اینقدر رونق گرفته است؟
تقریباَ همینطور است. وقتی کتاب های درسی ویراسته و پیراسته 
نباشند و مفاهیم و مطالب را شفاف بیان نکرده باشند، بطور مثال 
کدهای اصلی را به روشنی نشان ندهند یا خلاصۀ مفید و مؤثری 
ارائه ندهند، طبیعی اســت که دانش آموزان به سراغ کتاب های 
کمک درسی می روند. جای تأسف بیشتر اینجا است که کتاب های 
کمک آموزشی نیز استانداردهای لازم را ندارند و بچه های ما باید 
کتاب های پر حجم کمک درسی را نیز بخوانند و هزینه های مالی 

فراوانی را متحمل شوند.
به نظر شما در آموزش در ایران بیشتر انتقال مفاهیم و 

مطالب مطرح است یا یادگیری؟
به نظر اینجانب بیشتر ما به انتقال دانش می پردازیم و یادگیری که 
عبارت از تغییر رفتار است به فراموشی سپرده شده است. یادگیری 
نیز در سه حوزۀ شناختی، عاطفی و حسی حرکتی باید مورد توجه 
باشد اما ما بیشتر در حوزۀ شناختی و آن هم در سطح دانش و درک 

و فهم کار می کنیم.
دانش آموزان در کلاس های درس به نظر شما چند 

درصد از محتوای کتاب های درسی را یاد می گیرند؟
من کار تحقیقاتی در این زمینه انجام نــداده ام اما بر طبق تجربۀ 
زیستی خودم می توانم بگویم که به طور میانگین دانش آموزان و 
حتی دانشجویان دانشگاه در کلاس های درس زیر ۲0 درصد یاد 
می گیرند. من این مشکل را نیز بیشــتر در ضعف تألیف محتوای 
کتاب درسی می بینم. متأسفانه این مســأله بسیار نگران کننده 
است و تمام هزینه ها و زحمات معلمان و استادان را هدر می دهد.

راه حل چیست؟
مؤلف کتاب آموزشی، باید با ســپهر تألیف کتاب آموزشی آشنا 
باشد. دانستن مبانی کلی برنامه ریزی درسی و الگوهای آموزشی، 
مانند دانش محتوایی آموزشی )دمآ( میتواند دیدگاه وی را نسبت 
به تألیف تغییر دهد و او را با مبانی و مدلهای مطلوب آشنا سازد؛ 
برای مثال، دانشهایی مانند دانش محتوایی، موضوعی و معیارهای 
تدوین محتوا، نگاه مؤلف را به محتوای متناسب معطوف می دارد. 
بدین ترتیب دو مسأله اساسی دمآ یعنی چه تدریس کنیم و چگونه 

تدریس کنیم، در ابتدا مورد توجه خاص وی قرار خواهد گرفت.
نقش طراحی آموزشی کدام است؟

طراحی آموزشی به مؤلف، نیازســنجی، هدفمندی، زمانبندی، 
بودجه بندی، توالی و تسلسل، تقدم و تأخر، اهمیت و اولویت و ... 
یاد میدهد. همچنین راهبردهای کلان و راهکارهای خرد را برای 
چیســتی و چگونگی محتوا معرفی میکند. بدین ترتیب، مؤلف 
محتوا را طراحی کرده و فعالیت، تمریــن و تکلیف برای آن تهیه 
می کند. ذکر الگوهای تدریس تعاملی،  اکتشافی، انتقالی، انفرادی 
و حل مسأله و روشهای مربوط به آنها نیز چگونگی تدریس محتوا 

را تسهیل میکند.

خبر

به طور کلی دو نوع فقر آموزشــی وجود دارد. یکی بچه هایی که مدرســه نمی روند و فقر یادگیری 
مدرسه رفته ها. طبق پژوهش هایی که در خرمشهر صورت گرفت از صد دختری که ترک تحصیل کرده 
بودند ده تای آنها ازدواج کرده بودند. در دوره  متوسطه  اول ازدواج زودرس پدیده ای است اگر درست 
مدیریت نشود می تواند منجر به طلاق زودرس شود. یا پسرهایی که مدرسه را کامل ترک کرده بودند 
و به مشاغل سختی مثل تخلیه بار در بندر مشغول شده بودند و تمایلشان به درس خواندن به شدت از 

بین رفته بود.

دانش آموزی که دو سال مدرســه نرفته است 
عادت های غلط رفتاری یادگیری در او شــکل 
گرفته است. بر اساس این گزارش حدود 16 درصد 
تولید ناخالصی داخلــی در این یک دهه کاهش 
پیدا می کنــد و باید دولت ها بــه کمک  ملت ها 

اقداماتی انجام دهند

فانی: بله! دانش آموزانی که گوشی هوشمند ندارند نمی توانستند در دوران کرونا از آموزش های آنلاین 
استفاده کنند یا مثلا در منطقه  آنها اینترنت نبود. خیلی از مناطق اینترنت مناسبی نداشتند که بچه ها 
بتوانند استفاده کنند. ما یک موسسه خیریه داریم به نام مردم که چهل منطقه محروم آموزشی را تحت 
پوشش دارد در بعضی از این مناطق اصلا اینترنت نبود. ما برای بچه ها کتاب های کمک آموزشی تهیه 

می کردیم تا بتوانند عقب ماندگی درسی شان را جبران کنند.
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خبرخبر

مدیرعامل کانون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان با تاکید بر این که همه مراکز کانون 
پرورش فکری فعال هستند می گوید: رویکرد 
جدید ما حرکت به سمت تولید آثار فاخر است.

حامد علامتی ) مدیرعامل کانــون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان ( در گفت وگو با ایسنا 
درباره ماجرای اخیر کانون در زمینه واگذاری 
کتاب خانه هــای کانون به نهــاد کتاب خانه 
عمومی، توضیح داد: اولا این موضوعی که اخیرا 
مطرح شده، پیشنهاد بود بنابراین نه در جایی 
تصویب شده و نه تایید شده است. پیشنهاد بوده 
و ما صراحتا با ادله  متقن و مستندات، مخالفت 
خودمان )هم ما و هم وزارت آموزش و پرورش( 
اعلام کرده ایم . در این راستا در تلاش هستیم 

این موضوع را منتفی کنیم.
او سپس گفت: اساســا نگاه اقتصادی صرف 
به مقوله فرهنــگ و هنر و ادبیــات یک نگاه 
خردمندانه  نیســت و نگاه ما، نگاه جمهوری 
اســلامی ایران و نگاه دولت در این زمینه نگاه 
سرمایه گذاری فرهنگی است، بنابراین موضوع 

سود و زیان موضوعیت ندارد.
علامتی درباره وضعیــت کلی کانون و این که 
برخی از مراکز کانون در برخی از شهرســتان 
تعطیل شده اند، تأکید کرد: تمام مراکز ما در 
هزار نقطه کشــور، اعم از مراکز ثابت، مراکز 
سیار روستایی و سیار عشایری، فعال هستند و 
مربیان ما در آن جا زحمت می کشند و همه شان 
فعال هستند. عددی که ما داریم چیزی حدود 
هزار مرکز فرهنگی و هنری است که بسترش 
کتابخانه ها هستند و همه شان فعال اند و مربیان 
ما دارند شبانه روزی زحمت می کشند. این طور 
نیست که تعطیل باشند اما به عنوان متولی امر، 
وظیفه دارم در راستای ارتقای کیفی و کمی 

آن ها قدم بردارم.
او در پاســخ به آوردن مصداق های تعطیلی 
مراکز نیز اظهار کرد: من موردی ها را نمی دانم 
چون نبوده ام و تازه آمده ام اما بر اساس آمار و 
گزارش های میدانی که دارم، می توانم قســم 

بخورم که هزار مرکز فعال داریم.
مدیرعامل کانون پرورش فکری درباره فروش 
بخشی از املاک کانون مثل چاپخانه این نهاد در 
دوره های گذشته، گفت: این را باید بررسی کنیم 
ببینیم ادله چه بود. نمی توانم نظر بدهم و باید 
ببینم چه عقلانیتی پشت این ماجرا  بوده است.

سریال »جیران« با دستور 
قضایی رفع توقیف شد 

تفاوت دو روایت عاشقانه
سریال »جیران« با دستور مقام قضایی رفع 
توقیف و با قاطعیت آرا به نفع این سریال 

رای داده شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط 
عمومی پلتفرم پخش کننده سریال، بنابر 
دستور بازپرس محترم شعبه ۹ دادسرای 
فرهنگ و رسانه، دستور رفع توقیف سریال 

»جیران« صادر شد.
هر دو نظریه هیأت های کارشناسان رسمی 
سه نفره و پنج نفره بر حقانیت »جیران« 
تأکید کردند، و بــا قاطعیت آرا به نفع این 

سریال رأی دادند.
مخاطبان سریال حسن فتحی می توانند 
پس از 5۶ روز توقیف، قسمت ۲4 و ۲5 این 

سریال را جمعه ۲5 شهریور تماشا کنند.
در متن ابلاغیــه این حکم آمده اســت: 
»بازگشــت به دســتور قضائی شــماره 
1401۶8۹۹00۲0۹17111 مــورخ 
۲۹/04/1401 مبنی بر جلوگیری از نشر، 
پخش و عرضه اثر موســوم به »جیران« 
در پلتفرم فیلیمو که در جهت حمایت از 
بزه دیدگان پرونــده، طبق قانون حمایت 
از حقوق مؤلفان، مصنفــان و هنرمندان 
صــورت گرفته بــود، با توجه بــه نظریه 
کارشناسان هیات ســه نفره کارشناسی 
مبنی بر اینکه با بررســی طــرح »آهوی 
من مارال« و ســریال »جیــران« در نظر 
بــه تفاوت هــای ســاختاری و مفهومی 
و مضمونــی دو اثر، شــخصیت پردازی و 
شناســنامه منحصر به فــرد کاراکترها و 
ساختار دراماتیک متفاوت هر کدام از این 
آثار )سه ضلعی جیران و پنج ضلعی آهوی 
من مارال که در جیران به صورت داستانی 
فرعــی و در آهوی من مــارال به صورت 
پیرنگ اصلی طراحی شده است( باید گفت 
شیوه ارائه و شکل بیان ایده رقابت عشقی 
در دو اثر متفاوت است و بررسی های فنی، 
شکلی، محتوایی و مضمونی صورت گرفته 
توسط این هیأت کارشناســی بیانگر آن 
اســت که حقوق مالکیت ادبــی و هنری 
متعلق به شکات پرونده مورد بهره برداری 
قــرار نگرفته اســت.« و همچنین نظریه 
هیأت پنج نفره کارشناســی چنین بیان 
داشــتند که: »ســریال جیران برگرفته 
از طرح آهوی من مارال نیســت.« حال 
بدینوســیله و بنابر مراتب یاد شــده لغو 
دســتور فوق اعلام و مقتضی است جهت 
رعایت حقوق کاربــران، ظرف یوم جاری 
اقدام و مراتب به این بازپرســی گزارش 

شود.«

رئیس انجمن سینماداران از قطعی شدن اکران مسابقات فوتبال جام 
جهانی قطر در سینماهای سراسر کشور خبر داد.

محمد قاصد اشرفی رئیس انجمن سینماداران در گفتگو با خبرنگار مهر 
درباره آخرین تصمیم گیری ها برای صدور مجوز نمایش مسابقات فوتبال 
جام جهانی قطر در سالن های سینمایی گفت: خوشبختانه موافقت های 
لازم برای ایجاد شرایط لازم نمایش مسابقات فوتبال در سینماها انجام 
شده تا سالن های سینمایی بتوانند با موفقیت مسابقات مورد نظر را 
نمایش دهند. وی با اشاره به اینکه رئیس سازمان سینمایی نیز پیگیر 
نمایش مسابقات فوتبال جام جهانی در سینماها بود، توضیح داد: با توجه 
به جلساتی که تا امروز برگزار کردیم، قرار است تا سینماهای سراسر کشور 
امکان نمایش مسابقات فوتبال را داشته باشند.  رئیس انجمن سینماداران 
بیان کرد: همچنین از سوی سازمان سینمایی اقدامات لازم برای همکاری 
با نیروی انتظامی هنگام پخش مسابقات فوتبال در سینماها صورت 
گرفته است. امیدوارم بتوانیم شرایطی را فراهم بیاوریم که این مسابقات با 
کیفیت مناسب در سالن های سینمایی نمایش داده شود. وی با اشاره به 
اینکه تمام مسابقات فوتبال ایران در گروه خود در سینماها نمایش داده 
می شود، توضیح داد: در تلاش هستیم تا نمایش دیگر مسابقات پرطرفدار 
جام جهانی قطر را نیز در سالن های سینمایی پخش کنیم.  رئیس سینما 
ماندانا درباره توافق بین سینماداران و صاحبان فیلم هایی که در آن بازه 
زمانی فیلم هایشان نوبت اکران دارد، بیان کرد: درباره چگونگی همکاری 
میان سینماداران و صاحبان فیلم های در حال اکران و درصدی که می توان 
به آن ها پرداخت کرد، پیشنهاد هایی به شورای صنفی نمایش داده شده 
و باید دید چه تصمیمی در این زمینه گرفته می شود. اشرفی در پایان با 
اشاره به اینکه مردم علاقه مند به تماشای فوتبال در سینماها هستند، 
گفت: بی شک استقبال خوبی از نمایش مسابقات فوتبال جام جهانی در 
سینماها صورت می گیرد و این می تواند به نفع سینمای ایران باشد، اما 
نباید فراموش کرد که این استقبال تنها می تواند یک مسکن موقت برای 

سینما به شمار رود.

اکران بازی های جام جهانی 
در سینماها قطعی شد

واگذاری 
کتابخانه ها هنوز 

تصویب نشده است

شورای صدور پروانه ساخت آثار غیر سینمایی با ساخت ۶ عنوان فیلم کوتاه 
داستانی غیرسینمایی موافقت کرد. به گزارش ایرنا از روابط  عمومی سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری، در جلسات اخیر شورای پروانه ساخت آثار 
غیرسینمایی، با ساخت فیلم های کوتاه داستانی  شبه مرگ به تهیه کنندگی 
سید جواد قاضی، نویسندگی احسان کارآموز آوری و کارگردانی محمدرضا 
چهره نما، سوژه کامل به تهیه کنندگی رضا پایروند و نویسندگی و کارگردانی 
سجاد دیرمینا، خط چشم به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویسندگی 
سید مرتضی فرهادنیا، معجزه خدا به تهیه کنندگی و کارگردانی و 
نویسندگی فرحناز منافی ظاهر، رویای نیمه جان به تهیه کنندگی علی 
مردانی و کارگردانی و نویسندگی آرمین اعتمادی، کوچ به تهیه کنندگی 

رایموند رسولی و کارگردانی و نویسندگی امید یوسفی موافقت شد.

شورای پروانه ساخت آثار غیرسینمایی 
به 6 فیلم کوتاه مجوز تولید داد

ناشـران »ناهنجـاری« اثـر اروه لـو تلیـه، معتقدنـد: 
اجـرای کپی رایـت در ایران محدود به ناشـرانی اسـت 
کـه داوطلبانه در این حـوزه فعالیت می کننـد در عین 
حـال قانـون کپی رایـت در حالـی فقـط بـرای رعایت 
اخلاق توسـط برخـی از ناشـران ایرانی اجرا می شـود 
که هیچ کشـور فارسـی زبانی خـود را ملزم بـه رعایت 

آن نمی دانـد.
به گـزارش خبرنگار کتـاب ایرنـا، کتاب ناهنجـاری یا 
با عنـوان دیگر آنومالی نوشـته اروه لو تلیـه در ماه های 
گذشـته توسـط 4 انتشـارات بـه چـاپ رسیده اسـت. 
ایـن کتـاب در سـال 1401 بـا عنـوان ناهنجـاری و 
ترجمه نرگـس کریمی توسـط نشـر افـق و در همین 
سـال با ترجمه اعظم اسدنژاد توسط انتشـارات همان 
و بـا عنـوان آنومالی، بـا ترجمـه فاطمـه ابراهیمیان و 
محمد امیـن بیـک توسـط فرهنگ نشـر نو و در سـال 
1400 با عنـوان ایرادی در کار اسـت با ترجمه محمود 
سـلطانیه و حامـد فولادوند توسـط انتشـارات بهجت 

منتشـر شده اسـت.
نشـر افق چهارمیـن انتشـاراتی اسـت که ایـن کتاب 
را وارد بـازار کرده اسـت. امـا کتابـی کـه توسـط نشـر 
افـق روانه بـازار شـده، تفـاوت بزرگـی با کتـاب دیگر 
ناشـران دارد. در ابتـدای کتـاب ناهنجـاری نشـر افق 
نوشـته شده اسـت: موسسـه نشـر افـق طبـق قانـون 
 )Copyright( بین المللی حق انحصاری نشـر اثـر
 Editions( و از طریـق عقد قـرارداد با ناشـر اصلـی
 Herve Le( و نویسـنده اثـر )Gallimard
Tellier( امتیـاز انتشـار ترجمـه فارسـی کتـاب 
)L'anomalie( را خریـداری کـرد. ایـن کتـاب 
 Herve Le( بـا آگاهـی و رضایـت نویسـنده اثـر
Tellier( در ایـران منتشـر شـده و حـق انتشـار آن 
بـه زبـان فارسـی در سراسـر جهـان متعلـق به نشـر 

افـق اسـت. 
انتشـارات افـق پیـش از ایـن هـم اعـلام کـرده بـود 
تـا حـد ممکـن تـلاش در رعایـت قانـون کپی رایـت 
خواهدداشـت. ایـن در حالـی اسـت کـه ایـران بـه 
کنوانسـیون بـرن نپیوسـته اسـت و در ایـن کشـور 
لزومی بـه رعایـت حـق کپی رایت وجـود نـدارد. رضا 
هاشـمی نژاد با تاکید بر همیـن نکته به خبرنـگار ایرنا 
گفت: اجـرای کپی رایت در ایـران محدود به ناشـرانی 
اسـت که داوطلبانـه در این حـوزه فعالیـت می کنند.
مدیر انتشـارات افق با بیـان اینکه سـه ناشـر دیگر در 
ایران می تواننـد بدون توجـه به کپی رایت بـه فعالیت 
خـود ادامه بدهنـد، افـزود: خریـد رایت هیـچ تاثیری 
به جز نظر مثبت خریـداران علاقمند بـه خرید کتابی 
کـه در آن قانـون کپی رایت رعایـت شده اسـت، ندارد.

هیچ کشور فارسی زبانی
 کپی رایت را رعایت نمی کند

وقتی یک ناشـر ایرانی برای خرید کپی رایت و کسـب 
اجـازه از ناشـر خارجـی از زمـان و بودجه خـود هزینه 
می کنـد، ایـن مسـئله چـه مزایایـی بـرای او خواهـد 
داشـت؟ آیـا دیگـر کشـورهای فارسـی زبـان بایـد از 
ناشـر ایرانـی بـرای انتشـار آن کتاب بـه زبان فارسـی 

اجـازه بگیرند؟
افشین شـحنه تبار با بیان اینکه از کشـورهای فارسی 
زبان فقط تاجیکسـتان و افغانسـتان عضو کنوانسیون 
بـرن هسـتند، بـه خبرنـگار ایرنـا گفـت: افغانسـتان 
کپی رایـت را قبـول نـدارد، کشـور تاجیکسـتان بـه 
کنوانسـیون بـرن پیوسته اسـت، امـا آن را عملیاتـی 
 WIPO (World نمی کنـد. تاجیکسـتان عضـو
 Intellectual Property Organization
بـه معنـی سـازمان جهانـی مالکیـت فکـری یکـی 
از 1۶ آژانـس تخصصـی سـازمان ملـل( اسـت، امـا 
توجه زیـادی بـه رعایت این مسـاله در کشـور نـدارد. 
تاجیکسـتان به زبان فارسـی و خط سـیریلیک )خط 

روسـی( کتاب هایـش را منتشـر می کنـد.
مدیر انتشـارات شـمع و مه با تاکید بر اینکـه در ایران 
قانونی ناشـران را ملزم به رعایـت کپی رایت نمی کند، 
ادامه داد: ناشـرانی ماننـد افـق از نظر اخلاقـی خود را 
ملـزم به اجـازه گرفتـن از ناشـر خارجی می داننـد. در 
حالی کـه در بحث کپی رایـت اگر ناشـری کار اخلاقی 
بکند، زحمـات او بـه راحتی زیر پا گذاشـته می شـود. 
چـرا کـه اخـلاق جـای خـود و قانـون جـای خودش 
را دارد. در نبـود الـزام بـه رعایـت قانـون کپی رایت در 
ایـران، بـه راحتی اخـلاق هم کنار گذاشـته می شـود. 
ناشـران بـه نوعـی تـرک فعـل می کننـد و دسـت به 

سـرقت می زننـد.
او با تاکیـد بـر اینکه سـرقت به هـر شـکلی در نهایت 
سـرقت اسـت، افزود: لزومی نـدارد کـه افـراد از دیوار 
کسـی بالا بروند یا اینکـه موبایل فـردی را از دسـتش 
بدزدنـد. سوءاسـتفاده از کتاب هـای نویسـندگان و 
ناشـران خارجی هم نوعی سرقت اسـت. نبود توجه به 
این حوزه در میان مسـئولان موجب می شود ناشرانی 
مانند افق که از ناشـران خارجی اجازه کسـب می کند 
تـا بتوانـد کپی رایـت آن هـا را خریـداری کنـد، هیـچ 
انگیـزه ای بـرای ادامـه فعالیت در ایـن حوزه نداشـته 
باشـند؛ زیرا تمـام زحمتی کـه می کشـند و هزینه ای 
کـه می کننـد نادیـده گرفتـه می شـود. از طرفی چند 
ناشـر به عنـوان کتابخوار همـان آثـار را بـر می دارند و 
بـا ویرایش و مقـداری تغییـر، مجددا چـاپ می کنند، 
متاسـفانه وزارت فرهنگ و ارشاد اسـلامی هم به آن ها 

مجـوز می دهـد.
قانون وظیفه دارد مانع خطاکردن 

انسان ها شود
شـحنه تبار بـا بیـان اینکـه ناشـران هـم انسـان هایی 
جایزالخطا هسـتند، ادامه داد: قانون وظیفـه دارد مانع 
خطاکردن انسـان ها شـود و جلوی آن ها را بگیرد تا به 
سـمت شـر نروند. در ایـران نه تنهـا قانـون کپی رایت 
را قبول نداریـم بلکه وزارت فرهنگ و ارشـاد اسـلامی 
دغدغـه ای بـرای تغییـر قوانیـن داخلـی نـدارد. ایـن 
وزارتخانـه قانونی وضـع نکرده اسـت که بر اسـاس آن 
ناشری که امتیاز کتابی را از کشـور دیگر خریده است، 
در اولویت باشـد و دیگـر ناشـران اجازه دسـت درازی 
بـه آن کتاب را نداشته باشـند.   مدیر انتشـارات شـمع 
و مـه بـا تاکیـد بـر اینکـه تنهـا نهـادی کـه می تواند 
برای رعایت قانـون کپی رایـت در ایـران اقدامی انجام 
بدهـد، وزارت فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـت، ادامه 
داد: متاسـفانه صـدای فعـالان ایـن حـوزه بـه جایـی 
نمی رسـد. وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی وظیفـه 
سـاماندهی اوضـاع نابسـامان نشـر را دارد. نزدیک دو 
سـال از عمر تیـم جدید گذشته اسـت اما تغییـری در 
این حوزه دیده نمی شـود. در حالی که انتظار داشـتیم 
تیـم جدیـد در وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـه 
مسـائل حقوق معنوی توجه بیشـتری داشته باشـند.

بـه گفته ایـن فعـال بین المللـی نشـر، در نبـود قانون 
افـرادی کـه بـه زحمـت ناشـران دیگـر دسـت درازی 
می کننـد، بـا شـجاعت بیشـتری بـه کار خـود ادامـه 

خواهنـد داد.
بسیاری از ناشران صلاحیت 

ترجمه و انتشار کتاب را ندارند
انتشـارات »همان« یکی از نشر هایی اسـت که قبل از 
انتشـارات افق کتاب ناهنجـاری یا آنومالی را منتشـر 
کرده اسـت. امیرحسـین مهدی زاده با اعلام اینکه نشر 
»همان« نخسـتین انتشـاراتی اسـت که بـرای کتاب 
ناهنجاری فیپـا دریافت کرده اسـت، به خبرنـگار ایرنا 
گفـت: بـه این دلیـل کـه در انتشـار ایـن کتـاب وقفه 
افتاد، دومین ناشـری هسـتیم که این کتاب را منتشر 
کرده ایـم. ترجمه هـای مکـرر یـک اثـر را می تـوان به 
عنـوان یک تهدیـد یا فرصـت مورد بررسـی قـرار داد؛ 
زیـرا زمانی کـه مترجمـی کتابـی را ترجمـه می کند، 
ممکـن اسـت مترجـم دیگـر بی اطـلاع باشـد و بعـد 
از ترجمـه و انتشـار کتـاب متوجـه شـود مترجمان و 

ناشـران دیگر هـم بـرای انتشـار آن اقـدام کرده اند.
مدیـر نشـر »همـان«، اقدامـات هم زمـان و مـوازی 
ناشران را از سوءاسـتفادهٔ برخی ناشـران از بازار کتاب، 
جـدا دانسـت و ادامه داد: ناشـرانی هسـتند کـه بعد از 
دیدن فـروش بـالای یـک کتـاب، سـراغ آن می روند. 

ناهنجاری در رعایت حقوق ناشر و نویسنده
رنا

  ای
س:

عک

تهیه کننـده فیلم  سـینمایی »اسـترداد« از 
تولید فیلمـی بـا موضـوع امام حسـین)ع( 
به کارگردانی شـهریار بحرانی و نویسندگی 
داوود میرباقـری بـرای حضور در جشـنواره 

فیلم فجر سـال آینـده خبـر داد.
بـا  گفت وگـو  در  علی اکبـری  محسـن 
خبرنگار سـینمایی ایرنا با اعـلام خبر تولید 
فیلمـی تاریخی بـا محوریـت قیام عاشـورا، 
اظهار داشـت: برای اولین بار و بـه دلیل این 
که نزدیـک بـه اربعین و قیـام سیدالشـهدا 
هسـتیم این خبـر را اعـلام می کنیـم که به 
زودی یـک فیلم سـینمایی با موضـوع قیام 

امام حسـین )ع( آغـاز خواهیـم کرد.
وی افـزود: این موضوع با دسـتور مسـتقیم 
وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی شـروع شده 

و پیگیری می شـود.
علی اکبـری در پاسـخ بـه ایـن پرسـش که 
سـازنده ایـن اثـر چـه کسـی خواهـد بـود، 
اظهـار داشـت: کارگـردان ایـن اثر شـهریار 
بحرانـی اسـت کـه پیـش از ایـن کارهایـی 
چـون مریـم مقـدس و ملـک سـلیمان را با 
همـکاری بـا او داشـتیم کـه در ایـن عرصه 

تجربـه تولیـد فیلـم هم داشـته اسـت.
وی افـزود: انشـالله مراحـل مختلـف پیـش 
تولیـد ظـرف شـش مـاه آینـده بـه اتمـام 
می رسـد و امیدواریم بتوانیم در اوایل سـال 
آینـده مراحـل ابتدایـی تولیـد این فیلـم را 

آغـاز کنیـم.
تهیه کننـده سـریال اصحـاب کهـف یـا 
مردان آنجلس )فـرج الله سلحشـور 137۶( 
تصریـح کـرد: 30 سـال اسـت کـه از تولید 
سینمایی روز واقعه )شـهرام اسدی 1371( 
می گذرد و پیـش از آن در سـال 13۶1 فیلم 
سینمایی سـفیر )فریبرز صالح( را داشتیم و 
در طی این سـه دهه  فیلمی بـا موضوع امام 

حسـین )ع( نداشـته ایم.
وی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش که سـرمایه 
ایـن فیلـم را از چـه محلـی تهیـه خواهـد 
شـد، گفـت: سـرمایه گذار اصلـی ایـن کار 
وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی اسـت و 
البته نهادهـای دیگری هـم اعـلام آمادگی 
کرده انـد ولـی هنـوز بـه قـرارداد نرسـیده 

اسـت.
تهیه کننـده مجموعـه تلویزیونـی مریـم 
مقـدس )شـهریار بحرانـی 137۹( ادامـه 
داد: در جلسـه ای کـه همـراه بـا شـهریار 
بحرانی بـا جنـاب علیرضـا زاکانی شـهردار 
تهـران داشـتیم با توجـه بـه توضیحاتی که 
مـا دادیـم و روحیاتی کـه ایشـان دارنـد )از 

بچـه هـای جنـگ و جانبـاز و علاقمنـد به 
این کار هسـتند(، پذیرفتند کـه در این کار 
مشـارکت داشـته باشـند و امیدواریـم بـا 
موافقـت شـورای شـهر بتوانیم بـرای تولید 
این فیلـم بـه صـورت مشـترک در خدمت 

شـهرداری تهـران باشـیم.
علی اکبـری در توضیـح زمان بنـدی تولیـد 
ایـن فیلـم تصریـح کـرد: امیـدوارم بتوانیم 
پـس از 30 سـال فیلمـی کـه در خـور 
شـخصیت امام حسـین )ع( اسـت را تولید 
کنیـم و آن را بـه جشـنواره فیلم فجر سـال 

آینـده برسـانیم.
وی در پاسخ به این پرسـش که نویسنده اثر 
چه کسـی خواهد بـود، بیان کرد: نویسـنده 
کار جناب داوود میرباقری اسـت که در حال 
آماده سـازی متن این فیلم اسـت و حداکثر 
تا پایان ماه صفـر آن را به پایان می رسـانند.
تهیه کننـده فیلم سـینمایی همیشـه پای 
یـک زن در میـان اسـت )کمـال تبریـزی 
138۶( در مورد تهیه کنندگـی کار توضیح 
داد: پروانـه سـاخت بـه اسـم بنـده اسـت و 
آن را گرفته ایـم. سـیناپس کار آماده اسـت 
و بـر اسـاس ایـن سـیناپس در حـال دیدن 

لوکیشـن ها هسـتیم.
وی افـزود: مقدمـات پیـش تولیـد را طـی 
می کنیـم تـا عوامـل را انتخـاب کنیـم. 
می خواهیـم پیـش تولیدمـان را در همیـن 
اربعیـن و پیـش از مـاه صفـر شـروع کنیم.

بلمـی  سـینمایی  فیلـم  تهیه کننـده 
بـه سـوی سـاحل  )رسـول ملاقلی پـور 
13۶4( در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه 
محـل تولید ایـن فیلم قـرار اسـت در کجا 
باشـد، گفـت: بخشـی از ایـن کار یعنـی 
قسـمت های خارجی در منطقـه بافق یزد 
فیلمبـرداری می شـود کـه هم نخلسـتان 
دارد و هـم کویـر و منطقه خاکـی و بخش 
دکورهایمـان عمدتـا در شـهرک غزالـی 
اسـت و بخشـی از کار در شـهرک دفـاع 

مقـدس خواهـد بـود.
علی اکبـری یـادآور شـد: تـا ۶ مـاه آینـده 

دکور هایمـان آمـاده می شـوند.
ایـن تهیه کننـده سـینما در پاسـخ بـه این 
پرسـش کـه بازیگـران اثـر چـه کسـانی 
هسـتند، ابـراز داشـت: ایـن کار 4 بازیگـر 
اصلـی دارد کـه حتمـا بایـد سـتاره باشـند 
و نزدیـک بـه ۶0 نفـر بازیگـر در فیلمنامـه 
هسـت کـه دیالـوگ دارنـد و آنـان از بیـن 
بازیگـران خـوب سـینما و تئاتـر انتخـاب 

خواهنـد شـد.
وی افـزود: ضمن این کـه با توجه به سـیاق 
پیشـین کارهایمـان )در اصحـاب کهـف 
مهتـاب کرامتـی معرفـی شـد و در مریـم 
مقدس شـبنم قلی خانی( امیدواریـم که در 
این اثـر هم بتوانیـم چند چهره جـوان را که 
مشـتاق هسـتند و تحصیلات این حـوزه را 

دارا هسـتند، معرفـی کنیم.

آلبوم »کران تا کران« با هنرمندی سروش 
پور گودرزی و علی تقی زاده دو هنرمند فعال 
موسیقی ایرانی طی روزهای اخیر در دسترس 

مخاطبان قرار گرفته است.
ر مهر، »کران تا کران«  به گزارش خبرنگا
عنوان یکی از تازه ترین آلبوم های منتشر شده 
در حوزه موسیقی ردیف دستگاهی ایران است 
نر  ا ین ژ که به تازگی پیش روی شنوندگان ا

موسیقایی قرار گرفته است.
»صدای وصل«، »جان آشنا«، »کران تا 
«، »سفر به ناکجا«،  کران«، »گذر«، »میرا
»رنگ جنوب« از جمله آثاری هستند که در 

این آلبوم بی کلام منتشر شده اند.
سروش پورگودرزی که طی سال های اخیر 
یره« را نیز منتشر  لبوم های »مسخ« و »دا آ
کرده، در توضیح این آلبوم موسیقایی نوشته 

است:
کران تا کران، ماحصل سه سال تحقیق، تعقل 
و رویارویی با چالش های گوناگون است که 
دستاوردهای بسیاری در زمینه آهنگسازی 

برای این کم ترین داشته است چرا که در بین 
مرزهای دشتی با کوک متفاوت از آکوردها، 
آرپژها و ریتم هایی که به نظر می رسد کم تر 
توجهی به آنها در امور آهنگسازی موسیقی 

ایرانی شده، استفاده گردیده است.
در این آلبوم تلاش بر این بوده تا با استفاده از 
ریتم های جنوبی محصولی متفاوت و گوش 

نی  یرا ز به عرصه پهناور و غنی موسیقی ا نوا
ارائه شود.

رسمی  مجوز  با  کران«  تا  »کران  لبوم  آ
رشاد  1457 وزارت فرهنگ و ا -300031
نه ملی 38۶0۶ با  بخا اسلامی و شماره کتا
قیمت ۶0 هزار تومان پیش روی مخاطبان قرار 

گرفته است.

آلبوم »کران تا کران« منتشر شد

رویارویی با چالش های گوناگون
فیلم سینمایی امام حسین)ع( 

ساخته می شود
گزارش

مهر

رنا
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اولیـن چالـش بازیگـری طنـز رادیـو از مجموعـه چالش هـای گویندگـی و 
اجـرای شـبکه رادیویـی صبـا برگزار شـد.

به گزارش ایسـنا به نقـل از روابط عمومـی رادیو صبا، اولیـن چالش بازیگری 
طنز رادیـو از مجموعه چالش هـای گویندگـی و اجرای رادیو صبـا در حضور 
جمعی از مدیـران این شـبکه رادیویـی و برگزیدگان در اسـتودیو شـماره 8 

ساختمان شـهدای صداوسـیما برگزار شد.
اولیـن مرحله ایـن چالـش به صـورت مجـازی بـا ارسـال فایل هـای صوتی 
علاقه منـدان بازیگری طنز در سـامانه هدهد رادیو صبا طی شـد کـه از میان 

آثار ارسـالی، حـدود ۶0 نفر بـرای رقابـت حضوری انتخاب شـدند.
در میان شـرکت کنندگان این دوره استاد دانشگاه، دانشـجو، راننده تاکسی، 
بازیگـر تئاتـر، معلـم، مـادر خانـه دار و دانش آمـوز دیـده می شـد کـه همه 

دوسـتدار اجرا و بازیگـری بودند.
همچنیـن در اسـتودیو شـماره 8 رادیـو مهـارت، ایـن برگزیـدگان در کنـار 
بازیگـران جنـگ رادیویـی »شـهر فرنـگ« ارزیابـی شـد. بـه ایـن صـورت 
کـه هریـک از شـرکت کنندگان یـک قطعـه نمایشـی را در کنـار یکـی از 
شـخصیت های »شـهر فرنـگ« بـازی می کردنـد و داوران اجـرای آنهـا را 

ارزیابـی کردنـد.
مهدی سـاعی، مدیر گـروه تفریحـات و مسـابقات رادیـو صبا به عنـوان داور 

ایـن دوره بـه شـرکت کنندگان توصیه کـرد تا تلاش 
کنند قبـل از حضـور روی صحنـه کاملًا نقـش خود 
را درک کـرده و موقعیـت، سـن شـخصیت و حتـی 
لوکیشـن این نمایش را بـه خوبی درک کرده باشـند 

تا اجـرای موفق تـری ارائـه کنند.
او به علاقه منـدان یادآوری کـرد: برای رقابـت در این چالـش هرچه جهیزیه 
صدای شـما کامل تر باشـد موفق تر هسـتید. یـک بازیگر خوب بایـد توانایی 
اجـرای چند تیپ را داشـته باشـد به گونـه ای که بـرای مخاطـب رادیو قابل 
تشـخیص نباشـد. باید با تغییر صدا و لحن سـن مخاطـب را کم و زیـاد کرد.
سـاجد قدوسـیان، کارگـردان »شـهر فرنگ« هم بـه عنـوان داور دیگـر این 
چالـش بـه برگزیـدگان گفـت: مخاطـب رادیـو بسـیار باهـوش و فرهیخته 
اسـت. در نمایـش رادیویی بهتـر اسـت از لهجه یـا گویش اسـتفاده نشـود، 
مگر اینکه کاملًا روی آن مسـلط باشـید. نبایـد در اجرای یـک نمایش لهجه 
به صورت ناقـص معرفی شـود و یـا به گونه ای باشـد کـه مخاطـب فکر کنم 

قصـد تمسـخر داریم.
داریـوش بشـارت و آرش راسـخ نیـز از جملـه بازیگـران جنگ شـهر فرنگ 
بودند کـه با بازی نقش هـای مختلف در کنـار شـرکت کنندگان نمایش های 

رادیویـی را اجـرا می کردند.

انتخاب بازیگران طنز رادیو از میان مردم

خبر
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به گزارش کاغذ وطن بــه نقل از ورزش3، 
اگرچــه باید اعتــراف کنیم کــه تیم ملی 
والیبــال ایــران همچنان با قــدرت های 
اول دنیا در ایــن ورزش فاصلــه دارد اما 
با این وجود در مســابقات قهرمانی جهان 
انتظارات بیشــتری از تیم بهــروز عطایی 

وجود داشت.
شــاید هیچ کس این انتظار را نداشــت که 
تیم ملی والیبال ایران بتواند در مرحله یک 
هشــتم نهایی پرافتخارترین تیم دنیا یعنی 
برزیل را شکســت دهد اما دوست داشتیم 
که عملکرد به مراتب بهتری در مقابل این 
تیم ارائه دهیم. حتــی قبل تر از آن انتظار 
می رفت که شــاگردان عطایی با شکســت 
هلند به عنوان صدرنشــین صعــود کنند 
تا در مرحله بعدی کار راحت تری داشــته 

باشند اما این اتفاق رخ نداد.
اما بهروز عطایی بعد از حدود یک دهه که 
لیبال ایران توســط سرمربیان  تیم ملی وا
خارجی هدایت می شــد، این وظیفه مهم 
را برعهده گرفت. عملکرد ملی پوشــان در 
رقابت های آســیایی و بعد لیــگ ملت ها 
قابل قبول بود اما حذف از قهرمانی جهان 
باعث شــد که خیلی زود انتقــادات از این 

سرمربی ایرانی به اوج خود برسد.
نتقــادات تا جایــی پیــش رفته که  این ا
حالا بســیاری معتقدند که تیم ملی برای 
موفقیت در رقابت هــای انتخابی المپیک 
به تقویت و حتــی تغییر در کادر فنی خود 
احتیاج دارد. البته بخــش قابل توجهی از 
این انتقادات و عقاید افراطی اســت چراکه 
عطایی قطعاً برای اثبات توانایی های خود 

به زمان بیشتری احتیاج دارد.
محمدرضــا داورزنی، رئیس فدراســیون 
والیبال، در مصاحبه ای که با ورزش ســه 
انجام داده بــه این ابهام بــزرگ در مورد 
آینده بهــروز عطایی پاســخ داده و تمام 
شــایعات پیرامــون احتمــال تغییرات در 
کادر فنی تیم ملی را رد کرده است. رئیس 
فدراســیون والیبال در گفت وگو با ورزش 
ســه که به زودی نســخه کامل آن منتشر 
خواهد شــد، حمایــت کامل خــود را از 
سرمربی ایرانی تیم ملی اعلام کرده است.

داورزنی در ایــن مصاحبــه تاکید کرد که 
نمی توان تنها با عملکرد شــش ماه، بهروز 
عطایی را مورد قضاوت قــرار داد و بگوییم 
که با حذف از قهرمانی جهان سریع برویم 
و یک مربی اروپایی بیاوریم. داورزنی قویا 

تاکید کرد کــه عطایی به زمان بیشــتری 
احتیاج دارد و باید ماننــد مربیان خارجی 
مثل ولاســکو یک فرصت ۲+۲ ســاله در 

اختیار او قرار داده شده است.  
محمدرضا داورزنی، در بخــش دیگری از 
صحبت های خــود تاکید کرد کــه امکان 
دارد نیمکــت تیم ملی بــه تقویت احتیاج 
داشته باشد. به این معنا که احتمالاً شاهد 
ایــن خواهیم بود کــه در ماه هــای آینده 
فدراســیون والیبــال با یــک مربی خوب 
خارجی بــه توافق رســیده تــا او در کنار 
عطایی و به عنوان دســتیارش قرار بگیرد؛ 
اتفاقی کــه می تواند یک کمــک ویژه در 
راه صعــود ایران به المپیک پاریس باشــد 
و قطعاً عطایی نیز از آن اســتقبال خواهد 

کرد.

دراگان اســکوچیچ در شــرایطی بــه عنوان 
ســرمربی تیم ملی فوتبال انتخاب شد که این 
مربی به لحاظ سابقه کاری هیچگاه هدایت تیم 
های بزرگ را برعهده نداشته است و بی تردید 
بزرگترین تجربه مربیگری او در تیم ملی ایران 

بوده است.
به کاغذ وطن به نقل از ایرنا کارلوس کی روش 
به ایران بازگشــت تا پــس از 13۲۶ روز یک 
بار دیگر هدایت تیم ملی فوتبــال ایران را بر 
عهده بگیرد. این بار و بر خلاف دوره پیشین، 
حضور کی روش روی نیمکت تیم ملی، چندان 
طولانی نخواهد بــود و وی احتمالا تنها 3 ماه 
سرمربیگری این تیم را بر عهده خواهد داشت.
پیش از کی روش، دراگان اســکوچیچ کروات 
ســرمربی تیم ملی بــود؛ مربــی ای که وقتی 
عهده دار این سمت شــد مورد انتقاد بسیاری 
از اهالی فوتبال قرار گرفت؛ چرا که او هیچگاه 
در سطح اول فوتبال دنیا مربیگری نکرده بود 
و پیش از نشستن روی نیمکت تیم ملی ایران، 
در صنعــت نفت آبادان حضور داشــت؛ اما به 
یکباره همای سعادت روی شانه های او نشست 
و سرمربی اسبق تیم دسته اولی خونه به خونه 
بابل هدایت تیمی را بــر عهده گرفت که در 5 

دوره جام جهانی حاضر شده بود.
 این مربــی کروات در مقدماتــی جام جهانی 
توانست کارنامه موفقی از خود به جا بگذارد؛ 
آن هم در شــرایطی که به خاطر نتایجی که 
در دوره کوتاه حضور ویلموتس کســب شده 
بود تیم ایران در خطر حذف از مقدماتی جام 

جهانی قرار گرفته بود. تیم ملی به سلامت از 
خوان انتخابی جام جهانــی گذر کرد؛ اما پس 
از آن یک بار دیگر تردیدها در خصوص اینکه 
آیا اســکوچیچ می تواند گزینه مناسبی برای 
ســکانداری تیم ملی فوتبال ایــران در جام 

جهانی قطر باشد بیشتر شد.
یکی از مواردی که باعث شد جایگاه اسکوچیچ 
در تیم ملی متزلزل شــود وتــو کردن برخی 
تصمیماتش بود. یکی از این تصمیمات دعوت 
بازیکنان استقلال پس از اینکه این بازیکنان 
به خاطر حضور در جشن قهرمانی استقلال از 
لیســت تیم ملی خط خورده بودند. ماجرای 
توییت طارمی هم یکی دیگــر از این اتفاقات 
بود. قطعا رزومــه کاری اســکوچیچ در عدم 
مقبولیت او نزد بازیکنان مطرح تیم ملی تاثیر 
زیادی داشــت و کار به جایی رســید که این 
بازیکنان به صورت علنی عدم رضایت خود را 

از حضور اسکوچیچ در تیم ملی نشان دادند.
برکناری اسکوچیچ از ســرمربیگری تیم ملی 
تیر خلاصی بود به وضعیت آشــفته ای که هم 
به لحاظ فنــی و هم به لحاظ نظــم و انضباط 
در این تیم بــه وجود آمده بــود. جام جهانی 
قطر برای فوتبال ایــران اهمیت زیادی دارد. 
شــرایط نامســاعد تیم ملی باعث شده کسی 
توقع صعــود این تیــم از گروهــش در جام 
جهانی نداشته باشد و همین که بتواند مقابل 
تیم های قدرتمنــد انگلیس و آمریــکا و ولز 
بازی های آبرومندانــه ای انجام دهد انتظارات 
را برآورده کرده اســت؛ اما در این میان برخی 

بــدون توجه به مصالــح و منافع ملــی، کنار 
گذاشتن اسکوچیچ از سرمربیگری تیم ملی را 

بی اخلاقی قلمداد می کنند. 
سناریوی مظلوم نمایی اســکوچیچ که شبیه 
فیلم های هندی شــده به دســتاویزی برای 
حمله به فدراسیون فوتبال تبدیل شده است؛ 
غافل از اینکه در حال حاضــر باید تمام هم و 
غم اهالی فوتبال، جام جهانی قطر باشــد و نه 
چیز دیگری. ضمن اینکه اســکوچیچ با وجود 

نرفتن به جــام جهانی، برنده همــه اتفاقات 
یکی دو ســال اخیــر فوتبال ایران اســت. او 
حتی در آرزوهــای دســت نیافتنی  خود هم 
تصور نمی کرد روزی بتواند سرمربی تیم ملی 
شــود. برانکو ایوانکوویچ که به مراتب رزومه 
پررنگ تری نسبت به اســکوچیچ دارد و حتی 
سابقه حضور در جام جهانی هم دارد در تیمی 
همچون عمان مربیگــری می کند و حتی در 

کشورش هم شانس مربیگری ندارد.

وضعیت سرمربی تیم ملی والیبال مشخص شد
محمدرضا داورزنی، رئیس فدراسیون والیبال در مورد ابهامات پیرامون آینده بهروز عطایی توضیح داد.

لطفی که فوتبال ایران به اسکوچیچ کرد

بدون طلا، بدون عنوان و حسرت 
قهرمانی فرنگی کاران با آقای خاص

به گزارش کاغذ وطن به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان تیم ملی 
کشتی فرنگی ایران بدون کسب مدال طلا و با عنوان چهارمی در 

رقابت های جهانی به کار خود پایان داد.
تیم ملی کشــتی فرنگی ایران فقط یک بار در طول تاریخ صاحب 
عنوان قهرمانی شده که آن هم در سال ۲014 و با هدایت احد پازاج 

به ثبت رسیده است.
محمد بنا با تمام افتخاراتش هیچگاه در مقام ســرمربی نتوانسته 
کاپ قهرمانی را در پیکار های جهانی بالای سر بگیرد و به همین 
منظور نیز پیش از آغاز مسابقات جهانی امسال بسیار امیدوار بود 
که در غیاب روسیه آرزو و حســرت قهرمانی را به واقعیت تبدیل 
کند، اتفاقی که نه تنها رخ نداد بلکه با سقوط ۲ پله ای نسبت به سال 

گذشته نیز همراه بود.
ایران در مسابقات جهانی سال گذشته با 4 مدال طلا و ۲ مدال برنز 
و کسب 14۶ امتیاز و تنها ۶ امتیاز فاصله با روسیه 15۲امتیازی به 
عنوان نایب قهرمانی رسید، ولی در این دوره از رقابت ها فقط به ۲ 

مدال نقره و یک برنز قناعت کرد.
تیمی که سال گذشته روی سکوی دوم جهان ایستاد امسال و در 
غیاب روسیه و بلاروس به ســکو که نرسید هیچ، حتی یک مدال 

طلا را نیز کسب نکرد.
محمد بنا قبل از آغاز رقابت های جهانی ۲0۲۲ صربستان با بیان 
اینکه بچه ها شرایط خوبی دارند و تمرینات خوبی هم در این مدت 
داشتند، گفت: با غیبت روســیه ۲-3 تیم قوی مانند آذربایجان، 
ترکیه و صربستان وجود دارد، اما این نوید را می دهم هیچ تیمی 
منسجم تر از ایران نیســت و امیدوارم با غیبت روس ها روی سکو 

برویم.
صحبت های امیدوار کننده محمد بنا از شــرایط مطلوب فرنگی 
کاران با آن چیزی که در جهانی صربســتان روی تشک مسابقات 
دیده شد تفاوت های بسیاری داشــت، از ضعف های فنی تا عدم 
تمرکز، نداشتن شادابی و پایین بودن توان بدنی گرفته تا ضعف در 
کوچینگ نشان داد که طی یک سال گذشته فرنگی کاران پیشرفت 
قابل توجهی نداشــتند و این موضوع می تواند زنگ خطری برای 

المپیک پاریس باشد.
تجربه نشان داده محمد بنا چندان تاب انتقاد را ندارد و معمولا بعد 
از یک چنین ناکامی هایی ترجیح می دهد مدتی در کشتی نباشد 
و با خاموش کردن تلفن همراه خود پاســخگوی کسی نیست، به 
همین دلیل باید دید این بار آقای خاص چه تصمیمی در ذهن دارد.

آیا بنا ترجیح می دهد برود و یا بماند تا بلکه ســال آینده ناکامی 
امسال را با یک موفقیت چشمگیر جبران کند؟

متولیان فدراسیون کشتی هم که در مسیر آماده سازی تیم های 
ملی از هیچ کوششــی دریغ نکردند و بهترین امکانات را در خانه 
کشــتی فراهم نمودند هنوز واکنشــی به عملکرد ضعیف فرنگی 
کاران نداشتند و به نظر می رسد آن ها منتظر نتایج آزادکاران در 
رقابت های جهانی هستند تا شاید با درخشش تیم ملی کشتی آزاد 
در صربســتان ناکامی تیم فرنگی به فراموشی سپرده شود، علی 
ایحال باید دیــد در روز های آتی چه سرنوشــتی در انتظار گوش 

شکسته های کشورمان خواهد بود.
رقابت های کشتی فرنگی قهرمانی جهان روز های 1۹ لغایت ۲۲ 
شهریورماه در شهر بلگراد صربستان برگزار شد و در پایان تیم ایران 
توسط محمدرضا گرایی در وزن ۶7 کیلوگرم، امین میرزازاده در 
وزن 130 کیلوگرم به مدال نقره و محمد هادی ساروی در وزن ۹7 

کیلوگرم به مدال برنز دست یافت.

در آخرین مرحله از رقابت های دو و میدانی قهرمانی 
کشور، محمد حسین ابارقی دونده تیم مس کرمان 

در ماده ۲00 متر به مدال طلا دست یافت.
در مرحله آخر رقابت های این فصل، ابارقی که در مراحل قبلی نیز 
عنوان نخست ماده دویست متر را کسب کرده بود، بار دیگر این 
عنوان خود را با زمان ۲0 ثانیه و ۹3 صدم ثانیه تکرار کرد و مدال 

طلا را به گردن انداخت.
با پایان مسابقات دوومیدانی قهرمانی کشور تیم مس کرمان که 
با تعداد محدودی شرکت کننده در مسابقات شرکت کرده بود 
در نهایت با کســب 84 و نیم امتیاز در جدول دوازده تیمی این 
رقابت ها در مکان هشتم جدول ایستاد تا به رقابت های امسال 

خود پایان دهد.

دارنده سه مدال طلای پارالمپیک در رشته تیروکمان برای شرکت 
در اولین نشست رسمی شورای ورزشکاران IPC عازم آلمان شد.
 زهرا نعمتی اولین ورزشکار پارالمپیکی ایرانی است که موفق شده 
به شورای ورزشکاران کمیته بین المللی پارالمپیک راه یابد. وی در 
جریان انتخاباتی که در حین برگزاری بازی های پارالمپیک توکیو 
۲0۲0 انجام شد، با کسب آرا، توانست به عنوان یکی از اعضای 

شورای ۹ نفره ورزشکاران IPC انتخاب شود.
اولین نشست رسمی شــورای ورزشــکاران IPC با ترکیب 
جدید، متشکل از ۶ عضو از ورزشکاران رشته های تابستانی و 3 
عضو از ورزشکاران رشته های زمستانی، در شهر بن، مقر کمیته 
بین المللی پارالمپیک برگزار می شود. این نشست طی روز های ۲4 
تا ۲۶ شهریور ماه با حضور ورزشکاران عضو شورا و نیز مسئولین 
بخش های مختلف IPC برگزار و طی آن گزارشی از برنامه های 

آتی این شورا ارائه خواهد شد.
همچنین در این نشســت در خصوص برنامه های سال آینده 
میلادی این شورا و همســو بودن آن ها با اســتراتژی کمیته 

بین المللی پارالمپیک، بحث و تبادل نظر می شود.

احمدرضا براتی، عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال با اشاره 
به نتایج تیم ملی فوتسال گفت: وحید شمسایی با شجاعت، 
فرآیند تغییر نســل در تیم ملی فوتسال را آغاز کرده است و 
تیمی مرکب از بازیکنان جوان و بــا تجربه را روانه تورنمنت 
تایلند کرده که الحمدالله تا الان نتایج خوبی کســب کرده 

است.
عضو هیات رئیســه فدراســیون فوتبال ادامه داد: فنلاند از 
تیم های خوب و سطح بالای اروپا در فوتسال است که مغلوب 

جوانان ما شد و امیدواریم این موفقیت ها تداوم داشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: بنده به سهم خودم به عنوان یک عضو 
هیات رییســه از همه کادر تیم خصوصا وحید شمســایی و 
کریمیان و همچنین اصولی رئیس کمیته فوتســال و عضو 
هیات رییسه تقدیر و تشکر می کنم و از جامعه فوتسال دعوت 
می کنم که وحید شمسایی و تیمش را فارغ از هر نتیجه ای 

حمایت کنند.

دونده کرمانی بر سکوی نخست 
ماده 200 متر کشور

زهرا نعمتی عازم آلمان شد

براتی: باید از شمسایی فارغ از 
هر نتیجه ای حمایت شود

خبر

خبر

کاغذ ورزش

افقی
خر   - ماه کارگری  رقیق،  ابر   -  1 
 - بزرگ  مگس  گویند،  را  مگس 
محل  بی  حساب  بد  آدم  سیلی، 
بچه   - مرغابی2   - كشد  می  آنرا 
تازه دندان در آورده می گیرد، بخار 
و  زود  فوری،   - محنت   و  رنج   -
فوری، بی درنگ - ورود درهم، ورود 
بی  دختر   - درهم3  ورود  درهم، 
پدر، گوهر بی همتا - ستیزه كردن، 
 - ریشخند    - بینی4   - كوشیدن 

ظرف حلبی، ظرف روغن، چلیك - 
اعتبار  و  پایه  مرتبه،  و  قدر  ارزش، 
آلمانی، حرف  بله  انتخاب،  - حرف 
عظیم   - وحشی  ضد   - گزینش5 
 - علت   - غرور  تکبر،   - الجثه6 
مهندسی،  دریا - خط كش  ساحل 
چای خارجی7 - هال - ده روز - 
نمناک   و  تر   -  8 نساجی  دستگاه 
 - پژوهش  كردن،  جستجو   -
بچه  یکدندگی، کار   - نماز9  دست 
یک دنده - معروفتر - بلند شدن، 
بلندی و رفعت10 - فنجان - تخم 

 - ندا  حرف   - فرنگی، گندم  مرغ 
آداب11  ها،  آیین  رسوم،  و  آداب 
پس   - سرزمین  نقاشی،  پرده   -
كنند  می  تناول  غذا  از  بعد  غذا، 
پوشش،   - رود12   - آهن   - گاو 
تونل13 - قصه شعرگونه   - فاصله 
 - پا  مفصل  پا،  لولای   - عامیانه 
آنچه  شده،  رسم   - ها14  کاستی 
از  فیلمی   - معمول   شده،  رسم 
ناراحتی،  و  خشم   - هوارد15  ران 
نیمه   - پرکار   - خشم  ناراحتی، 

خرد و  عقل   - دیوانه 

عمودی
1 - اثری از استیون گرین - لوس 
 - زرتشتی2  پیشوای   - بزرگتر   -
به  امر   - دهنده  ندا  دهنده،  اواز 
ناخوشی   - امری  پوئیدن  پوئیدن، 
 3 بیماری   ، امراض  و  بیماری   ،
آفریقا  در  کشوری  شیر،  غرش   -
کننده،  حساب   - فرومایگی    -
وظیفه  که  حکومت  مأمور  داروغه، 
منکر  از  نهی  و  معروف  به  امر  اش 
 ، اندازه   ، پیمانه  تلخ،   - است4 
شماره و حساب ، گذشتن بر چیزی 
- عضو بالا نشین، راز - مكان، مرغ 
می رود، رختخواب - پیش رو5 - 
همراه چفت   - دسر  نوعی  لرزانک، 
خیابانی  نیازمند  متکدی،  سائل،   -
- آب بینی6 - گم وارونه - استوار 
سوزنی  طب   - بهاری7  رنگ   -
كشوری  است،  معروف  كشور  این 
 - نرخها  قیمتها،   - كهن  قاره  در 
روسیه  شرق  دریای   - رنجاندن8 

و  محرمانه  مخفی،  محرمانه،   -
آذری  تازه   -  9 آبشخور   - مخفی 
- پدر ادریس نبی  - درخت زبان 
شهر   - درد   دست   - گنجشك10 
شرقی  آذربایجان  در  شهری  آذری، 

- دست عرب، هالوژن نمک طعام، 
از   - حزین11  آواز   - هالوژنها  از 
ابراهیم  حضرت  پسر   - نر  جنس 
 - كجاست؟   - الله12  ذبیح  )ع)، 
مفعولی،  نشانه   - بلبل13   - تاج 

علامت مفعول بی واسطه - خوش 
ابراهیم  حضرت  لغب   - اندام 
لطف  افزونی،   - جسمی   - ص14 
میانجی   - هوا  نوعی   - - گنبد15 

چارپا ترمز   -

جدول
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خبرخبر

یکی از نزدیکان خانواده مرحوم آیت الله 
خزعلی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، 
با اشــاره به اخبار و شــایعاتی که درباره 
فرزند انسیه خزعلی معاون رئیس جمهور 
در امور زنان و خانواده مطرح می شــود، 
اظهار داشــت: اخباری که درباره حمید 
رضازاده فرزند خانــم خزعلی در فضای 
مجازی و برخی رســانه ها منتشر شده و 
گفته شــده وی بنیانگذار یک مجموعه 
تولید فیلترشــکن برای ایرانیــان به نام 
»بترنت« است، کاملا کذب و دروغ است 
و با یک جســتجوی ســاده در اینترنت 
می توان متوجه شد که مالکیت شرکت 
مذکــور در ۶ ســال گذشــته، قبل از 
ورود حمیدرضا زاده به کانــادا چند بار 
منتقل شــده و حمید هیچ نوع مالکیت 
و مسئولیتی در این شــرکت ندارد. وی 
تاکید کرد: فرزند خانم خزعلی هیچگاه 
درگیر هیچ نوع فعالیتی در زمینه فروش 
VPN به کاربران ایرانــی چه در زمان 
حضور در ایران چــه در زمان حضور در 
کانادا نبوده است و شــایعه جمع آوری 
اطلاعــات کاربران ایرانــی از این طریق 
کذب محض است. ادعای مالکیت شرکت 
فیلترشکن مراجعه به اینترنت به راحتی 
می توان دریافت که شرکت بترنت متعلق 
به شــرکت پان گو در آمریکاست و هیچ 
مالکیت یا مسئولیتی سید حمیدرضازاده 

در آن ندارد.
این فــرد نزدیک بــه خانــواده آیت الله 
خزعلی تصریح کرد: شایعاتی مطرح شده 
بود که سیدحمیدرضازاده مهاجرت کرده 
در حالیکه ایشــان فقط به صورت موقت 
برای کار سفر کرده و نسبت مهاجرت به 

ایشان هم کذب محض است.
وی در ادامــه تاکید کــرد: فعالیت های 
صــورت گرفته همانگونه که گفته شــد 
صرفا دانش بنیان و اقتصادی بوده است. 
اما حتی رفتن  فرزنــد خانم خزعلی در 
همین راستا نیز مورد نظر شخص ایشان 
نبوده و نیست، این فرد نزدیک به خانواده 
آیت الله خزعلی یادآور شد: آقای مهدی 
خزعلی که برخی از این شایعات را مطرح 
کرده، قبلا به دلیل نشر اکاذیب در دادگاه 
محکوم به زندان و جریمه نقدی شــده 
اســت ولی خواهر او هنوز اقدامی برای 

اجرای این حکم انجام نداده است.

نماینده مجلس: 
توطئه های دشمنان 

نمی تواند وحدت 
ملت های ایران و عراق

 را بر هم بزند
نماینده مردم آبــادان در مجلس گفت: 
ملت های ایران و عراق در کنار یکدیگر در 
مقابل دشمن مشترک خود ایستاده اند و 
توطئه های دشــمنان هم نمی تواند این 
وحدت و یکپارچگی را بر هم بزند. سید 
مجتبی محفوظــی نماینده مردم آبادان 
در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با خبرنگار سیاســی خبرگزاری فارس 
با اشــاره به برگزاری مراسم راهپیمایی 
اربعین گفت: مراسم راهپیمایی اربعین 
نماد عینی وحدت دو ملت ایران و عراق 
است. وی افزود: در مراســم راهپیمایی 
اربعین ما شاهد استقبال و برخورد گرم 
مردم عراق با زائران ایرانی و دیگر زائران 
از کشــورهای مختلف هســتیم که این 
خود نشانه عینی وحدت مسلمانان و به 
ویژه دو ملت ایران و عراق است. نماینده 
مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشت: دشــمنان همواره از ایجاد 
اتحاد بین مســلمانان و از جمله دو ملت 
ایران و عراق وحشــت دارند و همیشــه 
درصــدد برهم زدن این وحــدت بوده و 
هســتند. محفوظی خاطرنشــان کرد: 
در سال های گذشــته همگان مشاهده 
کردند که دشــمنان ملت های منطقه و 
به ویژه مســلمانان و در رأس آنها آمریکا 
ســعی داشــتند با ایجاد ناامنی از طُرق 
مختلف باعث کمرنگ شــدن برگزاری 
مراســم راهپیمایی اربعین شوند که در 
رســیدن به این هدف خود ناکام ماندند. 
وی افزود: مشترکات زیادی بین دو ملت 
ایران و عراق از نظر مسائل دینی، مذهبی، 
فرهنگی و حتی مســائل اســتراتژیک 
امنیتی، اقتصادی و... وجود دارد و هر دو 
ملت دشمن مشترکی به نام آمریکا دارند 

و این مسئله را هم به خوبی دریافته اند.
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای 
اسلامی اظهار داشــت: امروز ملت های 
ایران و عراق در کنار یکدیگر و در مقابل 
دشــمن مشــترک خود ایســتاده اند و 
توطئه های دشــمنان هم نمی تواند این 

وحدت و یکپارچگی را به هم بزند.

تقریبا تمام توییت هایی که تا چندی پیش بنام 
رئیسی  منتشر می شد را اغلب خبرگزاری های 
رسمی کشور و سایت های حامی رئیسی و سایر 
رسانه ها ، بازنشر دادند و این روند با تکذیب 
و توضیحی از سوی تیم رسانه ای »پاستور« 
مواجه نشد و همگی با سکوت بدرقه شدند و 
براین اساس ، از سوی افکار عمومی به عنوان 
نظر شخص ابراهیم رئیسی ارزیابی می شدند 
و ملاک عمل تصمیم سازان و تصمیم گیران 
دولتی قرار می گرفتند . اکنون، این ضرورت 
احساس می شود که تیم رسانه ای و سایر 
مسئولان ذیربط دولت سیزدهم درباره تکذیب 
دیرهنگام خود و ادمین و ادمین هایی که حداقل 
یک سال به جای رئیس جمهور توئیت می زدند 

،  توضیح دهند و شفاف سازی کنند.
گروه سیاسی : توئیتر ابراهیم رئیسی دقیقا ، 
پنجم خرداد 1400 یعنی از فردای اعلام رد 
صلاحیت های گسترده نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری سیزدهم، اولین توئیت خود 
را منتشر کرد. البته توئیتر می گوید صفحه 
ابراهیم رئیسی در اول مارس ۲0۲1 یا 11 
اسفند 13۹۹ به توئیتر پیوسته است. توئیت 
های رئیسی در ابتدا از دو حساب کاربری 
raisi_com و raisi_org منتشر می 
شد. از رئیسی برای اولین بار بعد از ثبت نام در 
 raisi_org انتخابات، در حساب توئیتری
یک پیام مهم با کلید واژه »بانیان وضع موجود« 

منتشر شد.
این حساب کاربری نوشت »بانیان و شرکاء وضع 
موجود نمی توانند تغییر دهنده وضعیت فعلی 
باشند«. توئیت دیگری که حاکی از جهت گیری 
سیاست خارجی رئیسی بود با مضمون »تعامل 
با همه کشورهای جهان به ویژه با همسایگان 
برنامه سیاست خارجی دولت من خواهد 

بود.« در همین حساب منتشر شد. این پیام 
توئیتری در خبرگزاری ها آنچنان منتشر شد 
که نشان می داد رئیسی در بکارگیری شبکه 
های اجتماعی برای رساندن پیام خود به مردم 

جدی است. اما این تمام ماجرا نبود.
 raisi_com کاربری  بعدها حساب 
رسمیت یافت و رسانه ها و خبرگزارهای 
رسمی توئیت های رئیسی را از این حساب 
کاربری پوشش خبری دادند. انتخابات1400 
فصل مشترک پیوستن رئیسی به شبکه های 
اجتماعی بود. رئیسی همان روزها در انتقاد به 
حسن روحانی نگرانی خود را از سرعت پایین 
اینترنت اعلام کرده بود. او در مناظره های 
انتخاباتی گفته بود » من از جوانان و بچه ها 
می پرسم شما در حال بازی و گیم هستید 
چقدر وسط بازی حالتان گرفته می شود. در 
ارتباط با مسئله فضای مجازی باید بسیار کار 
شود. خود من در فضای مجازی هستم و دو 
میلیون فالوور دارم، خیلی از مسائل از این طریق 

به من می رسد«

برای اولین بار حساب توئیتر رئیسی در 
خبرگزاری ایسنا رونمایی شد.این خبرگزاری 
11 خرداد1400 با تیتر »رئیسی به توییتر 
پیوست«، نوشت : »رئیسی نامزد سیزدهمین 
انتخابات ریاست جمهوری وارد توییتر شد. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین 
سید ابراهیم رئیسی رسما عضو توییتر شد. 
آدرس صفحه توییتر این کاندیدا بشرح زیر 
است: Take a look at سید ابراهیم 
رئیسی raisi_com و البته این خبر، هرگز، 

تکذیب نشد.
مثلا او در اولین توئیت خود پس از اعلام 
صلاحیت ها نامزدهای انتخاباتی که در آن 
علی لاریجانی، جدی ترین رقیب او با نظر 
شورای نگهبان رد صلاحیت شد نوشت: »از 
دیروز عصر که از نتایج تعیین صلاحیت ها 
مطلع شدم، شاید شماها و خود آقایان هم خبر 
نداشته باشند، من تماس هایی گرفتم و در حال 
انجام رایزنی هایی هستم که صحنه انتخابات، 

رقابتی تر و مشارکتی تر شود.«

به گزارش ایسنا، اعلام آمادگی آمریکا در جلسه 
شورای حکام برای توافق سریع در وین در صدر 

اخبار مورد توجه مخاطبان قرار گرفت.
نماینده آمریکا در جلسه شورای حکام در بیانیه ای 
با تکرار ادعای مقامات این کشور درباره عزم ایران 
برای احیای توافق هسته ای، گفت که ما آماده ایم 
فورا توافقی برای بازگشت دوجانبه به اجرای کامل 
برجام انجام دهیم. چیزی که کم داریم، شریکی 

راغب و آماده در ایران است.
در واکنش به اخبار برکناری رابرت مالی، نماینده  
آمریکا در مذاکرات وین هم سخنگوی وزارت امور 
خارجه آمریکا در یک کنفرانس خبری توضیح داد: 
رابرت مالی نماینده ویژه ما در امور ایران است. او 
هنوز مسئول این تیم و تلاش های مان در اینجاست. 
او سرپرست یک تیم در این وزارتخانه است. مرتب 
در زمینه تلاش های مان برای رسیدن به بازگشتی 
دوجانبه به پایبندی به برجام و برنامه های احتمالی ، 
با همکارانمان در کاخ سفید، وزارت خزانه داری، 

جامعه اطلاعاتی و دیگر بخش ها در ارتباط است.
در تحلیل ابوالفضل عمویی سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی از دورنمای آینده مذاکرات هسته ای هم 
آمده است:  هنوز ما جزئی از یک توافق هستیم که 
در سال ۲015 شکل گرفته و یک طرف این توافق 
یعنی آمریکا از آن خارج شده است. در نهایت 
هم این آمریکا بود که بعد از اعتراف به شکست 
سیاست فشار حداکثری، اعلام کرد می خواهد 
به توافق برگردد. پس در واقع ماهیت مذاکرات 
فعلی برای تعیین شروط آمریکایی هاست که 
باید برای برگشتن به توافق انجام دهند. البته 
ما هم متقابلا اعلام کردیم در صورت تحقق این 

شروط،  جمهوری اسلامی تعهدات سابق خود 
در توافق سال ۲015 یا همان برجام سال 13۹4 

اجرا می کند.
به گفته سخنگوی دولت لایحه "الحاق ایران به 

سازمان همکاری شانگهای" تقدیم مجلس شد.
علی بهادری جهرمی در توییتی ضمن اعلام این 
خبر نوشت: لایحه »الحاق دولت جمهوری اسلامی 
ایران به سازمان همکاری شانگهای« پس از تصویب 
در دولت، جهت طی تشریفات قانونی تقدیم 

مجلس شد.
سازمان  به  ایران  رسمی  الحاق  تردید  بی 
تقویت  بر  علاوه  شانگهای،  همکاری های 
همکاری های امنیتی منطقه ای، موجبات توسعه 
همکاری های اقتصادی، تجاری و ترویج مبادلات 
فرهنگی میان مردمان کشورهای عضو سازمان را 

فراهم خواهد آورد.
رئیس جمهور هم پیش از سفرش به ازبکستان برای 
شرکت در اجلاس شانگهای در فرودگاه مهرآباد،  
اظهار کرد: درباره اجلاس شانگهای بحمدالله در 

اجلاس گذشته عضویت جمهوری اسلامی ایران 
تایید شد، اما لازم بود اسناد ما مورد بررسی وزارت 
امور خارجه قرار بگیرد که این اسناد مورد بررسی 
قرار گرفته و به تصویب دولت هم رسیده و مراحل 

قانونی آن در حال طی شدن است.
سید ابراهیم رئیسی اضافه کرد: از اقدامات مهم 
در این سفر قطعی شدن این اسناد است که مسیر 
حقوقی آن باید طی شود و به امضای وزیر امور 

خارجه کشورمان و کشورهای عضو برسد.
همچنین با دستور دادستان تهران مقرر شد 
که بیش از 1000 دستگاه خودروی توقیفی در 

گمرکات کشور، به مزایده گذاشته شود.
علی صالحی در جلسه بررسی وضعیت خودروهای 
توقیفی در راستای تأکیدات رئیس قوه قضاییه 
مبنی بر تعیین تکلیف خودروهای توقیف شده 
سال های اخیر، دستور داد تا فرآیند تحویل 
خودروها از گمرکات، انبارهای عمومی و بنادر تا 
3 روز آینده با همکاری تمام دستگاه های متولی 

اجرا شود.

چه کسی یک سال به جای رئیسی توئیت زد؟احتمال فرجام خواهی یک حکم دیگر

به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح دیروز چهارشنبه 
هیات دولت با اشاره به افتخارات بزرگ علمی در دانشگاه های کشور، 
تبیین این اقدامات و دستاوردها را برای امیدآفرینی در جامعه به ویژه 
در میان قشر نخبگانی ضروری دانست و از همه دستگاه های اجرایی 
کشور بویژه نهادهای تبلیغاتی و رسانه ای خواست با بیان واقعیات این 
پیشرفت ها و همچنین معرفی چهره های موفق در کشور، دشمن را در 
رسیدن به اهداف خود در ناامید کردن جامعه ناکام گذاشته و جامعه 
نخبگانی را بیش از پیش امیدوار کنند. رئیس جمهور اظهار داشت: 
همه دستگاه های اجرایی کشور به ویژه نهادهای تبلیغاتی و رسانه ای با 
بیان واقعیات پیشرفت های علمی کشور و همچنین معرفی چهره های 
موفق، دشمن را در رسیدن به اهداف خود در ناامید کردن جامعه ناکام 

گذاشته و جامعه نخبگانی را بیش از پیش امیدوار کنند.
رئیس جمهور در عین حال بر تامین نیازها و مطالبات نخبگان و 
دانشگاهیان تاکید کرد و گفت: توجه به نخبگان فقط با حرف و سخن 
تحقق نمی یابد و باید نیازهای معیشتی و شغلی آنها را نیز تامین کنیم 

تا زمینه خدمت و فعالیت آنها در کشور تسهیل شود.
رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت و آثار تربیتی 
زیارت، زیارت اربعین را انسان ساز و زمینه ساز شکل دهی جامعه تر از 
اسلامی دانست و یکبار دیگر از تلاش های همه کسانی که در برگزاری 
هر چه باشکوه تر این مراسم عظیم جهانی مشارکت داشته اند، تجلیل و 
قدردانی کرد.  وی به حضور میلیونی زائران در مراسم پیاده روی اربعین 
امسال اشاره کرد و به دستگاه های مسئول ماموریت داد تمهیدات و 
پیش بینی های لازم برای تسهیل تردد و بازگشت زائران به کشور را 
در نظر گیرند.  رئیس جمهور همچنین با اشاره به استقبال گسترده 
هرساله مردمی از زیارت امام رضا )ع( در ایام شهادت آن حضرت در 
۲8 صفر، به معاون اول رئیس جمهور ماموریت داد با تشکیل جلسه 
شورای زیارت، پیش بینی های لازم برای تسهیل حضور زائران رضوی 

را نیز انجام دهند.

گزارش
ایسنا

زمینه فعالیت نخبگان
 در کشور تسهیل شود

تکذیب ارتباط شرکت 
فیلترشکن با فرزند معاون 

امور زنان رئیس جمهور
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نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در گفت وگو با خبرگزاری خانه 
ملت، با تاکید بر ضرورت ارائه لایحه جامع انتخابات، گفت: قانون 
جامع انتخابات از ضروریات امروز است، چند دهه از قانون انتخابات 
گذشته و باید به روز شود. در طول سال های گذشته مواردی به 

قانون الحاق شده که در واقع وصله ناجور است.
سید محمدرضا میرتاج الدینی در مجلس ادامه داد: شرایط امروز 
با سال های گذشته و زمانی که قانون انتخابات نوشته شده، تغییر 
کرده است، امروز با گسترش فناوری ارتباطات برگزاری انتخابات 

به صورت الکترونیک یکی از ضروریات است.
وی تاکید کرد: همچنین با تدوین قانون جامع باید سلامت 
انتخابات، شفافیت مالی، کاهش هزینه ها، شیوه های تبلیغاتی و 
مسئولیت های که در گذشته ایجاد شده است، تعیین تکلیف شود.

الکترونیکی شدن انتخابات 
ضرورت امروز است

رئیـس جمهـور اسـلامی ایـران بـه دعوت رسـمی 
شـوکت میرضیایـف همتـای ازبـک خـود در صـدر 
هیأتـی بلندپایـه از مقامـات سیاسـی و اقتصـادی 
دقایقـی پیـش بـرای حضـور در اجـلاس سـران 
سـازمان همـکاری شـانگهای عـازم سـمرقند در 

ازبکسـتان شـد.
بـه گـزارش ایرنا، آیـت الله »سـید ابراهیم رئیسـی« 
روز چهارشـنبه بـا بدرقـه محمـد مخبر معـاون اول 
رئیس جمهـور و جمعـی از اعضـای هیـأت دولـت، 

تهـران را بـه مقصـد سـمرقند تـرک کرد.
این دومین حضور آیت الله رئیسـی در دوره ریاسـت 

جمهوری خود در اجلاس شـانگهای اسـت.  
رئیس جمهـور،  رسـمی  بدرقـه  آئیـن  در 
حجت الاسـلام محسـن قمـی معـاون ارتباطـات 
بین الملـل دفتـر مقـام معظـم رهبـری، وزیـر 
ارتباطات و فنـاوری اطلاعـات و نیز معـاون اجرایی 

داشـتند. حضـور  رئیس جمهـور 
للهیـان وزیـر امـور خارجـه،  حسـین امیرعبدا
محمدمهـدی اسـماعیلی وزیـر فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی، سـید رضـا فاطمی امیـن وزیـر صنعـت، 
معـدن و تجـارت، غلامحسـین اسـماعیلی رئیـس 
دفتـر رئیس جمهـور از همراهان آیت الله رئیسـی در 

ایـن سـفر سیاسـی و اقتصـادی هسـتند.
حضور در بیسـت  و یکمیـن دوره اجلاس شـانگهای 
در شـهریور 1400 نخسـتین سـفر خارجی  آیت الله 
رئیسـی بود که بـه دعوت رسـمی امام علـی رحمان 
همتای تاجیک خود و برای شـرکت و سـخنرانی در 
اجلاس سـران سـازمان همـکاری شـانگهای به این 

کشور سـفر کرد.
آیـت الله رئیسـی در ایـن سـفر پـس از اسـتقبال 
رسـمی از سـوی همتـای ازبکـی میزبـان بیسـت 
و  دومیـن دوره اجـلاس شـانگهای، بـا شـوکت 
میرضیایـف دیـدار  گفت وگـو می کنـد و سـپس 
چند سـند همـکاری بیـن مقامـات دو کشـور ایران 
و ازبکسـتان در حضـور روسـای جمهـور بـه امضـا 

. سـد می ر
رئیس جمهـور همچنیـن عـلاوه بـر سـخنرانی در 
این دوره از اجلاس سـران کشـورهای عضو سازمان 
همـکاری شـانگهای کـه در روزهـای پنجشـنبه و 
جمعـه - ۲4 و ۲5 شـهریور - در سـمرقند برگـزار 
می شـود، در حاشـیه نشسـت با سـران کشـورهای 

شـرکت کننـده دیـدار و گفت وگـو می کنـد. 
نخستین سفر رئیس جمهور ایران به 

ازبکستان پس از 18 سال
معـاون سیاسـی دفتـر رئیس جمهـور هـم در 
گفت وگـو بـا ایرنـا از امضـای 17 سـند همـکاری 
بـا ازبکسـتان و 10 دیـدار رئیس جمهور بـا مقامات 
کشـورهای مختلف از جمله چین، روسـیه و هند در 
سفر سـه روزه آیت الله رئیسی به سـمرقند خبر داد.
»محمـد جمشـیدی« دربـاره برنامه هـای آیـت الله 
رئیسـی در سـفر سـه روزه توضیـح داد کـه پـس از 
18 سـال ایـن نخسـتین سـفر رئیس جمهـور ایران 
به ازبکسـتان اسـت که دیدار بـا همتـای و برگزاری 
نشسـت های دو جانبـه و گفت وگوهـای اقتصادی و 

جلسـه مشـترک از برنامه روز نخسـت اسـت.
معـاون سیاسـی دفتـر رئیس جمهـور، حضـور در 
اجـلاس شـانگهای و انجـام 10 دیـدار دوجانبـه 
بـا سـران کشـورهای عضـو و دیـدار جداگانـه بـا 
شـی جیـن پینـگ رئیس جمهـور چیـن، رجـب 
طیـب اردوغـان رئیس جمهـور ترکیـه، ولادیمیـر 
پوتیـن رئیس جمهـور روسـیه، نارنـدرا مـودی 
نخسـت وزیر هنـد و همچنیـن سـران پاکسـتان، 
بـلاروس و کشـورهای حـوزه قفقـاز را از برنامه های 
دومیـن روز سـفر آیـت الله رئیسـی عنـوان کـرد و 
گفـت کـه سـخنرانی آیـت الله رئیسـی در اجـلاس 
و دیگـر برنامه هـای جانبـی از سـومین روز سـفر 

رئیس جمهـور بـه ازبکسـتان اسـت.
مشخص شدن عضویت دائم ایران در 

سازمان شانگهای 
رئیـس انجمـن دوسـتی ایـران و چیـن در توصیف 
اهمیـت پیوسـتن ایـران بـه ایـن سـازمان گفت که 
سـازمان همـکاری شـانگهای بـه دلیـل حضـور دو 
عضـو دائـم شـورای امنیـت )چیـن و روسـیه( در 
این نهـاد و نیـز عضویت چهـار کشـور از قدرت های 
هسـته ای جهان )چیـن، روسـیه، هند و پاکسـتان( 
در این سـازمان منطقه ای، وجود بیش از 40 درصد 
کل جمعیـت جهـان در جغرافیایـی تحت پوشـش 
کشـورهای عضو این سـازمان و نیـز اختصاص بیش 
از ۲5 درصـد کل GDP جهان به کشـورهای عضو 
سـازمان شـانگهای، باعث شـده که این سـازمان از 

اهمیـت انکارناپذیـر در جهـان برخوردار باشـد. 
»علاءالدیـن بروجـردی« ایـن را هـم گفـت کـه 
عضویـت ایـران هـم به عنـوان قـدرت بـزرگ غرب 
آسـیا و قـدرت بـزرگ انـرژی منطقـه در خانـواده 
ایـن سـازمان منطقـه ای، باعـث تقویت جایـگاه آن 

خواهـد شـد.

اهم دستاوردهای اجلاس شانگهای برای 
ایران در سال گذشته 

همچنین معـاون دیپلماسـی اقتصـادی وزارت امور 
خارجه دربـاره عضویت ایـران در سـازمان همکاری 
شـانگهای گفـت که حضـور مـا به عنـوان عضو پس 
از ایـن سـفر مشـخص می شـود و این بـار مهمانـان 
زیـادی از جملـه آذربایجـان دعـوت شـده اند و 
کشـورهای مختلفـی هم بـه شـکل ناظـر و مهمان 

ویـژه شـرکت می کننـد.
»مهـدی صفـری« گفـت کـه روابـط ایـران بـا 
ازبکستان رشـد بسـیار خوبی داشته اسـت و حدود 
18 تـا ۲3 سـند در بخش هـای مختلـف از جملـه 
انرژی بـرای امضا آماده شـده که البته ممکن اسـت 

تعـداد ایـن اسـناد بیشـتر هم باشـد.  
آغاز روند عضویت رسمی ایران 

در سازمان شانگهای
-برگـزاری دیدارهـای متعـدد و دوجانبـه آیـت الله 
رئیسـی بـا برخـی سـران کشـورهای همسـایه و 
منطقـه و توافق بر حـل مشـکلاتی در روابـط ایران 

بـا برخـی کشـورهای همسـایه 
گشـایش فصلـی نویـن در روابـط بـه عنـوان نقطه 

عطـف بـرای گسـترش ارتباطـات منطقـه ای ایران 
-اجرایی کردن سیاسـت خارجـی دولـت در زمینه 

دیپلماسـی اقتصادی و سیاسـت همسایگی 
-از سـرگیری روابـط راهبـردی و همکاری هـای 
سـفر  و  دوشـنبه  و  تهـران  بیـن  دوجانبـه 
رئیس جمهـوری تاجیکسـتان بـه ایـران در خـرداد 
مـاه امسـال و امضـا چنـد سـند همـکاری در 
حوزه هـای اقتصـادی،  علمـی، سیاسـی و فرهنگی. 
به گـزارش ایرنـا، سـازمان همـکاری شـانگهای در 
15 ژوئـن ۲001 )۲5 خـرداد 1380( در شـانگهای 
توسـط قزاقسـتان، چیـن، قرقیزسـتان، روسـیه، 
تاجیکسـتان و ازبکسـتان تاسـیس شـد و هنـد، 
قزاقستان، چین، قرقیزسـتان، پاکستان، فدراسیون 
روسـیه، تاجیکسـتان و ازبکستان هشـت کشور این 
سـازمان اقتصـادی منطقـه ای شـانگهای هسـتند.

افغانسـتان، بـلاروس، جمهـوری اسـلامی ایـران و 
مغولسـتان هـم در سـازمان همـکاری شـانگهای 
دارای وضعیت ناظر و ۶ کشور جمهوری آذربایجان، 
جمهـوری  کامبـوج،  پادشـاهی  ارمنسـتان، 
دموکراتیـک فـدرال نپـال، ترکیـه و سـریلانکا 
شـرکای گفت وگـوی ایـن سـازمان همـکاری 

شـانگهای بـه شـمار می رونـد.

رئیس جمهور عازم ازبکستان شد
رنا

  ای
س:

عک

اعضای کابینه دوازدهم در حاشیه جلسه دیروز )چهارشنبه( 
بیست و سوم شــهریور ماه 1401 هیات وزیران در حیاط 
دولت با حضور در جمع خبرنگاران به سوالات شان پاسخ 

دادند.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه دیروز هیات 
دولت، با اشــاره به افتخارات بزرگ علمی در دانشگاه های 
کشور، تبیین این اقدامات و دستاوردها را برای امیدآفرینی 
در جامعه به ویژه در میان قشر نخبگانی ضروری دانست و در 
عین حال بر تامین نیازها و مطالبات نخبگان و دانشگاهیان 
تاکید کرد و گفت: توجه به نخبگان فقط با حرف و سخن 
تحقق نمی یابد و باید نیازهای معیشــتی و شغلی آنها را 

نیز تامین کنیم تا زمینه خدمت و فعالیت آنها در کشــور 
تسهیل شود.

همچنین مشروح گفت وگوهای غلامحسین اسماعیلی 
رییس دفتر رییس جمهور،  علی بهادری جهرمی سخنگوی 
دولت، حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان، رضا فاطمی 
امین وزیر صنعت، معدن و تجارت  با خبرنگاران را هم می 

توانید در لینک های زیر بخوانید.
مقدمات حضور رییسی در مجمع عمومی 

سازمان ملل انجام شده است
غلامحسین اسماعیلی رییس دفتر رییس جمهور در پاسخ 
به پرسشی درباره شایعات مربوط به صادر نشدن ویزا برای 

رییس جمهوری جهت حضور در مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد در نیویورک آمریکا، تصریح کرد: آقای رئیسی 
قصد حضور در مجمع عمومی سازمان ملل را دارد و مقدمات 

این امر هم انجام شده است.
رکورد سفر اربعین در مدت زمان 

مشابه شکسته شد
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت با اعلام اینکه تاکنون 
رکورد سفر اربعین در مدت زمان مشابه شکسته شده گفت: 
بیش از3 میلیون زائر ایرانی وارد عراق شده اند. بیش از 5/1 
میلیون نفر هم تاکنون از سفر بازگشته اند. امیدواریم با کمک 
مردم، خیرین و موکب داران ایرانی و عراقی این مراسم هرچه 

باشکوه تر برگزار شود.
قرارداد کی روش محدود است/ نظر فنی دادنم 

درباره کشتی درست نیست
حمید ســجادی وزیر ورزش و جوانان در واکنش به نتایج 
ضعیف تیم ملی کشتی فرنگی ایران در رقابت های قهرمانی 
جهان، اظهار کرد: من شــخصاً کارشناس کشتی نیستم 
که ارزیابی کنم، ولی منتظریم که کارشناســان کشتی و 
خود فدراسیون تحلیل و دلایل خود را بیان کنند اما برای 
همان سه مدالی که به دست آمد به تیم ملی خسته نباشید 
می گویم. حمید سجادی همچنین با اشــاره به انتخاب 
کارلوس کی روش به عنوان سرمربی تیم ملی فوتبال ایران، 

اظهار کرد: اطلاعات و اخباری که درباره سرمربی تیم ملی 
فوتبال اســت همین اطلاعات موجود در فضای رسانه ای 
است . ایشان تازه وارد شدند، اجازه دهید کارشان را شروع 
کنند بعد اخبار کامل تری در اختیار رسانه ها قرار می گیرد. 
درباره قرارداد هم همین اطلاعات منتشرشده را داریم. ما 
بزودی جلسه ای با فدراسیون فوتبال داریم. این قرارداد برای 
تعداد ماه های محدود است و مبلغ آن هم که اعلام شده، 

اطلاعات تکمیلی بیشتری نداریم.
آمار تجارت خارجی کشور 

روند رو به رشدی دارد
رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به 
موضوع پیوستن ایران به پیمان شــانگ های از روبه رشد 
بودن آمار تجارت خارجی کشور خبر داد و گفت: هر چه ما 
در مجامع بین المللی و پیمان های منطقه ی وارد شویم، 

تجارت خارجی ما را تسهیل خواهد کرد.

اعضای کابینه سیزدهم در حاشیه جلسه دولت چه گفتند؟
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

درخواست مدیرعامل شرکت معادن زغال سنگ کرمان از نمایندگان 
مجلس و مدیران اجرایی استان:

 تبدیل ضریب بازنشستگی کارگران معادن زغالسنگ 
استان از *1/5 به 2*

به گـزارش روابـط عمومـی شـرکت زغال سـنگ جلسـه در فرمانـداری زرند بـا حضور 
بـی معـاون امـور اقتصـادی  سـیدرضا حسـینی نـژاد فرمانـدار زرنـد و دکتـر مهرا
اسـتانداری کرمان، خانـم دکتر شـریعتی نماینـده مردم زرنـد و کوهبنـان در مجلس 
شـورای اسـامی، مجیـد توکلـی سرپرسـت فرمانـداری کوهبنـان، مهنـدس شـریفی 
مدیرعامـل شـرکت و تعـدادی از مدیـران اجرایـی شهرسـتان و نماینـدگان کارگـری 
معـادن در محـل فرمانـداری زرند بـا موضوع همفکـری برای رفـع مشـکات کارگری 

شـرکت زغالسـنگ برگزار شـد.
در این جلسـه مدیـر عامل شـرکت زغالسـنگ ضمن ارائه گزارشـي از عملکرد شـرکت 
بـه تبیـن راههـاي پیشـنهادي جهـت اسـتفاده از ظرفیـت موجـود بـراي شـکوفایي 
مجموعـه بـزرگ زغالسـنگ پرداختنـد. محسـن شـریفی برگـزاري این گونه جلسـات 
بـا حضـور مدیـران را قـوت قلبـي بـراي خـود و همکارانشـان جهـت پیشـبرد اهداف 

زغال سـنگ کـه همـان خدمتگـزاري بـه کارگـران اسـت نـام بردند. 
او کلنـگ زني پـروژه معـدن سـراپرده جنوبـي در هفتـه دولـت را نمونه بـارز از تحقق 

شـعار سـال  برشمرد.

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

عکس نوشت

برای عرضه خارج از سهمیه بندی سوخت، طرح 
جدول منطقه ای در جنوب کرمان اجرایی شد. 
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
استان کرمان در نشست سوخت در جیرفت 
گفت: با توجه به شرایط مصرف و تولید بنزین در 
راستای جلوگیری از عرضه خارج از شبکه، طرح 
کدینگ یا جدول منطقه ای در جنوب استان 
اجرایی شد. باقر نورالدینی گفت: فرمانداران 
هفت شهرستان جنوبی استان کرمان سهمیه 
۲0 لیتری کارت آزاد جایگاه های سوخت را 
ناکافی می دانند، از این رو افزایش سهمیه ۲0 
لیتری جایگاه های عرضه سوخت جنوب کرمان 
پیگیری می شود. او با اشاره به تشکیل صف های 
تامین نفت گاز و بنزین در حوزه جنوب استان 
کرمان گفت: هم اکنون وضعیت تشکیل صف 
در زمینه بنزین بسیار کم، اما تشکیل صف نفت 
و گاز به واسطه تامین نفت گاز ناوگان سنگین 
باری درون شهری جنوب استان کرمان است که 
بایستی شهرداری های جنوب استان در راستای 
اجرای دقیق و قانونمند سامانه سیپاد همت 
کنند. نورالدینی به تامین بخشی از سوخت 
جنوب استان کرمان از استان هرمزگان اشاره 
کرد و اظهار داشت: با هماهنگی بیشتر زمینه 
تامین به موقع سوخت از استان هرمزگان نیز 
فراهم شده تا بنزین مورد نیاز جایگاه های عرضه 

به موقع حمل و توزیع شود.

مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور گفت: بنیاد تعاون 
زندانیان کشور با کمک سازمان زندان ها و فنی حرفه ای، 
سالانه به70 هزار نفر برای کسب مهارت شغلی آموزش 
می دهد. رحیم مطهرنژاد،در سفر به کرمان در دیدار 
با رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: بنیاد 
تعاون زندانیان کشور در حال حاضر، 30 هزار زندانی 
شاغل حقوق بگیر دارد و با کمک سازمان زندان ها و 

فنی حرفه ای، سالانه 70 هزار نفر را آموزش می دهیم.
او افزود: در سال های اخیر 700 هزار نفر آموزش دیده و 

مدرک فنی و حرفه ای را دریافت کرده اند.
مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور بیان داشت: در 
دوره مدیریت جدید بنیاد تعاون زندانیان کشور، تاکید 
بر این است که این بنیاد فعالیت های خود را به صورت 
خودگردان انجام دهد.  15 هزار پابند در حال استفاده 
هستند و 1۲ هزار پابند نیز آماده و در اختیار زندان های 
کشور قرار داده شده است. قرار دادن محکومان تحت 
نظارت های الکترونیک کار بزرگی است که از سوی بنیاد 

تعاون زندانیان کشور دنبال می شود.
او افزود: هزار بنگاه تولیدی کوچک، متوسط و بزرگ 
تحت پوشش بنیاد تعاون مشغول به کار هستند و هم 
اکنون 3 هزار و 500 محصول در این بنگاه ها متناسب با 

نیاز بازار تولید و این محصولات به بازار عرضه می شود.
او تصریح کرد: زندانی محصول کار دستگاه قضایی 
نیست و از این رو تمامی دستگاه ها باید به کمک دستگاه 
قضایی بیایند تا در حوزه حرفه آموزی، توانمندسازی 
زندانیان و جلوگیری از بازگشت مجدد آن ها به زندان ها 

گام های بلندتری برداشته شود
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی، رییس کل دادگستری 
استان کرمان هم در این دیدار با اشاره به تجارب، دانش 
و تجربه موجود در مدیریت این بنیاد گفت: ظرفیت های 
بسیار خوبی در زندان های استان کرمان وجود دارد که 
با پشتیبانی و حمایت بنیاد تعاون به فعالیت خواهند 
رسید. او تصریح کرد: زیرساخت های بسیار خوبی در 
زندان های این استان ایجاد شده است و بنیاد تعاون 
در حوزه اشتغال زندانیان و حمایت از این قشر آسیب 
پذیر، رسالت و وظیفه بسیار سنگینی دارد؛ زیرا یکی 
از دغدغه های قوه قضاییه، موضوع اشتغال زندانیان و 

حمایت از آن ها پس از خروج از زندان است.
رئیس کل دادگستری استان کرمان بیان داشت: بنیاد 
تعاون می تواند در ایجاد اشتغال های پایدار برای زندانیان 
پس از آزادی از زندان اقدامات بزرگی را به انجام برساند؛ 
زیرا برخی از زندانیان پس از آزادی به دلیل نداشتن 
اشتغال و فقر اقتصادی مجددا به سوی ارتکاب جرم 
می روند که با ایجاد اشتغال پایدار می توان از ورود مجدد 

این افراد به زندان ها جلوگیری کرد.
او بیان داشت: مجموعه قضایی استان کرمان و اداره کل 
زندان ها برای استفاده از ظرفیت های موجود و توسعه 

فعالیت های بنیاد تعاون در این استان آمادگی دارند.
حجت الاسلام حمیدی تصریح کرد: اعتقادی به کار های 
جزیره ای ندارم و معتقدیم همه یک مجموعه هستیم 
و باید با هم افزایی امکانات و ظرفیت های موجود را به 

بهترین شکل به کار گیریم.

فرمانده انتظامی استان کرمان از اعمال محدودیت های ترافیکی در خیابان های اطراف 
مدارس استان کرمان خبر داد.

سردار عبدالرضا ناظری ظهر چهارشنبه در نشست مشترک فرماندهان انتظامی و مدیران 
ادارات آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق استان کرمان اظهار کرد: آموزش و پرورش 
وظیفه ای خطیر و حساس بر عهده دارد و انسان های متعهد و کارآمد برای اداره کشور در 

آینده، در مدارس پرورش داده می شوند.
او با اشاره به اینکه تعامل هر چه بیشتر آموزش و پرورش و نیروی انتظامی در کاهش 
جرایم و آسیب های اجتماعی بسیار اثرگذار است، افزود: در این راستا دوره های آموزشی 
در 7 هزار و 8۲۶ مدرسه توسط 335 نفر از کارشناسان انتظامی استان کرمان برگزار 

شده است.
فرمانده انتظامی استان کرمان اظهار کرد: خدمات آموزش و پرورش در دورترین نقاط 
استان هم ارائه می شود و نیروی انتظامی هم باید امنیت و آرامش را در این خصوص 

فراهم کند.
سردار ناظری با تاکید بر اینکه باید با تعامل پلیس، آموزش و پرورش و خانواده ها زمینه 
بازگشایی مدارس با آرامش در استان کرمان فراهم شود، افزود: مدیریت ترافیک، ایمن 
سازی و ایجاد فضای ایمن برای دانش آموزان از مهم ترین رسالت های پلیس در ایام 
بازگشایی مدارس است. برای این منظور محدودیت های ترافیکی در خیابان های اطراف 

مدارس اعمال می شود.
او با اشاره به اینکه ترافیک مدارس به صورت مدرسه به مدرسه مورد بررسی قرار می گیرد، 
عنوان کرد: کارگاه آموزشی در زمینه ترافیک برای دانش آموزان، فرهنگیان، اولیای دانش 

آموزان و ساکنان اطراف مدارس برگزار می شود.

!این شهربازی ایرانی است 
شهربازی بسیج در جنوب شرق 

تهران بعد از پنج سال تعطیلی به روی 
شهروندان باز شد؛ شهربازی ای که 60 
درصد دستگاه های آن را دانشجویان 
دانشگاه شریف طراحی و ساخته اند.

همشهری آنلاین

اجرای طرح جدول 
منطقه ای سوخت در 

جنوب کرمان

مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور:
سالانه 70 هزار زندانی برای اشتغال آموزش می بینند

محدودیت های ترافیکی در خیابان های اطراف 
مدارس اعمال می شود

خبر

ه  ی پروژ جرا ین که در ا ر کرمان با بیان ا شهردا
ن و  مع فرهنگیان در حد توا ه جا نشگا ساخت دا
هیم کرد، گفت:  نونی همکاری خوا مقدورات قا
مع فرهنگیان نقش مهمی در  ه جا نشگا حداث دا ا

توسعه  شهر و استان کرمان خواهد داشت.     
ه  نشگا دا رییس  با  ر  دیدا در  شعرباف،  سعید   
ه  نشگا ن حامی دا د خیّرا عضای بنیا فرهنگیان و ا
فزود: آماده همکاری با  فرهنگیان استان کرمان، ا
این دانشگاه هستیم و امیدواریم هرچه سریع تر این 

پروژه اجرا شود.
نشگاه جامع فرهنگیان در نظام  ینکه دا و با بیان ا ا
علمی و آموزشی کشور جایگاه ویژه و ارزشمندی 
دارد، اظهارداشت: بعید می دانم رهبر معظم انقلاب 
ه دیگری  نشگا قی بر روی هیچ دا به صورت مصدا

به اندازه دانشگاه فرهنگیان تأکید کرده باشند.
ز  ینکه شاید برخی ا د: با ا مه دا دا ر کرمان ا شهردا
دانشگاه های دیگر، به لحاظ معیارهای کمّی و کیفی 
از دانشگاه فرهنگیان رتبه بالاتری هم داشته باشند، 
اما اهمیت استراتژیک این دانشگاه را ندارند؛ چراکه 
، برای آموزش و پرورشی که رکن  ه نشگا ین دا ا

اساسی توسعه و پیشرفت کشور است، معلم تربیت 
ین جامعه  می کند و درنهایت آن معلم، بچه های ا
را تربیت می کند که که آینده سازان کشور هستند.

نی  نسا گر یک معلم، ا بل، ا فزود: در مقا شعرباف ا
متعهد، خودساخته، ارزشی و باسواد نباشد، مسیر 
آموزش به گونه ای دیگر پیش می رود و چه بسا که در 
اثر آن، ساختارهای بنیادی ذهن کودکان نادرست 

شکل بگیرد.
ستان  مع فرهنگیان ا ه جا نشگا ینکه دا و با بیان ا ا
کرمان، فضایی از سطح شهر کرمان را برای ساخت 
مع، در نظر گرفته است که برای ما  ین مرکز جا ا
ز  ین منطقه، ا رد، گفت: ا ر زیادی دا همیت بسیا ا
ید و  ر می آ مناطق تهدیدزای سطح شهر به شما
چنانچه این دانشگاه و اردوگاه کنار آن، که هردو 
ین محل  متعلق به آموزش و پرورش است، در ا
احداث نمی شد، حاشیه نشینی و دیگر آسیب های 
اجتماعی در نزدیکی آرامستان »بهشت کریمان« 

زیاد می شد و گسترش می یافت.
ه  نشگا فزود: همچنین ساخت دا ر کرمان ا شهردا
جامع فرهنگیان استان کرمان در منطقه یادشده، 

لتی توسط  ل دو موا نع گسترش تصرفات در ا ما
زمین خواران در این منطقه می شود.

شعرباف، دربارۀ تأمین آب و برق این منطقه، اظهار 
ین منطقه برای  داشت: شهرداری کرمان نیز در ا

تأمین آب مشکل دارد.
مین آب  ری، متولی تا ینکه شهردا و با تاکید بر ا ا
نیست، افزود: وقتی داخل محدوده شهری، پروانۀ 
در می شود، شرکت های خدمت رسان  ساخت صا
، طبق  ز نند آب و فاضلاب، برق منطقه ای و گا ما
قانون مکلف به تأمین این موارد هستند؛ با این حال، 
حاضر به هرگونه هم اندیشی و همکاری درخصوص 

چگونگی تامین آب در این ناحیه هستیم.
شهردار کرمان، با بیان اینکه فواید این پروژه برای 
شهر، بسیار زیاد است؛ چراکه جلوی حاشیه نشینی، 
ا می گیرد،  ری و آسیب  های اجتماعی ر زمین خوا
و  محیط  کل  شود،  جرا  ا ه  پروژ ین  ا گر  ا گفت: 
ده و  ر دا ثیر قرا مون خود را تحت تا محدودۀ پیرا
ر می رود  برای توسعۀ شهر، یک قدم موثر به شما
ین  ند خدمات بیشتری به ا و شهرداری هم می توا

منطقه ارایه دهد.

شهردار کرمان:

دانشگاه فرهنگیان نقش مهمی در توسعۀ کرمان دارد

اداره کل حفاظت محیط زیست استان کرمان: 
دستگیری شکارچی غیرمجاز یک راس 

قوچ وحشی در شهربابک
 مامورین یگان حفاظت محیط زیست شهرستان شهربابک 
موفق به کشف لاشه یک راس قوچ وحشی از متخلفین شکار 

و صید شدند
 رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان شهربابک گفت: 
مامورین یگان حفاظت شهرستان پس از ساعت ها پیاده روی در 
ارتفاعات مناطق آزاد، موفق به شناسایی دو نفر شکارچی غیرمجاز 
شدند و به صورت نامحسوس به سمت متخلفین حرکت و آنان 

را دستگیر کردند.
محمدحسین شمس الدینی افزود: در جریان این دستگیری 
لاشه سلاخی شده یک راس قوچ وحشی، یک قبضه اسلحه 
ساچمه زنی، دو دستگاه دوربین چشمی و یک قبضه چاقو کشف 

و ضبط شد.
او عنوان کرد: متخلفین بعد از تشکیل پرونده تخلف تحویل مرجع 

قضایی شهرستان شدند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهربابک با هشدار به متخلفان 
محیط زیست و شکارچیان غیرمجاز اظهارداشت: به منظور 
حفاظت از محیط زیست و جلوگیری از سوء استفاده متخلفان 
قانون اقدامات بازدارنده ای را در نظر گرفته که در صورت ارتکاب 

افراد به جرائم زیست محیطی، با آنان برخورد شدید خواهد شد.

ضرورت نیازسنجی شغلی برای 
وضعیت فعلی و آینده کرمان

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان گفت: نیازسنجی شغلی 
برای وضعیت فعلی و پیش بینی وضعیت شغلی آینده استان یکی 

از ضروریات جلسات ستاد ساماندهی است.
میثم پاریزی، نیازسنجی شغلی برای وضعیت فعلی و پیش بینی 
وضعیت شغلی آینده استان را یکی از ضروریات جلسات ستاد 

ساماندهی عنوان کرد.
او به مصوبات ستاد ساماندهی امور جوانان اشاره کرد و تشکیل 
کارگروه مشترک برای بحث نیازسنجی شغلی و آگاهی بخشی 
برای اخذ مهارت توسط متقاضیان کار را از جمله مصوبات این 

ستاد برشمرد.
پاریزی، رصد تسهیلات پرداختی از سوی حوزه ها و دستگاه های 
مختلف که بتواند منتج به ایجاد شغل شود را یکی دیگر از مصوبات 
این ستاد اعلام کرد و گفت: این ها باید به شکل ویژه، در کارگروه 

تخصصی، ذیل ستاد بتواند رصد شود.  
به گفته او، بیش از یک میلیون و صد هزار نفر یعنی 30 درصد 

جمعیت استان در گروه سنی بین 18 تا 34 سال قرار دارند.
مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان می گوید: این جمعیت 
جوان می تواند در بخش های مختلف کار کاربردی کند و به توسعه 
همه جانبه استان منجر شود، پس مجموعه مدیران استان باید 
آن را به عنوان یک فرصت تلقی کنند و برنامه ریزی برای اشتغال 

این افراد در اولویت همه باشد.

مشکلات حوزه آب و آب رسانی
 به روستاهای کهنوج بررسی شد

مشـکات تامیـن آب و آب رسـانی بـه روسـتاهای کهنـوج در جلسـه ای بـا حضور 
مدیرعامل شـرکت آبفا استان کرمان ، سرهنگ شاهرخی مسـئول قرارگاه پیشرفت 

و آبادانـی اسـتان و سـرهنگ برجی فرماندهی سـپاه ناحیه کهنوج بررسـی شـد.
 علیرضـا عبدیـان در ایـن جلسـه بـا قدردانـی از تاش هـای سـپاه ثاراللـه در طرح 
آب رسـانی به روسـتاهای استان خاطر نشـان کرد:متاسـفانه در اسـتان کرمان ۷۱۷ 
روسـتا فاقـد آب و ۵۴۸ روسـتا دارای تنـش آبی اسـت که با طـرح جهاد آب رسـانی 
چنانچه بـا نگاه و حرکـت انقابی عمل کنیـم ظرف ۳۰ ماه مشـکات آب شـرب در 

بخـش روسـتایی حل می شـود.
او افـزود:از ابتـدای مهرماه بـا برگزاری جلسـات گـذر از بحران  برای تابسـتان سـال 
آینـده برنامه ریـزی می شـود تـا تابسـتان را با مشـکات کمتری پشـت سـر گذاریم.  
در پایان این جلسه، برای رفع مشـکات آب نقاط دارای مشکل در شهرستان کهنوج 

تصمیم گیری و راهکارهای لازم ارائه شد.

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شماره 191/ج/6- 1401 م 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع :
 ساخت مخزن 500 مترمکعبی مهن آباد رودبار جنوب را با برآورد : 21.275.841.992 ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 
1.063.800.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره 2001005963000249 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید.

لذا کلیه شرکت هایی که دارای صلاحیت معتبر در رشته آب با حداقل رتبه 5 از ساجات و همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی 
می باشند، دعوت می شود. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.06.23 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز سه شنبه تاریخ 1401.07.12 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 1401.07.26 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.07.26 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 09:00 روز چهارشنبه تاریخ 1401.07.27 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
مدیریت روابط عمومی وآموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

ول
ت ا

نوب

آب امانتی الهی برای همگان، پس با صرفه جویی در آن، امانتداری صالح باشیم


